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Negyvennégy év óta 
először Hamlet
Az 1972-es Ruszt József rendezte Hamlet óta először 
lesz látható Shakespeare legismertebb tragédiája a 
kecskeméti Katona József Színházban. A címszereplő-
vel, Porogi Ádámmal beszélgettünk arról, hogyan éli 
meg a darabot, és mit tart pályája csúcsának.

Refi: tévhitek 
és tények
Az eredmények mögött komoly 
munka van, a gyerekek örömmel 
vesznek részt a versenyeken. 
Szenes Mártonné Durucz Anna 
igazgatónővel beszélgettünk.

Orvosi küldetés
Dr. Kishonti Rolland Kecskemét-
ről Kamerunig zarándokolt hitét 
követve. A „Keresztény Közéle-
tért” emlékérem idei kitüntetettje 
interjúnkban elmondja: a drámát 
nem lehet megszokni – együtt kell 
vele élni... 

7. oldal 14. oldal 17. oldalSZÍNHÁZ OKTATÁS KÜLDETÉS

OLVASSA AZ INTERNETEN MINDENNAP!

Édesanyja az inkubátorban 
hagyta gyermekét

PROGRAMSOROZAT

Éljen a házasság! 
Ha lehet, örökké...

Hogyan érdemes párt választani, 
meddig várjunk a házasságkötés-
sel, mi a helyzet a konfliktusokkal 
meg a veszekedéssel? És mire jó a 
tisztelet? Kecskemét 3. alkalommal 
rendezi meg az ehhez kapcsolódó 
programsorozatot, melynek során 
választ kapunk minden kérdésre.
 Cikkünk a 15. oldalon olvasható

ADAKOZÁS

Olivér jövőjéért 
harcolnak szülei

A Lakiteleken élő Fekete Olivér már 
öt és fél éves, de még sohasem fo-
gócskázott, nincs kismotorja és a 
játékai is merőben mások, mint kor-
társaié. Ő ugyanis féléves csecsemő-
ként éli mindennapjait. Szülei most 
azért küzdenek, hogy a kisfiú egy 
speciális műtéttel esélyt kaphasson 
a normális életre.
 Cikkünk az 5. oldalon olvasható

Február 1-jén pontosan 18 óra 2 perc-
kor megszólalt a csengő, amely azt 
jelzi, hogy használták a babamentőt. 
Egy gyönyörű szép újszülött kislányt 
találtak a Bács-Kiskun Megyei Kórház 
kihelyezett inkubátorában. A babát 
azonnal átvitték a koraszülött osz-
tályra, ahol jelenleg is inkubátorban 

tartják. Értesítették a gyámhivatalt is, 
a nővérek pedig a hétfői névnapokat 
figyelembe véve az Ignácz Brigitta 
nevet adták a 3160 grammos, 50 cm 
hosszú csöppségnek. Brigitta jó he-
lyen van, még néhány hétig biztosan 
élvezheti a kórház vendégszeretetét, 
a szakemberek gondoskodását.

Döntöttek a négymilliárdról

3–4. oldal

Éjszakai repülés

KÖVETKEZŐ 
MEGJELENÉS:
Február 11.
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Pallasz Athéné Egyetem: 
felháborodás a név miatt

Dr. Kertész Gábor
Príma-díja
A magyar kézsebészet egyik alapítója, akinek 
nevéhez számtalan megmentett végtag és korszerű 
műtéti eljárás fűződik. Ő vehette át a Magyar Tudo-
mány kategóriában a 2015-ös Megyei Príma Díjat. 
Interjúnkban az idáig vezető útról mesélt.

Hagyomány
és megújulás
Kecskemét talán legneveze-
tesebb iskolája a Református 
Általános Iskola. Néhány éve 
dr. Szabó Ildikó vezeti az intéz-
ményt, méghozzá sikeresen.

Bach-koncert 
Kecskeméten
December 28-ai koncertjére 
Rákász Gergely új Bach-leme-
zének anyagát hozza el Kecs-
kemétre. A lemez készítésébe 
6 hónapos kisfia is „besegített”.

10. oldal 7. oldal 24. oldalELISMERÉS OKTATÁS ZENE

OLVASSA AZ INTERNETEN 
MINDENNAP!

Jó úton halad
a KTE–Duna Aszfalt 

ORVOSLÁS

Négylábú önkéntes
a megyei kórházban

A kecskeméti onkológiai központ 
második emeletén teljesít terápiás 
szolgálatot Borsos Andrea, a Kutyá-
val Egy Mosolyért Alapítvány önkén-
tese négylábú segítőjével, Fügével. 
Amikor ők ketten megjelennek a 
részlegen, rövid időre mindenki 
jobb kedvre derül. Egyik szokásos 
körútjukra mi is elkísértük őket.  

HONVÉDSÉG

Felavatták a MiG-es 
körforgalmat

Ünnepélyesen is felavatták az 
északi elkerülő kijáratánál a kör-
forgalomba korábban kihelyezett, 
betonoszlopokra állított MiG–21-
es vadászgépet. – Ezzel az ikoni-
kus repülővel mutatjuk meg az 
országnak, világnak, hogy mennyi-
re büszkék vagyunk légierőnkre – 
mondta a helyszínen Szemereyné 
Pataki Klaudia polgármester.

Négymilliárd forint útépítésre

Kevés olyan meglepő dolog történt 
mostanában, mint amikor bejelen-
tették: a 2016. július 1-jén induló 
kecskeméti egyetem hivatalos neve 
Pallasz Athéné Egyetem lesz. Voltak, 
akik viccnek vélték, voltak, akik jó ala-
pot találtak a gúnyolódásra, és voltak 
olyanok is, akik azonnal aláírásgyűj-

tésbe kezdtek a név ellen, a Kecske-
méti Egyetem mellett. Mivel ezt a ne-
vet viseli a campus megvalósításával 
megbízott alapítvány is, ők is rögtön 
célkeresztbe kerültek. Megkérdeztük 
Varga Lászlót, a PADMA elnökét, mi a 
véleménye minderről.

 Folytatás a 7. oldalon!

Hó nélküli hógolyó futam

Hálátlan feladat 
egy nagy siker után 
folytatni a munkát. 
Márpedig a kecske-
méti kosárlabdasport 
eddigi legnagyobb 
sikerét érte el a KTE–
Duna Aszfalt az előző 
szezonban, bajnoki 
ezüstérmes lett a 
csapat. Azt megelőző-
en a bajnokságban egy 
4. hely volt a legjobb 
eredmény. A nyáron 
azonban távozott a 
kulcsfigura, a szak-
mai igazgató, Stojan 
Ivkovic, helyére pedig 
egy kezdő élvonalbeli 
edző, Boris Maljkovic 
érkezett.

Hó nélkül is jó han-
gulatban futottak 
december első 
szombat déle-
lőttjén a szabad-
időközpontban a 
kicsik és nagyok 
a hagyományos 
hógolyó futamon.  
Ez volt a Domb 
versenysorozat 
utolsó állomása, 
itt lehetett még 
pontokat gyűjteni 
a végső eredmény-
hirdetéshez.

Karácsonyi ajándék
Kecskemétnek:

Pallasz Athéné Egyetem: 
felháborodás a név miattJó úton halad

a KTE–Duna Aszfalt 
Kevés olyan meglepő dolog történt 
mostanában, mint amikor bejelen-
tették: a 2016. július 1-jén induló 
kecskeméti egyetem hivatalos neve 
Pallasz Athéné Egyetem lesz. Voltak, 
akik viccnek vélték, voltak, akik jó ala-
pot találtak a gúnyolódásra, és voltak 
olyanok is, akik azonnal aláírásgyűj-

csapat. Azt megelőző-
en a bajnokságban egy 

21. oldal

3. oldal
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Csöndkabátba
burkolózni
Néhány nap múlva Csöndkabát címmel ad zeneka-
rával rendhagyó akusztikus koncertet Szabó Balázs 
a Hírös Agórában. Ennek apropóján készítettünk 
interjút vele. Többek között arról is kérdeztük: akad-e 
olyan kihívás az életében, ami nem hagyja nyugodni?

A sikert nem 
adják ingyen
Húsz évvel ezelőtt, 1996 január-
jában kezdte meg adását a Gong 
Rádió. Tőzsér Judit ügyvezető 
igazgatóval a két évtized sikerei-
ről beszélgettünk. 

A Ciróka 
nagypapája
Hetvenedik születésnapján kö-
szöntötték Apró Ernőt, a Ciróka 
Bábszínház népszerű színművé-
szét. Az előadás végén a közönség 
és a társulat együtt ünnepelte.

12. oldal 9. oldal 14. oldalZENE MÉDIA SZÍNHÁZ

OLVASSA AZ INTERNETEN 
MINDENNAP!

A megyei kórházban jobb 
a helyzet az átlagnálMilliós támogatás

a családoknak

VADASPARK

Élet és halál között
lebegett Miru

Igazi csapatépítő tréning volt a va-
daskert dolgozói számára a tavalyi 
év vége. Meru, az oroszláncsalád 
feje esett súlyos betegségbe. A 
nagymacska olyan komoly fertőzést 
kapott, hogy az ünnepek alatt az 
életéért küzdöttek az orvosok és a 
vadaskert munkatársai. 
 Cikkünk a 4. oldalon olvasható

VEZETŐVÁLTÁS

Januártól új 
igazgató a piac élén

Január elsejével vezetőváltás történt 
a kecskeméti piaci szervezet élén. 
Kolek Andrea vette át az igazgatói 
posztot a nyugdíjba vonuló Kun 
Istvántól. Gaál József piacért fele-
lős alpolgármester kérdésünkre el-
mondta: az ország legszebb piacát a 
helyiek és a turisták számára is sze-
retnék még vonzóbbá tenni.
 Cikkünk a 8. oldalon olvasható

Jelentős
változások

a KLC-KTE-nél

Forrong az egészségügyi szakma, bot-
rányok robbannak ki a hazai kórhá-
zakban. Van, ahol az orvosok tömeges 
felmondásától kell tartani, egyre több 
mozgalom indul az ágazat reformját 
sürgetve. Közben a kormány kancel-
lárok kinevezését tervezi a kórházak 
gazdasági menedzselésére. Utánajár-

tunk, milyen a Bács-Kiskun Megyei 
Kórház helyzete, veszélyben van-e a 
helyi betegellátás is. Dr. Horváth Zsolt-
tal, a megyei kórház orvos igazgatójá-
val és dr. Borda Ferenc főorvossal, a 
Magyar Orvosi Kamara Bács-Kiskun 
Megyei Területi Szervezete elnökével 
beszélgettünk. Részletek a 6. oldalon

x

Fény a sötétségben

10–11. oldal

17. oldal

Új vezetőedzővel kezdte el 
a felkészülést január 12-én 
a tavaszi szezonra a megyei 
első osztályú KLC-KTE lab-
darúgócsapata. Márton Pál 
helyett Némedi Norbert irá-
nyítja az együttes munkáját. 
Az elnökség arról is döntött, 
hogy a jövőben önálló gazda-
sági társaság működtesse a 
felnőtt csapatot. Az alakuló-
ban lévő Kecskeméti LC Kft. 
ügyvezetője Telek Zoltán 
lesz, aki korábbi játékosként 
igen közel áll a labdarúgás 
világához.

Baltikumi légtérvédelem – visszafogadó ünnepség
Több mint százöt-
ven katona és négy 
Gripen vett részt az 
elmúlt négy hónap-
ban a légtérrendé-
szeti misszióban. 
Kiváló eredménnyel 
hajtották végre fel-
adatukat, több mint 
400 órát töltöttek a 
levegőben, száznál 
is több alkalommal 
vettek részt éles és 
gyakorló riasztás-
ban.

CSOK: minden 
amit az új támo-

gatási rendszerről 
tudni érdemes!

13. oldal

Megszületett a döntés az útfejlesztésre szánt négymilliárd felosztásáról.  
A két érintett bizottság egyhangú támogatással engedte útjára a fejlesztést.

Éjszakai kiképzési repüléseket hajtottak végre az MH 59. Szentgyörgyi Dezső Repülőbázis pilótái.  
A kiképzés során tesztelték a 2015 decemberében beszerzett éjjellátó készülékeket, és gyakorolták 
azok használatát. Azt mondják, hogy a kecskeméti lakosság a legmegértőbb.

Harrissal erősített 
a KTE-Duna Aszfalt
Személyi változást ho-
zott január második fele 
a KTE-Duna Aszfalt férfi 
kosárlabdacsapatánál.  
A klub vezetése úgy dön-
tött, hogy elköszön Lawren-
ce Alexandertől, az amerikai 
játékos ugyanis nem  
tudott jelentős  
szerepet kiharcolni  
magának az együttesben. 
A vezetőség ugyanakkor 
szerződést kötött Eugene 
Harris-szel, aki irányítóként 
biztatóan mutatkozott  
be a kecskeméti  
színekben.

21. oldal
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A GONG RÁDIÓ ÉRTÉKESÍTÉSI
MUNKATÁRSAT KERES. 

Ha szeretnél reklámokkal foglalkozni 
és kiemelkedő jutalékot hazavinni, 

akkor küldd el fényképes önéletrajzod a 

sales@gongradio.hu címre! 

Nem feltétel, de előny, ha dolgoztál már hasonló területen 
és jó kapcsolatrendszerrel rendelkezel.

MŰSZAKI ÜGYINTÉZŐ POZÍCIÓRA 
KIEMELT FELADATOK: 

– Felújítási munkák felmérése
– Árajánlatok, költségvetések készítése

– Felmérési tervek készítése

AMIT KÍNÁLUNK:
– Biztos munkahely 

Kecskemét belvárosában
– Versenyképes jövedelem

AMIT ELVÁRUNK:
– Gépész-, építész- 

vagy építőmérnöki diploma
– CAD alkalmazásban való jártasság

Motivációs levelét, szakmai önéletrajzát, valamint juttatási csomagra 
vonatkozó elképzeléseit e-mailben várjuk a titkarsag@kikfor.hu címre.

TÁRSASÁGUNKRÓL TOVÁBBI INFORMÁCIÓK: WWW.KIKFOR.HU
JELENTKEZÉSÉT KÖSZÖNJÜK ÉS BIZALMASAN KEZELJÜK!

A KIK-FOR KFT.
MUNKATÁRSAT 

KERES

ÁLLÁS
LEHETŐSÉG

Keresünk  
több műszakban dolgozó 

TAKARÍTÓ  
CSOPORTVEZETŐT, 

kiemelt kereseti  
lehetőséggel. 

Takarítói végzettség és 
tapasztalat előnyt jelent. 

Jelentkezni a  
munkatars999@gmail.com  

emailcímre  
küldött önéletrajzzal,  

vagy a  

0620/4137221es  
telefonszámon lehet.

Mesemondók

A kecskeméti Katona József Könyvtár és a 
Kincskeresők Egyesülete idén is megszervezte 
a hat-tizennégy éves korú diákok megyei me-
semondó találkozóját. A több mint két évtize-
des múltra visszatekintő programsorozat városi 
döntőjén ezúttal is egy-egy szabadon választott 
magyar mesét kellett elmondaniuk a résztve-
vőknek. Háromszázhúsz induló közül húszan 
jutottak el a végső megmérettetésig.

Kisütötték!

Az idei évben hirdette meg első alkalommal 
gyakornoki képzését a Fornetti Csoport. Az au-
gusztusban induló egyéves programban a részt 
vevő diákok a cég szakmai vezetői és munka-
társai mellett dolgozhatnak majd. A cél, hogy a 
fiatalok gyakorlati tapasztalatokat szerezzenek 
a logisztika, a termelés, a minőségirányítás, a 
műszaki üzemeltetés, a kereskedelem és a kie-
gészítő tevékenységek területén.

Lovaspalánták

Érdeklődő szülők, családtagok jelenlétében 
tartották meg a Vásárhelyi Pál Általános Isko-
la nemzeti lovaskultúra-oktatásban részt vevő 
diákjainak félévzárását a Hírös Lovardában. A 
program célja a nemzeti lovaskultúra és a ma-
gyar lovas hagyományok, valamint a lovaglás 
gyakorlati alapjainak megismertetése az általá-
nos iskolásokkal azokban az iskolákban, ame-
lyek a programhoz csatlakoznak.

Vállalkozói bál

Kecskemét neves vállalkozói, üzletemberei ün-
nepeltek az Üzleti Élet Jótékonysági Bálján a 
Sheraton Hotelben.  A bál háziasszonya Dobó 
Enikő Príma-díjas színművész volt. Dallal és hu-
morcsomaggal kedveskedett Mikó István, aki – 
csakúgy, mint az est másik fellépője, a Fricska 
formáció – óriási sikert aratott.  A bál bevételét 
a Bács-Kiskun Megyei Önkormányzat Kórházért 
Alapítvány kapja.

Egy egészséges kislányt hagy-
tak hétfőn délután a Bács-Kis-
kun Megyei Kórház kihelyezett 
inkubátorában. A baba súlya 3160 
gramm, 50 cm hosszú, a kór-
házban az Ignácz Brigitta nevet 
kapta.

Február 1-jén pontosan 18 óra 2 perc-
kor szólalt meg a csengő, amely jelzi, 
használták a babamentőt. Egy újszü-
lött kislányt találtak az inkubátorban, 
azonnal átvitték a koraszülött osz-
tályra, ahol jelenleg is inkubátorban 
tartják. Értesítették a gyámhivatalt is, 
a nővérek pedig a hétfői névnapokat 
figyelembe véve az Ignácz Brigitta 
nevet adták a babának. 

Dr. Kelemen Edit, a koraszülött 
részleg vezető főorvosa elmondta, a 
kislány jelenleg kielégítő állapotban 
van. Már túlesett a koponya, illet-
ve a hasi ultrahangon és a mellkasi 
röntgenen is, mindent rendben ta-
láltak nála. Minimálisan le volt hűlve, 
amikor az inkubátorba helyezték, 
de nem volt rajta semmi külsérelmi 
nyom, édesanyja megfelelő módon 
látta el. A kórházban megkapta a 
szükséges szakmai ellátást is.

– Brigitta most adaptálódik a nagy-
betűs Életre – mondta Kelemen Edit, 
amikor megmutatta nekünk a gyönyö-
rű kislányt. Békésen szundított, mi-
közben fotóztuk, sőt tanúi lehettünk 
annak is, amikor egy nővérke meg-
etette. Kiderült, jó étvágya van a pici 
lánynak, 15 gramm folyékony tápszert 
eszik életének második napján.

Dr. Tálosi Gyula, a Csecsemő és 
Gyermekosztály vezető főorvosa 
kérdésünkre elmondta, Brigitta még 
néhány hétig biztosan élvezheti a 

kórház vendégszeretetét, a szakem-
berek gondoskodását. Ezután ideig-
lenes nevelőszülő veszi gondjaiba, 
innen kerülhet majd örökbefogadó 
szülőkhöz. Persze megtörténhet az 
is, hogy eredeti családja is jelent-
kezik, hogy visszakapja őt. Mivel az 
édesanyja az inkubátorba helyezésé-
vel automatikusan lemondott róla, 
így csak hosszú jogi procedúra után 
kerülhetne vissza vér szerinti szüle-
ihez.

– Jelenleg a legjobb helyen van Bri-
gitta – hangsúlyozta Kelemen Edit. – 
Nem törhetünk pálcát családja felett, 
biztosan olyan helyzetbe kerültek, 
hogy nem tudták megtartani a babát. 
A lényeg az, hogy elhozták hozzánk, 
mi pedig ígérjük, hogy jó kezekben 
lesz nálunk, édesanyja helyett is gon-
doskodunk róla. 

Brigitta előtt egy baba került az in-
kubátorba. 2012. január 7-én egy ko-
raszülött kisfiút helyeztek el az akkor 

még az Izsáki úton lévő babamentő-
be. Az 1300 grammos kisfiúra erősen 
kihűlt, életveszélyes állapotban talál-
tak rá. Őt Szőke Attilának nevezték el, 
később jelentkezett az édesanyja, és 
visszakerült családjához.

A Nyíri úton, a parkolók szom-
szédságában, közvetlenül a porta 
épületében kialakított babamentő 
helyiségben két inkubátor is találha-
tó, mindkettő melegen van tartva. Ha 
valaki belép az első ajtón, még csak 

fényjelzés tudatja a portással, hogy 
látogató érkezett, ha azonban a belső 
ajtó is kinyílik, már csengő jelez a por-
tásnál, aki rögtön értesíti az újszülött 
részleget. Ha valaki szeretné itt hagy-
ni csecsemőjét, a falra kifüggesztett 
tájékoztatóból megtudhatja, mit kell 
tennie. A protokoll szerint öt percet 
hagynak a kismamának, hogy elbú-
csúzhasson gyermekétől és anonim 
maradhasson.

 Pásztor Andrea

Gyönyörű kislány az inkubátorban

Ignácz Brigitta az inkubátorban 
az igazak álmát alussza
Fotó: Pásztor Andrea

TOVÁBBI RÉSZLETEK!
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Kövesse műsorainkat online 
a www.kecskemetitv.hu oldalon!

NÉZZEN MINKET MINDENNAP!

Keressen minket 
a kábelszolgáltatóknál: 
Invitel, a DIGI kábeles 
csomagjában, 
a Hírös Netnél 
és a T-Home 
IPTV-s platformján is!

HÍRÖS HÍREK 
minden hétköznap 19 órától, 
ismétlés 20:10 és 23 órakor
SPORTMAGAZIN 
keddenként 19:30-tól
VÁROSON KÍVÜL 
szerdai napokon 19:30-tól

KÖZÉLET csütörtökön 19:30-tól
MÚZSA pénteken 19:30-kor
MOZDULJ KI! csütörtökön 20:00-kor

ÉS SOK MÁS SZÍNES, ÉRDEKES MŰSOR 
HELYI TÉMÁKKAL!

Drámaíró pályázat

A Forrás Kiadó és a kecskeméti Katona József 
Színház – Kecskemét Megyei Jogú Város önkor-
mányzatának támogatásával – drámapályázatot 
hirdet Katona József születésének 225. évforduló-
ja alkalmából. A hírt Hörcsök Imre önkormányzati 
képviselő, a kecskeméti Értékmegőrzési Bizottság 
elnöke jelentette be a magyar kultúra napja alkal-
mából tartott ünnepi rendezvényen, a Katona Jó-
zsef Emlékházban.

Dunszték estje

A Dunszt család apraja-nagyja volt a legfrissebb 
Montázs-est vendége a Katona József Könyvtár 
kávézójában. A jó humorú, mesélni szerető, 
anekdotázgató vendégek kellemes perceket sze-
reztek a hallgatóságnak. A személyes bemutat-
kozás után egy kis családtörténet következett, 
hiszen több száz évre visszamenőleg kutatták a 
családfát. Az est moderátora ezúttal is Szeli Sára 
újságíró volt.

Legenda dedikált

A Kecskeméti Fürdő vendége volt az úszósport 
egyik élő hazai legendája, Kovács Ágnes. Az egy-
kori világklasszis számos gyermeknek és felnőtt-
nek szerzett örömet aláírásával, valamint érmeket 
adott át az Aranyhomok Kupa úszóversenyen. Ág-
nes jelenleg a doktori disszertációhoz szükséges 
kutatást végzi, különböző hazai és nemzetközi 
konferenciák meghívott előadója, valamint a Test-
nevelési Egyetem munkatársa.

Útfejlesztés négymilliárdból
Egyhangú bizottsági jóváhagyás 
született a közútfejlesztést 
célzó négymilliárd forintos 
kormánytámogatás felhasználá-
sáról. Az összegből 45 lakossági 
önerős, valamint több nagyobb 
volumenű városi útépítést, illet-
ve felújítást támogatott Kecske-
mét két érintett bizottsága. 

 A kecskeméti közgyűlés Város-
rendezési és Városüzemeltetési Bi-
zottsága, valamint Fejlesztési, Kör-
nyezetvédelmi és Agrár Bizottsága 
külön üléseken tárgyalta Szeberé-
nyi Gyula Tamás alpolgármester 
előterjesztését, noha először együt-
tes ülést terveztek február 2-ára.  
Mivel azonban – több bizottsági tag 
hiányzása miatt – utóbbi határozat-
képtelen volt, másnap ugyanezzel a 
napirenddel külön tárgyalta a do-
kumentumot.

Végül mindkét döntéshozó testü-
let egyhangúan támogatta a hosszas 
előkészítés után megszületett doku-
mentumot. Király József szocialista 
képviselő, a városüzemeltetési bi-
zottság elnöke kedden azzal kezdte 
az ülést: „Kívánom Kecskemétnek, 
hogy sok ilyen ülésre jöjjünk ösz-
sze” – utalva arra, hogy a város kö-
zelmúltbeli történetében példátlan 
mértékű fejlesztési lehetőség részle-
teiről dönthet bizottságuk.

Előzmények

A kormány még tavaly döntött arról, 
hogy az „Egyes megyei jogú városok 
fejlesztési célú támogatása” prog-
ram részeként Kecskemét négymil-
liárd forint összegű támogatásban 

részesül, amelynek felhasználásáról 
már korábban tudni lehetett, hogy 
közútfejlesztésre fordítja majd a vá-
ros. Az elnyert összeg az egyik leg-
nagyobb tétel az egész országban.

Az előterjesztés 
javaslatai
– A támogatási összegből javaslom 
45 lakossági önerős útépítési együtt-
működés keretében megszervezett 
utca kiépítését – írja Szeberényi Gyula 
Tamás –, a Kaffka Margit utca burko-
latlan szakaszának megépítését és a 

meglévő aszfaltburkolatú szakasz fel-
újítását a 445 sz. főút és a Géza feje-
delem körút között, valamint ugyanitt 
gyalog-kerékpárút kiépítését.

Halaszthatatlan feladat a jelentős 
forgalmú gyűjtőútszakaszok fel-
újítása, a javaslat az alábbi utakat 
tartalmazza: Csabay Géza körút a 
mentőállomástól a vasúti átjáróig, 
(5550 m2), Tatár sor a Csabay Géza 
körúttól a felújított szakaszig (1920 
m2), Egyetértés utca (4725 m2), Géza 
fejedelem körút (7670 m2).

Ugyancsak kiemelt feladat a külte-
rületi gyűjtő jellegű földutak tartós 

műszaki tartalommal történő stabi-
lizációja az alábbi javaslat alapján: 
Vacsi köz (8100 m2), Kis Hegedűs 
köz (6570 m2), Marozsi köz (5850 
m2), Széles köz Úrihegyi szakasza az 
aszfaltút után (2700 m2), Faragó köz 
(13050 m2). A kivitelezési munkákat 
két ütemben kívánjuk elvégezni.

I. ütemben azon utcák kiépítésére 
kerülhet sor, amelyek rendelkeznek 
jogerős építési engedéllyel, vala-
mint a burkolatfelújításokat és a 
földút-stabilizációkat valósíthatjuk 
meg.

 Folytatás a 4. oldalon

KECSKEMÉTI KRÓNIKA

Bán János

Négymilliárd
Országos viszony-
latban is óriási jelen-
tőségű az a négymil-
liárd forint értékű 
közútfe j lesztés, 
amelyről december-
ben döntött a kor-
mány. Túl azon, 

hogy kevés magyar település kapott 
ilyen magas összeget, mi itt azért jól 
tudjuk, hogy minden fillérnek bőven 
megvan, meglesz a helye. Sőt! Az önerős 
útépítések esetében szinte példátlanul 
alacsony – 10 százalék alatti – önrész 
következményeként az elmúlt években 
jelentős „adósság” halmozódott fel, hi-
szen a 90 százalékot a mindenkori ön-
kormányzatnak kellett (volna) valahon-
nan előteremtenie. Az ígéretek, 
megvalósítandó útfejlesztések aktái 
egyre csak halmozódtak, csak éppen az 
a fránya pénz nem akaródzott össze-
gyűlni a munka megkezdéséhez. A je-
lenlegi városvezetés lobbitevékenységé-
nek köszönhetően immár központi 
költségvetésből érkezik a szóban forgó 
négymilliárd forint közútfejlesztésre. 
De bármilyen nagy összegről is beszé-
lünk, ez sem elegendő valamennyi elma-
radás pótlásához, enélkül azonban sok-
sok év ígérete vált volna semmissé. A 
helyi források pedig jóval nagyobb 
arányban maradnak meg például a hi-
ányzó utak állapotának javításához. 

Bölcs 
megoldás
Kevesen fogadtak volna jelentős ösz-
szeggel arra az elmúlt hetekben, hogy 
a Bányai Júlia Gimnázium igazgatói 
pályázata kapcsán kirobbant ügynek 
ésszerű, józan megoldása születhet. 
Annál erőteljesebben robbanhatott a 
hír, miszerint Szemereyné Pataki Klau-
dia polgármester és Lukács Lajos igaz-
gató közös nyilatkozatot tettek köz-
zé, melyben az igazgató úr elismerte, 
hogy számos kifogás, melyet vele kap-
csolatban a fenntartó megfogalma-
zott, bizony helytálló. A városvezetés 
viszont ennek figyelembevételével, 
bízva a jövőbeni, olajozottabb együtt-
működésben, immár támogathatónak 
tartja Lukács Lajos kinevezését.

Tehát józan, ésszerű kompromisz-
szum született. Mindkét fél hátrébb 
lépett egyet, s mindkét fél komoly en-
gedményeket tett a közös megoldás 
érdekében. Manapság, amikor a poli-
tikai színtéren csupa végletes, komp-
romisszumra nem hajló, vakon előre 
rohanó álláspontok futnak el egymás 
mellett, üdítő kivételnek tűnik az 
ilyesfajta megoldás. Kecskeméthez 
méltó, bölcs megoldásnak. Bán
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Hetény: a Széles közi sártenger.  
Kulai Sándor 1972 óta lakik itt, nagyon várta már,  
hogy aszfaltburkolat kerüljön az útra
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II. ütemben az engedéllyel nem 
rendelkező utcák a tervek elké-
szültét követően a jogerős építési 
engedély birtokában építhetőek 
meg, valamint a Kaffka Margit ut-
cai gyalog-kerékpárút.

A kiválasztás  
szempontjai
Szemereyné Pataki Klaudia pol-
gármester a keddi ülésen beszélt 
arról, hogy ez a nagymértékű tá-
mogatás óriási dolog a város éle-
tében, és egyben nagy felelősség 
is annak eldöntése, hogy melyik 
utcákat érintse a fejlesztés. Ko-
moly előkészítés előzte meg a ha-
tározati javaslatot, áttekintették 
a korábbi fejlesztésekkel kapcso-
latos határozatokat, a lakosság ál-
tal jelzett problémákat, panaszo-
kat, valamint azokat a műszaki 
és városfejlesztési szempontokat, 
amelyek az egész rendszer szem-
pontjából fontosak.

– Óriási teherként nyomta a 
város vállát a lakossági önerős 
fejlesztések kérdése – tette hoz-
zá –, de ezzel a váratlanul jött se-
gítséggel a feltorlódott feladatok 
egy jelentős része elvégezhető. 
Az aszfaltozásra váró 68 önerős 
utcából 45 kerül most sorra, 
ezek kiválasztásánál elsőbbséget 
élveztek a nagyon régen beter-
vezettek, illetve azok, amelyek 
valamilyen közösségi funkciót 
is ellátnak. Szempont volt az is, 
hogy az ott lakók önerő-befize-
tési hajlandósága hogyan alakult 
a szerződések megkötése óta. A 
polgármester kiemelte: noha ere-
detileg kizárólag szilárd burko-
latú utak építését engedélyezte 
a kormány a támogatásból, sike-
rült elérniük, hogy néhány fontos 
földút stabilizációja is bekerül-
jön a programba. 

Szemereyné Pataki Klaudia ez-
zel kapcsolatban azt is hozzáfűz-
te, hogy a földutak karbantartása 
hatékonyabban működhet hama-
rosan, miután tovább erősítik a 
Városgazdasági Kft. gépparkját is.

Mivel a bizottságok zöld utat 
adtak a fejlesztésnek, az említett 
– és a táblázatokban részlete-
zett – beruházások a tervek sze-
rint jövő tavaszra elkészülhetnek 
Kecskeméten.

I. ütem: 2016 első félévében megkezdhető beruházások

UTCÁK Kivitelezés költsége

Lakossági önerős útépítések Az útépítésben érintett  
ingatlanok száma

Kadafalva:

Mogyoró II. ütem 103.807.797 28

Tövis II. ütem (Halomtól kifelé ) 84.495.264 7

Katonatelep:

Borbolya 50.893.194 13

Műkert

Bártfa 23.158.461 9

Hunyadi város:

Corvina 35.016.844 12

Dugovics 49.248.719 9

Vacsi köz:

Kalász (Nyitra u. – Nagy Lajos krt. között) 77.797.969 34

Besenyő 22.255.794 9

Rét 28.016.107 16

Székelytelepi 34.238.350 17

Vitorla utca keskeny ága 36.298.683 16

Hetényegyháza:

Tulipán II. ütem (Paprika u. végéig) 44.250.795 16

Honfoglalás tér 36.496.970 12

Paprika (Tamási Áron u. – Árvácska u. között) 40.127.597 11

Borsányi 70.311.658 25

Huszka Lajos I. ütem (Kossuth u. – Kikelet között) 138.264.698 24

Huszka Lajos II. ütem (Kossuth u. – Miklós Gy 
között)

44.179.988 16

Miklós Gyula IB. ütem (Petrovics u. – Iskola között) 131.220.860 55

Kikelet I. ütem (Huszka L. u. – Aranyhomok között) 81.355.137 26

Kikelet II. ütem (Aranyhomok u. – Posta között) 181.979.527 56

Kikelet III. ütem (Posta u. – Tamási Á. u. között) 41.673.910 15

Útfelújítások, földút stabilizálások

Csabay Géza krt. felújítása a mentőállomástól a 
vasúti átjáróig

155.085.919

Tatársor felújítása a Csabay Géza krt. – Zefír Kft.- ig
(250 m)

42.464.655

Egyetértés utca I. 47.225.605

Egyetértés utca II. 64.284.238

Széles köz stabilizálás 28.847.898

Faragó köz stabilizálás 136.174.234

Marozsi köz stabilizálás 56.284.759

Vacsi köz stabilizálás 84.775.027

Kis-Hegedűs köz I. stabilizálás 12.182.060

Kis-Hegedűs köz II. stabilizálás 56.289.778

Géza fejedelem körút felújítás 255.692.626
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II. ütem: Tervezést vagy tervfelülvizsgálatot és engedélyezést igénylő 2016. 
II. félévben, 2017. I. félévében megkezdhető beruházások

UTCÁK Kivitelezés költsége

Lakossági önerős útépítések Az útépítésben érintett  
ingatlanok száma

Kadafalva:

Mókus 171.740.001 31

Sirály 188.430.891 54

Vadkörte 88.867.374 23

Kósafalu:

Pipacsmező 52.955.331 10

Katonatelep:

Vadalma utca Szőlőszem utca és Dália utca kö-
zötti szakasza

24.351.320 7

0438/207 hrsz.-ú út 30.849.661 5

Muszály

Közép utca 61.438.135 35

Ojtozi utca 34.623.563 17

Hunyadiváros:

Gerecse 15.052.176 5

Gyenes István 33.385.896 9

Lovag 25.517.663 7

Bérc 6.509.734 5

Vacsi köz:

Agancs 34.876.262 17

Tímár utca 22.579.894 8

Zöldkút utca és Kékestető utca Nyitra utca – 
5765 hrsz.-ú utca közötti szakasza

52.808.382 33

Fenyves utca 21.687.210 13

Széchenyiváros:

Berzsenyi Dániel 45.364.168 3

Hetényegyháza:

Árvácska 112.298.810 35

Csillagfény 46.731.814 15

Pálma 35.565.467 16

Szőlőfürt 139.411.156 50

Sellő 61.394.467 19

Szegfű (Alkotmány-Tamási Á között) 60.828.519 18

Halasi úti hobbik:

Gyémánt 49.534.555 22

Alsószéktó

Hóvirág utca 21526 és 21538 hrsz.-ú közterüle-
tek között elhelyezkedő szakasza

21.857.185 4

Belváros – Kossuthváros

Kossuth krt. 35.411.073 13

Útfelújítás, új út építése, járda és kerékpárút építése

Hunyadiváros:

Kaffka Margit utca útépítés 250 m 67.558.754

Kaffka Margit utca felújítás 450 m 59.671.439

Kaffka Margit utca járda és kerékpárút 76.363.977

Útfejlesztés négymilliárdból

Zöldövezeti telkeket kínál 
a KIK-FOR Kft. értékesítésre 
A nagyvárosi panelrengetegben élők közül sokan álmodoznak arról, 
hogy egyszer a természethez közelebb teremthessenek otthont 
maguknak. Ki ne szeretné, ha kertjének, telkének hátsó vége egy 
csodálatos parkerdővel lenne szomszédos, ha reggelente a huszon-
egyedik század már-már túlzott motorizációjának „köszönhető” 
zajok helyett lombok susogása, madarak csicsergése, csivitelése 
ébresztené? A KIK-FOR Kft. most jó lehetőséget kínál ennek az 
álomnak a valóra váltásához. A társaság vagyonkezelési csoportja 
a Kadafalván, közvetlenül a Csalános Parkerdő szomszédságában 
alakított ki építési telkeket.

A kadafalvi Mókus utca páros oldala 
már korábban beépült, egészen új há-
zak is találhatók a nevét a Csalánosi 
Parkerdő közelségének köszönhető 
területen. Hamarosan az utca másik 
oldalán is családi otthonok épülhetnek 
majd, az első ütemben ugyanis tizenki-
lenc telket alakított ki a KIK-FOR Kft. és 
kínálnak eladásra. A telkek rendkívül 
jó adottságúak, szabadonálló módon 
beépíthetők. Az átlagos teleknagyság 
950 négyzetméter. Az, hogy az ingat-
lanok vége a parkerdővel találkozik, 
mindenképpen egy kellemes, nyugodt, 

szép, egészséges környezetet ígér. A 
Mókus utca egyébként Kadafalva in-
tenzíven megújuló kertvárosi részének 
határán található, a kialakított telkek 
közelében zömében új családi házak 
találhatók. Fontos szempont lehet a 
leendő vásárlók számára az is, hogy 
a területen, így a Mókus utcában is 
minden fontos közművet – ivóvíz és 
szennyvízcsatorna hálózat, villany, 
gáz – már korábban kiépítettek. Ebből 
adódóan az ingatlanok a CSOK felté-
teleinek is megfelelnek. A közművek 
csatlakoztatásának költsége ugyan a 

leendő tulajdonosokat terheli majd, 
ezek a költségek azonban nem jelen-
tősek. Különösen akkor nem, ha a te-
lekvásárlást tervezők azt is figyelembe 
veszik, hogy a terület Kecskemét köz-
pontjától mindössze hat kilométerre 
fekszik. Ráadásul annak sincs gondja, 
aki nem rendelkezik saját gépjármű-
vel, a városrész és a megyeszékhely 
központja között ugyanis jó a tömeg-
közlekedés.

Összességében a KIK-FOR Kft. a 
Mókus utcai építési telkeket jó szív-
vel ajánlja mindazok figyelmébe, 
akik kedvező áron megvásárolható 
ingatlanon, csendes, zöldövezeti 
környezetben kívánják megoldani 
lakhatásukat.

Az érdeklődők további részlete-
kért keressék a KIK-FOR Kft. vagyon-
gazdálkodási csoportját Kecskemé-
ten, a Csányi János krt. 14., száma 
alatt a III. emelet 315. szobában, 
vagy kérjenek információt a 30/925-
16-89-es telefonszámon.

Útfelújítás: sok a feladat, 
a legfontosabbakat választották!
Ilyen mértékű, terveken felüli út-
fejlesztés talán soha nem volt még 
Kecskemét történetében. Az elmúlt 
8 évben összesen 28 kilométer (!) la-
kóútépítésre nyílt lehetőség, amit az 
„égből pottyant” négymilliárd azonnal 
további 18 kilométerrel told meg. Or-
bán Csaba, városüzemeltetési osztály 
vezetője elmondta, a temérdek sor-
ban álló feladat közül a legkézenfek-
vőbb szempontok alapján jelölték ki 
azokat az utcákat, amelyek most be-
kerültek a programba.

Az osztályvezető elmondta, rendkí-
vül sok tennivaló van még az útfejlesz-
tések terén. Sok a földút, a megkez-
dett, de különböző okokból húzódó 
lakossági önerős projekt. Ezért közü-
lük érthetően elsőbbséget élveztek 
azok az utcák, amelyeknek a lakókö-
zössége már hosszú ideje megszerve-
ződött az útépítésre, hatályos szer-
ződéssel rendelkeznek, befizették az 
önerőt és érvénes terv is rendelke-
zésre áll az útépítés megkezdéséhez. 
Előre kellett venniük továbbá azokat 
az utcákat, amelyek a többieknél erő-
sebb közösségi szerepet töltenek be: 
óvoda, iskola, posta, üzemel nyom-

vonalukon, vagy valamilyen átmenő 
forgalmat bonyolítanak. A lakossági 
önerősökön túli fejlesztéseket is ha-
sonló érvek alapján rangsorolták. Az 
így bekerülő utak közül a Csabay Géza 
körút a kórházat szolgálja ki, a Géza 
fejedelem körút is komoly forgalmat 
bonyolít, és a korábbi elkerülő funk-
ciója miatt van rossz állapotban. Az 
Egyetértés utca pedig az ottani óvo-
dába és iskolába járó több mint ezer 
gyerek miatt fontos.

Ilyen szempontok alapján dön-
töttek négymilliárd, és a lehetőség 
szerinti újabb 18 kilométernyi lakóút 
sorsáról. Orbán Csaba hangsúlyozta, 
hogy az ettől függetlenül tervezett évi 
rendes beruházások mennek tovább, 
az idei költségvetés is tartalmaz egy 
300 milliós tételt a 2016-os útfejlesz-
tési feladatokra. 

Kecskemét teljes belterületi, ön-
kormányzati kezelésű úthálózata: 440 
km. Ebből kiépített lakóút: 56 km. 
Az 56-ból utóbbi nyolc évben össze-
sen megvalósult: 28 km. A 440-ből 
kiépítésre váró lakóút: 90 km. Ebből 
a négymilliárdnak köszönhetően egy 
éven belül megvalósul: 18 km!
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Fekete Olivér már öt és fél éves, 
de még sohasem fogócskázott, 
nincs kismotorja és a játékai is 
merőben mások, mint kortársaié. 
Ő ugyanis féléves csecsemőként 
éli mindennapjait. Egyelőre a gu-
rulás az egyedüli mozgás, amire 
képes. Súlyos oxigénhiánnyal 
született, fokozott izomtónusa 
szinte lehetetlenné teszi aka-
ratlagos mozgását. Szülei most 
azért küzdenek, hogy egy speci-
ális műtéttel esélyt kaphasson a 
kisfiú a normális életre.

Pásztor Andrea

Amikor meglátogatom a Lakiteleken 
élő családot, éppen Kalics Gabriella 
gyógytornász masszírozza a kisfiút. 
Olivér szobája tele van interaktív já-
tékokkal, apukája saját kezűleg ké-
szített kis bordásfalat fia számára. Ha 
épp nincs szülei kezében, általában 
a szőnyegen fekszik. Itt hasról hátra 
és visszafordul, gurulva képes közle-
kedni, és ha nehezen ugyan, de hason 
fekve felemeli a fejét. Meglepődök, 
amikor torna közben köszön nekem a 
kisfiú. Kiderül, a „szia” mellett egyre 
több szót használ már.

Miközben Olivér tornázik, anyuká-
ja elmeséli, hogyan kezdődtek meg-
próbáltatásaik. Fényképalbumukkal 
szemlélteti, min mentek keresztül az 
elmúlt öt és fél évben. Pénzes Xéni-
ának boldog várandós időszaka volt, 
egészen a 36. hét hatodik napjáig. 
Akkor az NST-vizsgálaton derült ki, 
hogy gond van a babával. Háromszor 
tekeredett a nyakára a köldökzsinór, 
így életmentő császármetszéssel kel-
lett világra jönnie. A 48 centis, 2600 
grammos csecsemő nem lélegzett ön-
állóan, apgar értéke mindössze egyes 
volt. Így történt, hogy Olivér első fotó-
ja a mentőben készült, amivel átvitték 
a koraszülött intenzív osztályra. Bár 
a ballonnal történő lélegeztetés után 
már egyedül lélegzett, állapota kriti-
kus volt.

– Az első 24 órájában hatszor kel-
lett újraéleszteni, minden újraélesztés 
egy-egy agyvérzéssel járt – emlékezik 
vissza Xénia. Ezek a teljes agyra kiter-
jedő agyvérzést eredményeztek, majd 
később kiderült az is, hogy a véröm-
leny elzárta az agyvízelvezetés útját. 
Emiatt elkezdett ijesztően nőni Oli 
fejkörfogata. 

Még csak kéthetes volt, amikor dr. 
Kelemen Edit, a koraszülött részleg 
vezető főorvosa javaslatára Olivért 
átvitték a debreceni gyermekkliniká-
ra, ahol világhírű neurológusok dol-
goznak. Öthetesen már öt centivel 
nagyobb volt fejkörfogata, ezért mág-
neses szelepet, úgynevezett shunt 

ültettek a kisbaba agyába, azóta is ez 
végzi agyvizének elvezetését. 

– A műtét után megkérdeztük, mire 
számíthatunk, és felvázolták a lehető-
ségeket – folytatja az édesanya. – Azt 
mondták, lehetséges, hogy teljesen át-
lagos kisfiú lesz, de könnyen meglehet, 
hogy mozgása, értelmi fejlődése vagy 
mindkettő visszamarad. A harmadik 
lehetőség, hogy vegetatív életet fog 
élni, örökre gépekre kapcsolva. Ezt a 
harmadik verziót elképzelhetetlennek 
tartottuk, mindent megteszünk annak 
érdekében, hogy a lehető legteljesebb 
életet biztosítsuk számára.

Miközben lapozgatjuk az albumot, 
a fotókról újabb és újabb megpró-
báltatások jutnak az édesanya eszé-
be. Felidézi, mit kellett kiállniuk, 
amikor epilepsziagyanús volt Olivér, 
a gyógyszeres kezelésre „mellékha-
tásként” megvakult. Az első években 
Dévény-tornára járt, erről is született 
fénykép, szinte minden foglalkozást 
végigüvöltött. 

Vidámabb fotók következnek az 
albumban. Olivér egészséges gyere-
kek között mosolyog a csoportké-

pen. Anyukája elmeséli, hogy két-
éves korától normál bölcsődébe járt 
Lakiteleken, majd ötévesen elkezdte 
a csongrádi Kozmutza Flóra Óvodát, 
amely egy speciális gyógypedagógiai 
intézmény. Azóta is odajár, nagyon jó 
hatással van rá ez a kis közösség.

Megtudom azt, Olivérnek szoros a 
napirendje. Hetente négy gyógytor-
nája van, jár logopédiára és hetente 
kétszer gyógypedagógiára is, ami egy-
ben látásfejlesztés. Emellett az óvodai 
gyógytestnevelő tanár is külön foglal-
kozik vele. Melóné Katalin gyógy- és 
tiflopedagógus öthónapos kora óta 
viseli a lelkén a kisfiú fejlesztését. Oli 
középsúlyos értelmi fogyatékosnak 
számít, szellemileg egy-másfél éves 
gyerekek szintjén lehet. Néhány szót, 
rövid tőmondatokat mond, mostaná-
ban jelzi azt is, ha vécére kell mennie. 
Miközben tornázik, be is mutatja tu-
dományát. Kiderül az is, igazi kis pasi. 
Ha a gyógytornász puszit ígér neki, 
szépen emeli a fejét. Láthatóan élvezi 
a tornát, de édesanyja szerint mindig 
ilyen jó kedélyű, mosolygós kisfiú. 

– Mi minden pici eredménynek na-

gyon örülünk, hisz Olivérnek nagyon 
sokat kell dolgoznia ezért. Bár mászni 
nem sikerült megtanítani, boldogok 
voltunk, amikor egy éve gurulni kez-
dett, most pedig új és új szavainak 
örülhetünk – büszkélkedik Xénia.  

Amikor véget ér a torna, Kalics Gab-
riella is csatlakozik hozzánk. – Olivér 
passzív mozgásai teljesek, a sok fej-
lesztéssel sikerült megelőzni a moz-
gáskorlátozott gyerekeket veszélyez-
tető elváltozásokat, további fejlődést 
azonban csak a tornával nem lehet 
nála elérni – magyarázza a gyógy-
tornász. – A műtét során lézerrel 
bemetszéseket tesznek az izomros-
tokon, ezáltal megnyújtva azokat. Ezt 
a gyógytorna konzervatív kezelésével 
tartóssá tudnánk tenni. Bár a műtét 
nem hoz létre akaratlagos mozgást, 
megadja az esélyt a továbblépésre.  

Magyarországon sajnos nem vé-
geznek ilyen műtétet, pedig az ICP-s, 
oxigénhiányos gyerekeknél nagyon jó 
eredménnyel alkalmazzák. Egy orosz 
professzor évente négyszer Csehor-
szágban végez ilyen műtéteket, Olivért 
is hozzá szeretnék elvinni. A kiutazás, 
a műtét és az azt követő úgynevezett 
lökésterápia, egy erős terheléses reha-
bilitáció megközelítőleg másfél millió 
forintba kerülne. 

László, Olivér édesapja autósze-
relőként dolgozik egy kecskeméti mű-
helyben, de másodállást is vállal, hogy 
finanszírozni tudják a kisfiú gyógytor-
náit, különböző terápiáit. Xéniának 
hiába van közgazdászdiplomája, Oli 
betegsége miatt nem mehetett visz-
sza dolgozni. Ennek ellenére fizetnie 
kell másfél milliós diákhitelét, de köl-
csönt vettek fel házukra és kocsijukra, 
így reményük sincs arra, hogy valaha 
is összegyűjtsék a pénzt a műtétre. 
Ezért fordultak a médiához. 

Június 26-án tudnák végrehajtani a 
műtétet, a család bízik abban, addig-
ra sikerül összegyűjteniük a pénzt. A 
lakiteleki önkormányzat jelezte, jóté-
konysági koncertet szervez, amelynek 
bevételét a műtétre ajánlották fel. 
Minden forintnak örülnek, ami a kisfiú 
számlaszámára érkezik, hisz a segítő 
szándékú emberek és vállalkozások 
hozzájárulnak ahhoz, hogy jobb élete 
lehessen Olivérnek.

 – Nekem nincsenek nagy álmaim – 
mondja Xénia, amikor kikísér az ajtó-
hoz. Vállán ott alszik a tornától kime-
rült Olivér. – Csak arra vágyom, hogy 
egyszer kézen fogva sétálhassak a kisfi-
ammal. Ez a műtét esélyt adhat erre. 

Aki szeretne hozzájárulni Olivér 
műtétjéhez, a következő bank-
számlára küldheti felajánlását:

Fekete Olivér,  
Lakiteleki Takarékszövetkezet, 

52000018-15076177  
IBAN: HU23 5200 0018 1507 6177 

0000 0000  
SWIFT: TAKBHUHB. 

A család elérhetősége: 
+3630/6879-750

Az elsődleges cél, hogy Oli megtanuljon 
magától felülni és meg is tartsa magát 

Olivér jövője a tét

TOVÁBBI RÉSZLETEK!
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Kerek egy év elegendő volt 
ahhoz, hogy a tervezés megkez-
désétől az átadásig megépül-
jön a Bosal Hungary Kft. közel 
kilencezer négyzetméternyi új 
épületegyüttese. Az átadáson 
Aad Goudriaan, a Bosal csoport 
CEO-ja külön köszönetet mondott 
a közreműködésért Szép Tivadar 
építésznek, a T10 Építésziroda 
Kft. tulajdonosának, akivel az 
átadóünnepség után beszélget-
tünk. Mi volt ez a munka, amit 
elvégeztek?

Csenki Csaba

– Az első felkérést 2014-ben kaptam 
a Bosal Hungary Kft.-től a meglévő 
ipari ingatlan hosszú távú fejlesztési 
koncepciójának kidolgozására. A helyi 
vezetőség által meghatározott igények 
alapján vázlatokat készítettem, java-
soltam a szomszéd ingatlan megvásár-
lását, majd meghatároztam az építés 
ütemezhetőségét. Elégedettek voltak 
a munkámmal, értesítették a belga tu-
lajdonost, hogy az elkészült koncepció 
alapján lehetne indítani a fejlesztést. 

– Mi volt a következő lépés?
– A cégcsoport egyik német felső 

vezetőjével, majd a cégcsoport épí-
tésekért felelős belga műszaki me-
nedzserével kellett találkoznom. Le-
tesztelték, mennyire tudok angolul, 
milyen a szakmai előéletem, valóban 
értem-e a szakmámat. Ezek után bíz-
tak meg a fejlesztés első ütemének 
tervezésével, valamint az építkezés 
teljes lebonyolításával. 

– Mindez mikor történt?
– Pontosan egy évvel ezelőtt. Ennyi 

idő alatt kellett elvégezni a tervezést, 
az engedélyeztetést, a kiviteli tervek 
elkészítését, a kivitelezők kiválasztá-
sát, majd a közművek, utak és az épü-
letek megépítését. Most az elkészült 
irodában beszélgetünk, míg a 7500 m2 
alapterületű új raktárt már egy hónap-
ja használják. 

– Ez gyorsan ment.
– A megbízás elnyerésének idején 

már rendelkeztünk egy ütemtervvel, 
melyben meghatároztuk az egyes 
munkafolyamatok elvégzéséhez szük-
séges időket. A beruházás teljes mér-
tékben önerőből valósult meg, ez is 
nagyon leegyszerűsítette és meggyor-
sította a dolgokat. Egyre elterjedtebb, 
hogy megbíznak egy építészirodát az 
építéshez kapcsolódó összes faladat 
elvégzésével és koordinálásával. El-
mondják, mi a feladat, mik az elvárá-
sok. Mi már végeztünk ilyen munkát, 
ismertük a buktatókat.

– A mostani beruházást végző csa-
pat hogy állt össze?

– Pintér Ákos építész kollégámmal 
ketten koordináltuk az egész folya-
matot.  Tizennégy tapasztalt mérnök 
segítette a munkánkat a szakági terve-
zési és műszaki ellenőrzési faladatok 
elvégzésében.  Az építészeti tervek 
elkészítése mellett az én faladatom 

volt, hogy a külföldi megbízó igé-
nyeit a magyar menedzsment elvárá-
saival összegyúrjam, tervbe öntsem, 
és végül közösen megvalósítsuk.  A 
kivitelezést is mi koordináltuk, négy 
kivitelező céget bíztunk meg a mun-
kák elvégzésével, mindegyik a saját 
szakterületén kimagaslóan felkészült. 

– Hogyan folyt a munka?
– A tervezésnél a költséghatékony-

ság volt a fő szempont. Összehason-
lító tanulmányokat készítettünk, az 
épületszerkezetek építési költségei 
mellett a fenntartási költségeket is 
vizsgáltuk. A megbízó képviselője egy 
Belgiumban élő műszaki menedzser, 
aki kéthetente töltött egy-egy napot 
Kecskeméten. Minden munka magya-
rul folyt, viszont a döntés előkészíté-
se angolul készült. A megbízó szem-
pontjából rendkívül előnyös, hogy egy 
társasággal kell tartania a kapcsolatot. 
2014 decemberében készítettünk egy 
részletes ütemtervet, hogy mikorra 
lehet megépíteni az épületet. Megter-
veztük az egész folyamat logisztiká-
ját, megvalósíthatósági tanulmányo-
kat készítettünk. Megmondtuk, hogy 
körülbelül mennyibe fog ez kerülni, 
és utána ezen költségeken belül meg-
építettük az épületet. A megbízónak 
ez volt a lényeg: határidőre, jó minő-
ségben.

– Volt valami nehézség, ami meg-
nehezítette a határidők betartását?

– A munkaszervezésben nem vol-
tak nehézségek, ugyanis tudtuk, 
milyen részhatáridőket kell tartani, 
és ezt mindenkinek megmondtuk. A 
belga építési menedzser, aki a tulaj-
donost képviselte, kéthetente jött, 
és nagyon szigorúan be is tartatta 
ezeket. Akadtak viszont nehézségek 
az építkezés elején. Az alapozási 
munkáknál találtunk egy 300 m3-es 
szemétgödröt, valamint egy kisebb 
orosz laktanyaépület romjait. Ez 

utóbbi a talajszint alatt 5 m mélység-
ben volt. Mindent ki kellett ásni és el 
kellett szállítani.

– Az eddig elmondottak alapján 
nagyfokú bizalom kellett a megbízó 
részéről. Jellemző ez a magyar meg-
bízókra is?

– A tapasztalt megbízó tudja, mit 
akar. Náluk megvan a metódusa an-
nak, hogyan választják ki azt, akit 
megbíznak, és annak is, hogy utána 
hogyan menedzselik ezt a dolgot. 
Eljön egy ember, aki elmondja, mi a 
kérése, mi előkészítjük neki, ő pedig 
dönt. Az ő félnapos döntése előtt mi 

két hetet dolgozunk, hogy megfele-
lően előkészítsük azt, amire aztán 
ő pár óra alatt megadja a választ. És 
ez így van rendjén. Az ilyen dolgok-
nak köszönhető, hogy a megrendelő 
büszkén elmondhatja a megnyitóün-
nepségen: öt hónap alatt felépítettük 
ezt a létesítményt, mely egy 7546 
négyzetméteres készáru raktárból, 
699 négyzetméteres irodasorból és 
egy 442 négyzetméteres tesztmű-
helyből áll. És ez még csak az elfoga-
dott koncepció 1. ütem. A terület tel-
jes beépítésével az összes beépített 
épület 48000 m2  alapterületű lesz.

ÉPÍTKEZÉS
gördülékenyen, határok 

és akadályok nélkül

 Megtalálni a magam ösvényeit
Az 1972-es Ruszt József rendezte 
Hamlet óta először lesz látha-
tó Shakespeare legismertebb 
tragédiája a kecskeméti Katona 
József Színházban. A címszerep-
lővel, Porogi Ádámmal beszél-
gettünk.

– Gábor Miklós azt írta a naplójában, 
hogy számára szemléletváltást jelen-
tett a darab. Te hogyan éled meg? 

– A szerep hatalmas. Hamlet nagyon 
mélyre megy, rögeszmésen kutatja 
a dolgok és gondolatok jelentését. 
Folyamatosan értelmezi a körülötte 
lévő világot és abban magát. Rengeteg 
kérdés felvetődik, és pont az teszi őt 
egyedivé, hogy nem fut el ezek elől a 
kérdések elől. Öljek, ha úgy gondo-
lom, hogy van rá indokom? Mi szolgál-
hat indokként az ölésre? Egyáltalán, 
mit jelent megölni egy embert? Mi 

lehet az ember feladata az életben? 
Mi az élet értelme vagy célja? Vagy ha 
nincs egyik se, akkor hogyan tovább? 
Ezeket a kérdéseket nekem is föl kell 
tennem ahhoz, hogy átengedhessem 
magamon a szerepet. Minden jól 
megírt darab olyan helyzetekbe hoz, 
olyan kérdések átgondolására késztet, 
amikkel az életben talán nem találkoz-
nánk. Túl a személyes viszonyokon, a 
családi dráma síkján, itt a hatalomról 
is sok szó esik. Nyilván Gábor Miklós 
is gondolt valamit arról, hogy rohad 
az államgépben valami, nyilván én is 
gondolok erről valamit. 

– Kiugrási lehetőség vagy őrületes 
teher ez a szerep?

– Nem teherként élem meg. Izgal-
mas túra egy szinte megmászhatatla-
nul magas hegyre. Előttem már renge-
tegen megpróbálták megmászni, van, 
aki 1500 méterig jutott, van, aki 5000-

ig… Igyekszem az út szépségét meg-
látni, megtalálni a magam ösvényeit, 
rájönni, ha eltévedtem. Ebben sokat 
segít Rusznyák Gábor, a rendező, aki 
nagyon éles szemmel figyel. Hatal-
mas kaland az egész. Nem pakolok 
magamra olyan terheket, hogy ennek 
jónak kell lenni. Nem használna.

– Milyen szöveggel dolgoztok?
– Nádasdy Ádám fordítását hasz-

náljuk, de van benne más is, Arany 
is. Nádasdy nagyon költői fordítást 
írt, ami ugyanakkor érthető a mai 
fül számára is. Nem „költőietleníti” a 
szöveget pusztán azért, hogy érthető 
legyen, és mégis az.

– Mikor játszódik a történet?
– Esténként, a kecskeméti Katona 

József Színház színpadán. Nincs erő-
szakos aktualizálás. Amikor Dánia 
királyáról beszélünk, akkor Dánia 
királyáról van szó, aki a hatalom leg-

főbb birtokosa. De kosztümös nosz-
talgiázás sincs. Arra törekszünk, hogy 
minden itt és most történjen meg.

– Mit tartasz eddigi pályád csúcsá-
nak?

– Csúcsa… Inkább azt tudom mon-
dani, milyen munkák voltak a legiz-
galmasabbak: a Vízkereszt Mohácsi 
János rendezésében – ez volt az ál-
lamvizsgánk Kaposváron –, az Angliai 
második Edward élete és az Egy hosz-
szú nap elutazik az éjszakába, mind-
kettőt Zsótér Sándor rendezte.

– Kinek a véleménye fontos szá-
modra? Kire hallgatsz?

– Mindenki véleménye lehet fon-
tos, mindenkié egy szintig. Jó azt 
hallani, akin nem érzek manipulatív 
szándékot. Van, amikor egy „civil” 
néző véleménye fontosabbá tud vál-
ni, mint egy dörzsölt szakmabelié.
 Rákász Judit

Porogi Ádám Hamlet szerepéről
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Új autót
mindenkinek!

Részletek a márkakereskedésekben. 

LADA Granta Sedan
most 1.999.000 Ft!

A feltüntetett árak az áfát és regisztrációs adót tartalmazzák. Vegyes fogyasztás: 
6,4 – 7,1 (liter/100 km). CO2 kibocsátás: 148 – 164 (g/km). A fotó illusztráció.

LADA Tormási
Kecskemét, Külső-Szegedi út 100.
+36 76 502 900  
info@ladatormasi.hu   
www.ladatormasi.hu

Ők is a TERMOSTAR Kft.-t választották!
A TERMOSTAR Kft. elkötelezett a távhőpiac bővítése mellett. Céljuk, 
hogy a városon belül növekedjék azoknak a területeknek az ará-
nya, ahol nincsenek füstölő kémények, hanem az év minden napján 
egészséges, tiszta a levegő. A folyamat Kecskeméten már 2015-ben a 
városvezetés és a lakosság örömére elindult. Az elmúlt esztendőben 
településünkön több épület tulajdonosa, illetve lakóközössége tette le 
voksát a távhő mellett, többen pedig fontolgatják azt. Sorozatunkban 
arra keressük a választ, hogy ki, miért hozta meg döntését. 

– Miért érde-
mes a távhőt 
választani? – 
kérdeztük Hor-
váth Attilától, 
a TERMOSTAR 
Kft. ügyvezető 
igazgatójától.

– A táv-
hőszolgáltatás napjaink egyik legkor-
szerűbb hőellátási lehetősége a váro-
sok számára, hasonlóan a nyugat- és 
észak-európai példákhoz – jelentette 
ki Horváth Attila. – Az elmúlt években 
rengeteg technikai fejlődésen ment ke-
resztül, energiahatékony és nem utolsó-
sorban környezetbarát fűtési megoldás 
lett. Ezek a szempontok azok, amelyek 
a fogyasztók részéről is egyre jobban 
előtérbe kerülnek egy energiaszolgálta-
tó kiválasztása során. A távfűtés ma már 
több egy egyszerű energiaszolgáltatás-
nál, a hozzá kapcsolható, értéknövelő 
szolgáltatásai egyre népszerűbbek. A 
szolgáltató a lehetőségeihez képest 
igyekszik alkalmazkodni a fogyasztói 
igényekhez. Az  energiahatékonyság a 
beépített műszaki berendezésekkel, pl. 
gázmotorokkal, előre szigetelt távhőve-
zetékkel és a tervezett megújuló ener-
giaforrásokkal (faapríték, geotermia) is 
jelentősen javítható. A távfűtött épüle-
tekben sem kazán, sem kémény nem 
üzemel, így földgáz vagy égéstermék 
műszaki hiba, emberi mulasztás miatt 
nem juthat közvetlenül az épületbe, 
lakásba. 

– Milyen előnyöket nyújt a távfűtés 
környezetvédelmi szempontból?

– Nem több száz vagy több ezer ké-
mény ontja a füstgázt, hanem egyet-
len pontforrásból – a fűtőmű kémé-
nyéből – jut égéstermék a levegőbe. 
Ez pedig ellenőrzött körülmények 
között történik, így kevésbé szennye-
zi a környezetet. A távfűtés környe-
zetvédelmi jelentősége abban rejlik, 
hogy a legszélesebb körben képes a 
különböző alternatív energiahordo-
zók felhasználását integrálni. Nem 
elhanyagolható tény, hogy a humán 
egészségügyi problémákat okozó ká-
rosanyag-kibocsátások csökkentése 
az életminőség javulását vonja maga 
után – hangsúlyozta az ügyvezető 
igazgató

Tavaly a TERMOSTAR Kft. szolgál-
tatását választotta Kecskemét belvá-
rosának egyik ismert épületének – a 
Szabadság tér 3/A. szám alatti társas-
ház – lakóközössége is. Az épületben 
folyamatban vannak az előkészítő 
munkálatok (távfűtésre csatlakozás, 
fűtésfelújítás), így egyelőre a döntés 
hátteréről érdeklődtünk.

– A társasházban 12 lakás, 5 üzlet 
és a Fókusz Takarék van, az összes 
alapterület mintegy 2250 négyzetmé-
ter – mondta Marozsiné Kalócz Kata-
lin, a ház lakásainak közös képviselő-
je. – Az épület 30 éve épült az akkori 
gépészeti technológiával, a fűtés és a 
melegvíz-ellátás saját gázüzemű FÉG 
kazánokkal történik. A 3 évtized alatt 

a rendszer, a 
kazánok telje-
sen elavultak, 
e lhasználód-
tak, ma már 
minden tekin-
tettben kor-
szerűt lenek , 
energiapazar-

lók. Teljes felújítás vált szükségessé 
a biztonságos működtetés érdeké-
ben. A társasház több lehetőséget is 
megvizsgált, többek között a jelenlegi 
rendszer felújítását kazáncserékkel, a 
lakásonkénti egyedi fűtést és a táv-
hőszolgáltatásra történő csatlakozást 
is. A magas költségek és a pályázati 
támogatás hiánya miatt sajnos évek 
óta húzódik a beruházás megkezdése.

Nagy örömmel fogadta a társasház 
lakóközössége 2015-ben, hogy az 
önkormányzat támogatásával a TER-
MOSTAR Kft. a távhőszolgáltatásá-
nak bővítését tervezi a belvárosban. 
Így újabb épületek bekapcsolásával 
jelentősen csökkenhet a belváros lég-
szennyezettsége. A társasház megke-
resésére a TERMOSTAR Kft. kedvező 

ajánlatot adott a távhőszolgáltatásra 
való csatlakozás lehetőségére. A tu-
lajdonosok elfogadták az ajánlatot, 
mivel mind műszaki, mind pénzügyi 
tekintetben a legkedvezőbb megol-
dást tartalmazta. A társasház számára 
az egyik legfontosabb szempont a be-
ruházási költség alakulása volt, mivel 
sajnos pályázati támogatás és egyéb 
forrás jelenleg nem áll rendelkezés-
re, a saját erő pedig nem elegendő a 
szükséges és halaszthatatlan munkák-
hoz. A döntésnél ugyanilyen fontos 
szerepet játszott, hogy a távhőszol-
gáltatásra való csatlakozás beruhá-
zását egy biztos szakmai, pénzügyi 
háttérrel rendelkező szakcég valósít-
sa meg. A későbbiekben pedig teljes 
körűen üzemeltesse, felügyelje, így 
biztonságos szolgáltatást vehessenek 
igénybe a társasház tulajdonosai. A 

távhőszolgáltatásra való csatlakozás-
sal egy korszerű, energiatakarékos, 
környezetkímélő fűtési rendszer való-
sulhat meg a meglévő belső rendszer 
felhasználásával. A megállapodások 
megkötése most van folyamatban, 
és a tervek szerint a beruházás 2016 
őszére el is készülhet. Ezzel párhu-
zamosan a társasház saját forrásból 
a belső gépészeti hálózat korszerű-
sítését, szabályozhatóságát, a költsé-
gosztási lehetőséget, a lakásonkénti 
mérést is meg tudja valósítani.

Természetesen kíváncsiak voltunk 
arra is, hogy miért tartják jó döntés-
nek a csatlakozást az épületben élők.

– Pedagó-
gusként bio-
lógiával fog-
lalkozom, így 
az élhetőbb, 
f ü s t m e n t e s 
belváros meg-
t e r e m t é s e 
számomra is 

kiemelten fontos – hangsúlyozta Var-
gáné Lengyel Adrien lakástulajdonos. 
– Különösen annak a függvényében, 
hogy tudom: Kecskemét földrajzi fek-
vése milyen légmozgásokat eredmé-
nyez. 

A másik ok, amiért örülök a csatla-
kozásnak, hogy a fejlesztéseknek kö-
szönhetően megoldódnak az eddigi 
problémák. A lakásonkénti hőfogyasz-
tás mérhetővé válik, a fűtés szabá-
lyozható lesz és mindenki a tényleges 
fogyasztása után fizetheti a meleg- és 
a hidegvíz díjat.

Motelban halt meg
Másfél hete elhunyt egy huszonéves 
kecskeméti fiatalember az egyik helyi 
motelben. A rendőrség megerősítette a 
halál hírét, de bővebbet nem közölt. 

Mivel részleteket – a szigorú szabályok miatt 
– a hatóság nem bocsátott rendelkezésünkre, 
vázoljuk azokat az információ-töredékeket, 
amelyek tudomásunkra jutottak az üggyel kap-
csolatban. Több forrásból próbáltunk informá-
lódni, de mindenki szűkszavú, nehéz rekonst-
ruálni a történteket.

Adott egy kecskeméti, belvárosi szórakozó-
hely, ahol hétvégén bulikat tartanak, és mint 
a legtöbb ilyen hely, hét közben kávézóként 
üzemel. Egész közel hozzá találunk egy kisebb 
motelt is, ahol akár az ott szórakozók is ve-
hetnek ki szobát. Állítólag így alakult az utolsó 
hétvégéje annak a helyi fiatalembernek is, aki 
január 22-én, pénteken vagy 23-án, szomba-

ton éjjel ott bulizott a szórakozóhelyen, és az 
éjszaka után megszállt a motelben. Csakhogy 
nem ment haza többé. Állítólag hétfőn találtak 
rá a holttestére az egyik szobában. A hírek sze-
rint öngyilkosságot követett el.

Ha igaz az utóbbi állítás, akkor a rendőrök 
szűkszavúsága nyilvánvalóan érthető. Ugyan-
is, ha valaki önkezével vet véget az életének, 
a szolgálati protokoll csak annyit enged kö-
zölni a sajtóval, hogy közigazgatási eljárás 
keretében vizsgálják az esetet. De az ilyen 
történések rutinkommuniciójának szabályain 
kívül a család – vagy más érintett – kérése is 
szerepet játszhat az információ visszatartásá-
ban. Hürkecz Zoltán, a Bács-Kiskun Megyei Re-
dőr-főkapitányság sajtóreferense kérdésünkre 
megerősítette a fenti halálhírt, de mindössze 
annyit közölt: „A Kecskeméti Rendőrkapitány-
ság közigazgatási hatósági eljárás keretében 
vizsgálja az eset körülményeit.” VJ

Tapasztalt Ecsetek a Bozsóban
Igazi audiovizuális csemegét kapnak azok, akik 
február 5-én ellátogatnak a Bozsó Gyűjtemény-
be. A fura nevű csoport (egy nő és hat férfi) tagjai 
mindannyian művészek. Képző-fotó-élet vona-
lon mozognak és alkotnak. Kiállításaik rendsze-

resen együtt járnak koncertekkel. Mondhatni, 
nincs kiállításmegnyitójuk koncert nélkül, és 
ez fordítva is igaz. A február 28-ig tartó kiállí-
tás megnyitóján zenélnek, a maradék bő három 
hétben pedig alkotásaik veszik át a főszerepet.
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Négy kecskeméti orvost jelöltek az Astellas-díjra
Lapzártánkig négy kecskeméti orvos – három sebész és 
egy belgyógyász – került be 2015-ös Év Orvosa pályázat je-
löltjei közé. Még most sem késő azonban jelölni a betegek-
nek: február 16-ig küldhetik be történetüket arról a dokiról, 
aki emberileg, szakmailag kivívta a megbecsülésüket.

A legkiválóbb és legember-
ségesebb hazai orvosok fel-
kutatására és elismerésére 
létrehozott Astellas-díjra Kecs-
kemétről dr. Fekete Lászlót, 
dr. Dubravcsik Zsolt Áront, dr. 
Kovács Lajost, legutóbb pedig 
dr. Kunos Csabát nevezték be 
a hálás páciensek.

Dr. Fekete László, a Bács-Kis-
kun Megyei Kórház sebész, 
plasztikai sebész főorvosa 
bemutatkozásában így ír hiva-
tásválasztásáról: „Fiatal korom-
ban nagybátyám, dr. Lőrincz 
Lukács volt a példa előttem, 
aki Budapesten, az Országos 
Mentőkórházban dolgozott. 
Szakterületem közé tartozik 
a rosszindulatú emlődaganat 
miatt eltávolított emlőpótlás 
is. Ezen betegekkel foglalkoz-

va éreztem azt, hogy mennyire 
fontos a testi-lelki egészség 
visszaadása, egy megcsonkí-
tott női testkép teljes helyre-
állítása.„

 2013 óta folyamatosan a 
jelöltek között van dr. Dubra-
vcsik Zsolt Áron, a Bács-Kiskun 
Megyei Kórház belgyógyász, 
gasztroenterológus főorvosa. 
Embersége, kiváló szaktu-
dása mellett betegei nagyra 
értékelik humorát is, amely 
sok nehéz pillanaton segíti 
át őket. – Vallom, hogy öröm 
kapni, de még nagyobb öröm 
adni – mondja hivatásáról dr. 
Dubravcsik Zsolt Áron. – Saj-
nos, a mai rohanó világban 
egyre kevesebb idő jut arra, 
hogy betegeinket meghall-
gassuk, megpróbáljuk meg-

érteni, gondjaikat átérezni és 
számukra a szükséges magya-
rázatokat, útmutatásokat, ta-
nácsokat megadni. Mégis azt 
vallom, hogy törekednünk kell 
rá. Ha már egy kicsit is tudunk 
„adni”, akkor az a betegünk 
hasznára válik. 

Dr. Kovács Lajos 10 éve dol-
gozik a Bács-Kiskun Megyei 
Kórház Általános Sebészeti 
Osztályán. – A Szegedi Tudo-
mányegyetem Általános Or-
vostudományi Karán 2005-ben 
szereztem diplomát cum laude 
eredménnyel, ezután kerültem 
a kecskeméti kórházba. 2012-
ben általános sebészetből sze-
reztem szakvizsgát kiválóan 
megfelelt minősítéssel. Az álta-
lános sebészet mellett érdekel 
az érsebészet, ezen belül is a 
verőérbetegségek gyógyítása 
mind sebészi, mind katéteres 
módszerrel” – írja bemutatko-
zásában dr. Kovács Lajos.

Dr. Kunos Csaba 2004-ben 
került a Bács-Kiskun Megyei 

Kórház Bőrgyógyászati Osztály 
Bőrsebészeti Részlegére, ahol 
a bőrdaganatok műtéti ellátása 
a fő profilja. 2011-ben plaszti-
kai sebészeti szakvizsgát tett. 
2011 és 2014 között az Orszá-
gos Onkológiai Intézetben az 
Emlő és Lágyrészsebészeti Osz-
tály Rekonstrukciós Sebészeti 
Részlegén félállásban végzett 
helyreállító plasztikai műtéte-
ket. 2015-től a budapesti Szent 
István Kórház Égés- és Plaszti-
kai Sebészeti Osztályán is műt.

„Munkám során igyekszem 
a lehető legjobb funkcionális 
és esztétikai eredményt elér-
ni, mindig szem előtt tartva 
Hippokratész gondolatát, mi-
szerint: A beteg java a legfőbb 
törvény. Számomra a legfonto-
sabb a pácienseink elégedett 
mosolya, ez ad energiát és 
motivációt ahhoz, hogy folya-
matosan lépést tartsak a szak-
ma fejlődésével” – fogalmazta 
meg szakmai hitvallását dr. Ku-
nos Csaba. Pásztor Andrea

Dr. Fekete László Dr. Dubravcsik Zsolt Áron

Dr. Kovács Lajos Dr. Kunos Csaba

Nyüzsgő méhkasra hasonlított a 
Kecskeméti Főiskola GAMF Kará-
nak aulája január 26-án, kedden 
reggel, amikor megkezdődött a 
nyílt nap az intézményben. Mint 
minden évben, most is az ország 
több részéről érkeztek érdeklődő 
diákok és szülők.  A résztvevők 
nemcsak a főiskola (leendő 
egyetem) képzési kínálatát és 
oktatási feltételeit ismerhették 
meg, hanem találkozhattak az 
intézmény duális partnereivel is.  
Az aulában kiállító cégek, bankok 
és a főiskola képviselői szívesen 
válaszoltak minden felmerülő 
kérdésre. 

Dr. Ailer Piroska, a Kecskeméti Főis-
kola rektora a nyílt napról, a duá-
lis képzésről és az új képzésről: – A 
főiskola hosszú évek óta, évente két 
alkalommal rendez nyílt napot a beis-
kolázási időszakban,  2011 óta pedig 
a nyílt napokra meghívjuk a duális 
partnercégeket is. Első alkalommal 
még csak két cég várta a jelentkező-
ket, ma már több mint negyven duális 
partnere van a főiskolának. Közülük 
23-an éltek a lehetőséggel, hogy a 
nyílt napon személyesen is találkoz-
hassanak az érdeklődőkkel. A cégek 
számára ez egy nagyon jó lehetőség, 
hiszen bemutathatják tevékenységü-
ket, az általuk kínált lehetőségeket és 
a különböző karrierutakat.  Nagyon 
örülünk, hogy a partnereink ilyen 
aktívak, mert nekünk is fontos, hogy 
a fiatalok felé tudjuk prezentálni az 
együttműködést. 

– Hogyan vált be a 2012-ben bein-
dult duális képzés, milyen az érdek-
lődés?

– Ma a Kecskeméti Főiskolán több 
mint 200 duális hallgató tanul, és 
szeptembertől várhatóan további száz 
elsőéves duális hallgató csatlakozik az 
eddigiekhez.  Érdemes azonban azt is 
megemlíteni, hogy a „kecskeméti mo-
dell” alapján megtörtént a képzéstí-
pus országos bevezetése. 

– Idén új szakot is hirdet a Kecs-
keméti Főiskola. Hogyan jelenik meg 

a gazdálkodási és menedzsment szak 
itt, a rendezvényen.

– Ennek a szaknak az a különle-
gessége, hogy a főiskola történeté-
ben először jelenik meg a gazdálko-
dástudományi képzési terület, ahol 
jövendőbeli közgazdászokat kép-

zünk majd duális képzési formában 
is.  Már van öt duális partnerünk a 
szakon, akik várják a jelentkezőket 
a szeptemberben induló képzés-
re. Bízunk benne, hogy hamarosan 
nemcsak országosan, hanem nem-
zetközileg is ismert és népszerű 

lesz a leendő kecskeméti egyetem 
közgazdasági képzése. 

Berács József, a Kecskeméti Főis-
kola egyetemi tanára, a gazdálkodá-
si és menedzsment szak felelőse a 
hamarosan megvalósuló kecskeméti 
közgazdászképzésről: – Az alap-
képzésben hat akkreditált szak van, 
ezek közül az első, a gazdálkodási 
és menedzsment szak azok számára 
kínál kiváló alternatívát, akik közgaz-
dasági, üzleti szférában szeretnének 
elhelyezkedni. A cél, hogy a leendő 
egyetem a lehető legáltalánosabb tu-
dást nyújtsa a marketing, a pénzügy, 
a számvitel, a termelésirányítás és a  
logisztika területén. Több sajátossá-
ga lesz a kecskeméti gazdálkodási 
és menedzsment képzésnek. Ennek 
egyike a mobilitás elősegítése. Kecs-
kemét országos hírűvé vált a duális 
képzésnek köszönhetően, és ezt fel-

használjuk arra, hogy elősegítsük a 
mobilitást a Kárpát-medencében.

– Hogyan kell elképzelni ezt a 
mozgást? Segítik a magyar hallgatók 
külföldi tanulását?

– A képzést a globális trendnek 
megfelelően alakítjuk, felhasználva az 
olyan lehetőségeket, mint például az 
Erasmus Program, de a Pallas Athéné 
Domus Mentis Alapítvány ösztöndíjai 
is nagyon sokat segítenek céljaink 
megvalósításában. Az Európai Unió 
mobilitásra vonatkozó mutatója sze-
rint 2020-ra a végzett hallgatók 20 
százaléka legalább egy félévet kell, 
hogy eltöltsön külföldön. Ez pedig 
lehet Románia, Kárpátalja vagy a Fel-
vidék is, a Nyugat-európai országok 
mellett, mint Németország vagy az 
USA. Cél, hogy hallgatóink nyitottak 
legyenek arra, hogy ugyanúgy menje-
nek Kolozsvárra, Csíkszeredára vagy 
éppenséggel Szabadkára, ahogy Nyu-
gat-Európába mennek. 

Varga László, a Pallas Athéné Do-
mus Mentis Alapítvány elnöke a leen-
dő közgazdász hallgatók támogatá-
sáról: – Mindent megteszünk azért, 
hogy az érdeklődők megismerjék a 
Pallas Athéné Domus Mentis Alapít-
ványnak azt a szolgálatát, amivel a 
Kecskeméten kialakuló gazdálkodási 
és menedzsment szakot segíteni sze-
retnénk. A régi kórház helyén épül egy 
világszínvonalú campus, ahová 1.500 
hallgató jár majd a jövőben, ezen túl 
pedig anyagilag is támogatni kívánjuk 
a hallgatókat. Magyarországon jelen-
leg minimális az államilag támogatott 
közgazdászképzés. Mi ösztöndíjjal 
szeretnénk segíteni a tehetséges di-
ákokat, és ide vonzani azokat, akik 
szeretnék elvégezni a gazdálkodási 
és menedzsment szakot, de nincs le-
hetőségük arra, hogy olyan főiskolára, 
egyetemre menjenek, ahol fizetniük 
kell. Jöjjenek hozzánk! 

– Milyen feltételei vannak az ösz-
töndíj elnyerésének, amellyel a leen-
dő közgazdász hallgató kiválthatja a 
tandíját?

– A PADMA támogatási programja 
lehetőséget biztosít arra, ha a jelent-
kező 350 pontot elér a felvételin, és 
a következő hét félév során a 3,85-ös 
átlagot tartani tudja, akkor ingyen ré-
szesül a képzésben.  Mégpedig úgy, 
hogy ösztöndíjként minden félévben 
kifizetjük számára az önköltségnek 
nevezett tandíjat.  Úgy gondolom, ez 
egy olyan vonzerő lehet Kecskemét 
számára, ami a képzés magas színvo-
nalával együtt népszerűvé teheti a le-
endő kecskeméti egyetem gazdálko-
dási és menedzsment képzését.  Ezen 
túl a támogatási program tartalmaz 
ösztöndíj lehetőségeket a doktori, 
PhD hallgatók számára is. Csenki

Új korszak a Kecskeméti Főiskolán

Varga László Dr. Ailer Piroska Berács József
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„Hétköznapi embernek gondolom 
magam. Nincsenek sztárallűrjeim, 
nem hiszem, hogy több lennék 
másoknál. Egy dolog van, amiből 
többet mért belém élet: ez pedig 
az újítás és a jobbítás vágya” 
– ezt tartja magáról Hovány 
Márton. Igen, így gondolkodik 
az a közismert autókereskedő, 
akiről mindenkinek van valamilyen 
véleménye Kecskeméten, de nem 
találnánk senkit, aki átlagosnak 
gondolná őt. Hogy is van ez? És 
hogy is van a Hovány-cégcsoport 
és emblematikus vezetője manap-
ság? Válaszaiból ki-ki leszűrheti a 
siker „rejtett”, egyszerű titkait.

– Szóval, miért gondolod, hogy átlagos 
vagy? Átlagos, de szerencsés?

– Nem hiszek önmagában a szeren-
csében. Nekem kőfaragó és épület-
szobrász az eredeti szakmám, és annak 
idején 20 évesen kezdtem vállalkozni a 
szocializmusban, amikor ez a sok vállal-
kozás nem volt divat – és egyébként is, 
kaszálták őket –, az évtizedes múltú vál-
lalkozókat pár éven belül leköröztem, 
keményen dolgoztam akkor is. Mindig 
egy picit előrébb gondolkodtam, és fej-
lődtem. Ez volt rám jellemző akkor is és 
ma is. Tehát nem hiszek abban, ha vala-
ki sikeres, akkor az csupán csak a sze-
rencsén múlik. A szerencse azok mellé 
társul, akik tesznek is érte.

– Te teszel érte, és keményen meg-
követeled a beosztottaidtól is…

– Nem vagyok egyszerű eset a ma-
ximalizmusom miatt, de ezzel együtt 
szerintem toleráns is vagyok. A maxima-
lizmus pedig fontos kellék a sikerhez. 
Versengő típusként szeretek győzni, 
és mindinkább az elismerés, mintsem a 
hozadéka a fontos. Erre minden egész-
séges embernek szüksége van, hogy a 
munkáját megbecsüljék, ismerjék és 
elismerjék.

– A munkád, a céged megismerésé-
ben mindig nagy szerepe volt a reklá-
moknak. Érdekel? Vagy a kreativitáso-
dat itt is kiéled?

– Nagyon fontosak a reklámok, na-
gyon nem mindegy, hogy miként jelenik 
meg az üzenet, és mindig tudni kell, 
hogy kihez akarunk beszélni. Bármilyen 
hihetetlen, ebben is a józan ész játssza 
a főszerepet. Úgy állok hozzá a dolgok-
hoz, hogy ami félreérthető, azt félre is 
értik. Ami nem félreérthető, azt is… 
– ezért kell a legegyszerűbben, legha-
tékonyabban kommunikálni az embe-
rekkel.

– A hatékony reklám segít a topon 
maradni? Bírjátok a változások iramát?

– Rendkívül gyorsan változik a világ, 
kollégáimnak meg szoktam mutatni ezt 
a két telefont. Az egyik egy Nokia, na-
gyon kedveltem 10 évvel ezelőtt, a má-
sik pedig ez az iPhone, Csak tíz év telt 
el, és mintha két világból származná-
nak. Ugyanez történik a szakemberrel, 
ha nem követi a változásokat. Egysze-
rűen kikopik az élvonalból, az ügyfelek 
kegyeiből.

– Az ügyfelek… Kulcskérédés, igaz?
– Az ügyfél-elégedettség az első. 

Minden nap azon dolgozom, hogy 
ebben egyre jobbak legyünk. Minden 
kollégámtól elvárom, hogy munkájával 
segítse a céget, hogy az ügyfél-elége-
dettségben átütő sikereket érhessünk 
el. Talán akkor égett ez ennyire belém, 
amikor egyszer régen Passauban, Né-

metországban betértem egy szemüveg-
boltba. A német eladó olyan alázattal 
adta el a napszemüveget, hogy elállt a 
szavam. Természetes volt és előzékeny, 
nem tolakodóan állítgatta, igazítgatta 
a szemüveget, segített. Majd amikor 
elégedetten távoztam az üzletéből, 
odaröp pent az ajtóhoz és kinyitotta ne-
kem. Soha nem felejtem el… Ide szeret-
nék eljutni, minden munkatársammal 
ezen dolgozunk nap mint nap.

– Egyszer felháborodtál azon, hogy 
birodalomnak nevezték a sajtóban a 
„birodalmadat”. Pedig most már tény-
leg elég méretes a cégcsoport… Hol 
van ebben ma a szereped és a közeljö-
vőben?

– Ma még a klasszikus csúcsvezető 
vagyok a cégcsoportban, de hosszú tá-
von mindenképpen visszább vonulok, 
trénerként tudom elképzelni magam. A 
munkától persze nem megyek messze, 
mert ez az életem. Az operatív dolgo-
kat szívesen bízom az általam kinevelt 
vezetőkre. Mára letisztult a rendszer, 
dinamikus vezetőim vannak.

– És maga a cég merre halad? Elis-
merések, újdonságok…

– Néhány éve stabil a cégcsoporton 
belüli választék, de mindig felmerül né-
hány újdonság. Rendre nyerünk el szak-
mai elismeréseket. Legutóbb például 
a szentendrei telephelyünket díjazta a 
vezérképviselet, második születésnap-
ján kiemelt Ford Store-rá lépett elő. Ez 
azt jelenti, hogy itt a legmagasabb szin-
tű vásárlói élményben lehet része az 
ügyfélnek, és a különleges Fordokat, a 
Mustang, Edge és Vignale modelleket is 
itt vásárolhatja meg. Az elmúlt években 
minden fontosabb elismerést megkap-
tunk, és ma már öt megyében és a fő-
városban kilenc márkát forgalmazunk.

– Azért az valami, hogy úgy húztá-
tok ki a válság alatt, hogy még gyara-
podtatok is…

– Ezzel együtt be kell látnom, hogy 
2005 óta sok rossz döntést hoztam. És 
még így is elég jól vészeltük át a válsá-
got, ami azt jelenti, hogy erős a cég-
csoport. A hitelállomány tekintetében 
például 2020-ra már olyan állapotban 
leszünk, hogy kifutnak a nagy ingatlan-
hitelek és csak a készletfinanszírozásra 
kell majd koncentrálnunk.

– És a saját pénztárcád? Ismert mon-
dásod, hogy „sokan cserélnének velem 
pénztárcát, de az odavezető utat nem 
kérnék mellé…” Mire költesz? Mindig 
figyelmet fordítottál a jótékonykodás-
ra is…

– Nem veszek meg valamit csak 
azért, mert neve van… Csak akkor 
veszem meg a márkásabb dolgokat, 
ha van értelme, magasabb minőséget 
képviselnek. Nem szeretem a felesle-
ges pénzkidobást. De a nemes célra, a 
társadalmi felelősségvállalás jegyében 
szívesen adok. Máig hiszem, amit édes-
anyám mondott, hogy ha kapsz, abból 
vissza is kell adni, mert különben a 
Jóisten nem ad szerencsét hozzá. Ezért 
mindig figyelek arra, hogy juttassak 
azoknak is, akik megérdemlik vagy rá-
szorulnak. Jólesett a kórház elismerése, 
amit a Mindennapok angyalai támoga-
tásáért kaptam, de nagyon fontos, hogy 
nem azért jótékonykodok, hogy ezt va-
laki elismerje. A legtöbb dologról nem 
is tud a nyilvánosság, pont azért, mert 
nem várok érte elismerést. És szerintem 
ez így van rendjén.

 Vandlik János

Pacsi a vezetőkkel egy céges partin – 
„Legyünk a legjobbak…”

Névjegy
A legnagyobb importőri tőke nélkül működő 
magyarországi autókereskedelmi cégcsoport 
vezetője.
Született: 1960, Jászkarajenő
Eredeti szakma: kőfaragó és épületszobrász
Család: két gyermek atyja, Mercédesz (1990), 
Márton (1991).
Díjai: Év vállalkozója – 2005; emellett szak-
májában, minden autómárkánál elnyerte a 
legrangosabb elismeréseket. 
Hobbi: korábban lovagolt, motorozott, heli-
kopter-vezetői tanfolyamot végzett, de ma 
nincs igazi hobbija, a munkájának él.

Hovány Márton: 

A siker 
egyszerű titkai

Hogy áll az autópiac a Hoványnál 
és országos viszonylatban?
A magyar piacon minden 27. autót hoványos 
rendszámtábla-kerettel helyeznek forgalomba. 
A Hovány-csoport tavaly hazai regisztrációval 
4106, külföldre pedig 759 új autót adott el. 
Emellett 932 használt autót is értékesítettünk. 
Ebben az évben mind külföldre, mind belföldre 
15 százalékot szeretnénk növekedni.

A piac egyébként folyamatosan növekszik. 
A személy- és kishaszongépjármű-kereskedők 
erre az évre 110 ezres forgalmat várnak. Ez 
nagyjából a fele annak, ami a csúcs volt a vál-
ság előtt, és amit egyébként nem reális for-

galomként értékel a szakma. A válság legrosz-
szabb évében 45 ezer új autó kelt el, ehhez 
képest már több mint kétszeresére nőtt a ma-
gyar volumen, éves szinten 10-15 százalékos 
erősödés mellett. 2015-ben kicsit nagyobbat 
növekedett a kishaszongépjármű szegmens, 
és persze az is hozzátartozik, hogy a 110 
ezerben pontosan nem tudja senki, hogy 
mennyi az exportra eladott mennyiség, mert 
van, amelyik magyar regisztrációt követően, 
és olyan is, amelyik magyar regisztráció nélkül 
kerül külföldre.
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FELELŐSSÉGET VÁLLALUNK MUNKATÁRSAINKÉRT, TÁRSADALMI ÉS TERMÉSZETI KÖRNYEZETÜNKÉRT
SEGÍTJÜK KECSKEMÉT SPORTÉLETÉNEK FEJLŐDÉSÉT

A sportrovat támogatója: Phoenix Mecano Kecskemét Kft. • www.phoenix-mecano.hu

Szombaton este újra a slammereké volt 
a terep az Otthon Mozi teázójában. Ekkor 
rendezték meg az idei év első Hírös Slam 
Poetry estjét, ahol a hagyományok-
hoz híven volt open mic, azaz szabad 
témában történő verselés-versengés és 
tízszavas verseny is.

Idei első újításként a hírös slam fedélzetén 
helyet kaptak a feedback harmadik számú sze-
replői.  A közönség és a közönségzsűri után 
egy szakmai zsűri is összeállt. Felkérték a szer-
vezők Papp Máté irodalomkritikust, esztétát, 
Turi Gergő nyelvészt, Dömét, a tavalyi Hírös 
slam verseny győztesét, valamint Tóth Ákos 
Károly drámatanárt arra, hogy ők is értékeljék 
az elhangzott produkciókat. A témamegjelölés 
nélküli slam versenyen Munding Márton lett 
az első, Kovács Gáspár második lett, Rigó Fan-

ni pedig a harmadik díjat érdemelte ki. Az est 
záró akkordja most is a tízszavas verseny volt. 
Tíz, a közönség segítségével összeállított, majd 
kisorsolt szóból kellett fél óra alatt maximum 
háromperces alkotást kovácsolniuk a jelentke-
zőknek. Ezt a versenyt Tóth Szabolcs Ex nyerte 
meg, Munding Márton és Létra úr megosztott 
helyen lett második. 

2013-ban egy akkori refis diák, Stein András 
kezdeményezésére indult irodalmi kávéház a 
KIO-ban. Ezzel párhuzamosan honosította meg 
a slam poetryt a hírös városban Kovács Heni. 
Azóta már számos versenyt rendeztek, a műfaj 
országos bajnokai is eljöttek már a kecskemé-
ti slammerek közé. Szinte minden alkalommal 
vannak új arcok, új hangok a versenyeken, de 
sajnos vannak olyanok is, akik csak néhányszor 
jönnek, és bár imádja őket a közönség, eltűn-
nek a színről. PA

Hírös Slam Poetry 
az Otthonban

Fotók: Banczik Róbert

TOVÁBBI RÉSZLETEK!
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Pörög a lakáspiac. A CSOK 10+10 
elindítása mellett a kormány 
decemberben bejelentette, hogy 
ideiglenesen, a 2016 és 2019 
közötti időszakban 27 száza-
lékról 5 százalékra csökkenti az 
új lakások áfáját. Vagyis az új 
lakások értékesítésekor kiállí-
tott számlán 2016. január 1-jétől 
már 5%-os kulcs szerepel a 27% 
helyett. Nagyon jól hangzik. De 
ki lesz a nyertes? Az építtető? A 
kivitelező? Első körben építőipari 
cégektől vártuk a választ arra, 
hogy ők mit prognosztizálnak.

Csenki Csaba

A szabályok szerint 2016. január 1-jé-
től 2019. december 31-ig akkor érinti 
az újépítésű ingatlanokat az 5%-os for-
galmi adó, ha a többlakásos épületek-
ben lévő lakás hasznos alapterülete 
nem több 150 négyzetméternél, míg 
családi házaknál nem haladja meg a 
300 négyzetmétert. A kormány az ala-
csonyabb áfát kiterjesztette a magán-
építkezőkre is azzal, hogy adó-visz-
szatérítési támogatást vezetett be. 
Eszerint az új ingatlan építkezésekor 
a bekerülési költség után visszakap-
hatja az építkező a teljes 27%-os áfát, 
legfeljebb 5 millió forintig. 

Utánajártunk, kinek, hogyan jön 
be, és mit hoz az új szabályozás. El-
sőként építkezéseken néztünk körül. 
Megnéztük, hogyan csapódik le az 
áfacsökkentés társasházak és családi 
házak esetén.

LAKÁS – Simon Gergely ügyve-
zető, Simon Bence projektme-
nedzser, Építő Simon Kft.

Az áfacsökkentés természetesen 
bennünket is érint, így aztán igyekez-
tünk minden fórumon utánajárni a 
dolgoknak, hiszen felelősek vagyunk 
a cégünkkel és a vásárlóinkkal szem-
ben egyaránt. Mindennek az alapja 
egy Nemzetgazdasági Minisztérium 
által kiadott állásfoglalás a témában. 
Ez alapján a lakás, mint termék áfája 
lement 27%-ról 5%-ra, és az, hogy a 
kivitelező ebből mennyit ad át, egy-
általán átad-e valamit a végfelhaszná-
lónak, arra semmilyen kötelezettség 
sincsen. Tehát azt minden kivitelező 
maga dönti el, hogyan alakítja árait az 
áfacsökkentést követően. A döntést 

tehát teljesen rábízták a piacra.  A 
döntéshozók azt várják, hogy egyre 
több beruházás lesz, nagyobb lesz a 
kínálat is, és ez majd alakítja az árat. 
Arról nem szól a jogszabály, hogy a 
csökkentés hatását hogyan kell kezel-
ni a cégeknek. A kivitelező azt tesz 
a számára kedvező helyzettel, amit 
jónak lát. Van, aki azt mondja, akko-
ra a kereslet, hogy akkor is eladom a 
lakást, ha nem csökkentem az árat. 
Megteheti.

A dolgot bonyolítja, hogy vannak 
folyamatban lévő ügyek – nálunk is 
–, melyek nem 2016-ban kezdődtek. 
Vannak olyan ügyfelek, akikkel még 
2015-ben leszerződtünk egy előszer-
ződéssel. Fizettek előlegeket, és idén 
lesz átadva nekik a lakásuk. Tehát egy 
részét tavaly fizették be, egy részét 
idén fizették/fizetik be, és akkor jön a 
jogos kérdés a vásárlók részéről, hogy 
akkor most, az áfa csökkentésének fé-
nyében ez hogy van. 

Nos, ez attól függ, milyen előszer-
ződést kötött. Nettó + áfa összeg sze-
repelt a szerződésben vagy egy bruttó 
ár. Ha utóbbi, akkor a minisztériumi 
állásfoglalás szerint a két fél közöt-
ti megegyezés dönt. Ha bruttó árral 
szerződtek, a kivitelező nyugodtan 
kérheti a bruttó árat, attól függetlenül, 
hogy az áfa tartalma most már sokkal 
kevesebb lett. A nettó + áfa esetén, 
értelemszerűen, azokat, amiket tavaly 
fizetett be, azt 27%-os, amit az idén, 
azt pedig 5%-os áfával kell számolni. Mi 
bruttóban szerződtünk mindenkivel, 
viszont azoktól, akik idén fizetnek vé-
telárrészt – hiába bruttóban egyeztünk 

meg – csak 5%-os áfát kérünk. Vissza 
van nettósítva, és 5%-kal számoljuk az 
idei számlák áfáját.

Hogy mi lesz a folytatás, hosszú 
távon olcsóbb vagy drágább lesz az 
ár, még nem tudni. Alakul a piac. Van 
esély arra, hogy az alvállalkozókkal 
drágábban fogunk tudni szerződni, 
mint tavaly. Ha elindulnak más beruhá-
zások is, nőhet a kereslet a jó munka-
erő iránt, ami munkabér- emelkedést 
hozhat az ágazatban dolgozóknak. Az 
építőanyag-gyártók, akik a válságban 
nem tudtak emelni, már most beje-
lentették, hogy megteszik az emelést, 
és a nagyobb beruházási kedv a tele-
kárakra is hatással lehet. Az elemzők 
szerint épp ezen okok miatt nagyon 
sok területen egyáltalán nem fog vál-
tozni a lakások ára.

Családi ház esetében úgy értelmez-
zük, ha van egy vevő, aki generálki-
vitelezéssel bízza meg a céget, a vá-
sárló nem tud visszaigényelni. Vannak 
esetek, amikor erre van lehetősége. 
Ha ő maga szervezi az alvállalkozó-
kat, azok számlái alapján jogosult 
ÁFA-visszaigénylésre, 5 millió forintig. 
Vagy akkor van esélye a csökkentett 
áfára, ha kivesz egy fontos momen-
tumot a generálból, mondjuk a gépé-
szetet. Ez esetben viszont kötelező 
műszaki ellenőrt is alkalmaznia. Ha a 
kivitelezőé a telek, ő építi fel a házat 
is, mintha a sajátja lenne, és utána el-
adja az egészet, mint egy terméket, 
akkor 5%-os az áfa. Így csökkenhet egy 
drágább ház ára.

Mi úgy döntöttünk, a folyamatban 
lévő kivitelezések esetében átlagban 

másfél és hárommillió forint között 
csökkentjük a lakásárakat. Hogy mit 
hoz a jövő?  Azt majd a piac fogja 
meghatározni. Mindenesetre az áfa 
csökkentése lefelé vinné az árakat, a 
CSOK pedig felfelé. Több dolog hatá-
rozza meg tehát a kialakítandó árat, 
ezeket a hatásokat kell minden cég-
nek mérlegelni. És ez hosszú távon 
felelős döntéseket kíván.

CSALÁDI HÁZ – Kocsis István 
értékesítési vezető, Modern 
Home Studio

Ebben a témában nem szabad várni 
egy egységes megnyilvánulást. Én, sze-
mély szerint a Modern Home olvasatát 
tudom elmondani. Azt gondolom, eb-
ben a helyzetben nagyon reálisan és 
minden paramétert figyelembe véve 
kell állásfoglalást készíteni egy gene-
rálkivitelezőnek. És ez nagyon fontos. 
Lesz, aki nem fog felelősen dönteni, 
mert a piacon elfoglalt helyzetét sze-
retné most pénzzel megvenni. Minél 
újabb egy építőipari cég, annál na-
gyobb a valószínűsége, hogy ez a típus 
az áfakedvezményt szeretné vissza-
adni a megbízójának, ezzel csökkent-
ve az árat és növelve megrendelései 
számát. De van olyan kivitelező is, aki 
azt mondja, ezzel az áfacsökkentéssel 
ő nem foglalkozik. Elteszi, mert meg-
teheti. A törvény szerint ugyanis a 
generálkivitelezőnél landoló előnyről, 
kedvezményről maga dönt. Azt gon-
dolom, ez egy olyan gazdaságélénkítő 

döntés, ami nem érte el azt a hatását, 
amit a kormány prognosztizált kará-
csonykor. Nem biztos, hogy a lakosság-
nak kevesebbe fog kerülni egy új lakás 
vagy ház felépítése. Igazából az állam 
az építőipari cégeket támogatta meg 
ezzel az áfafizetési kedvezménnyel, és 
rájuk van bízva, hogy ezzel az ölükbe 
hullott előnnyel hogy élnek. Mindenki 
másképp. 

Természetesen nekünk is van egy 
álláspontunk. Felelősek akarunk lenni 
azért, hogy a vállalásunk hosszú távon 
is megállja a helyét. Figyelembe kell 
vegyük a cég működését is. Mert arra 
az összegre, ami elvileg a mi hasz-
nunk, nagyon sokan bejelentkeztek 
már. Tisztában vagyunk azzal, hogy 
lehet ezt lazábban, de lehet szigorúb-
ban is venni. De ahhoz, hogy felelősek 
legyünk azért az 50-60 házért, amit 
az idén építünk – figyelembe véve a 
cég nyereségét és életképességét is 
–, kell számolnunk a növekménnyel. 
Építőanyagárban és munkabérben 
is. Lesz egy munkaerőmozgás, elin-
dul egy munkabérlobbi. Amikor már 
nem tudjuk egymástól elszippantani, 
és vissza akarjuk külföldről csábítani, 
még drasztikusabb emelések jönnek. 

Inkább elébe megyünk a dolog-
nak. Tudjuk a várható növekményt, 
és megpróbáljuk arányosítani az el-
osztást. Mit kap a vásárló, mi marad 
belőle nekünk. A törvény szerint a 
generálkivitelező törvényesen jár el 
akkor is, ha benyeli, ha egy az egyben, 
a matematikai számításokat követve 
visszaadja a megrendelőnek, vagy 
leülünk, és elmondjuk az érveinket, 
amiből születik egy ajánlat. Aki hoz-
zánk bejön, nem fog találkozni kivi-
telezési árcsökkentéssel. Mi továbbra 
is bruttó 186 000Ft/nm áron építjük a 
házainkat. Landolt nálunk egy előny, 
és ennek az arányáról kezdünk el be-
szélgetni. Úgy alakítjuk, hogy mind-
két félnek előnyös legyen még akkor 
is, ha marad az ár. (Ami egyébként is 
alacsonynak számít a piacon.) Inkább 
olyan műszaki tartalmat adunk plusz-
ba, mely energetikailag, biztonság-
technikailag vagy árnyékolástechnika-
ilag megtakarítást eredményezhet a 
megrendelő számára. 

Hogy végül ki mennyit nyer az áfa-
csökkentésen? A bruttó beruházást 
tekintve, a jelen állapot szerint, ha 5% 
marad a generálkivitelezőnél, akkor 
reálisan számolt. A legvalószínűbb, 
hogy nem lesz lakásárcsökkentő hatá-
sa az áfacsökkentésnek.

Áfavágás nagy döntésekkel
TOVÁBBI RÉSZLETEK!
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Könnyebb lesz a telekkialakítás 
és az építkezés Belső-Máriahegyben 
A száztizenhárom hektáros Belső-Máriahegyet hosszú évtizedek óta 
Széchenyiváros egyik „fejlesztési tartalékterületeként” tartják szá-
mon. Kecskemét Településrendezési Terve (TRT) Belső-Máriahegyet 
tervezett belterületnek jelöli, így ahol a jogszabályi feltételek biztosí-
tottak, ott az ingatlanok belterületbe vonhatók. A TRT tavalyi módosí-
tásának köszönhetően a telektulajdonosok még könnyebben teljesíthe-
tik a városrész további fejlődését eredményező feltételeket. 

– Az 5. számú választókörzet egyik 
különlegessége, hogy Kecskemét 
egyik legsűrűbben lakott területét is 
magába foglalja, de egy olyan terü-
letet is, ahol jóval kisebb a lakosság-
szám, és az életforma is teljesen más, 
mint akár egy utcával odébb – nyilat-
kozta a Kecskeméti Lapoknak Öveges 
László főépítész. 

– Ezt az egyediséget a rendezési 
tervben is kezelni kell valamilyen for-
mában. Az elmúlt években felmerült 
kérdéseket, lakossági igényeket, ész-
revételeket összegyűjtve és figyelem-

be véve az elmúlt évben módosította 
a város közgyűlése a Településren-
dezési Tervet. A máriahegyi részen 
fontos szempont volt, hogy az építé-
si lehetőség feltételeinek fennállása 
esetén az adminisztratív akadályokat, 
nehézségeket, tennivalókat csökkent-
sük. Ennek megfelelően, amennyiben 
egy telek teljesíti a beépíthetőség 
feltételeit, 15-20 százalékról 30 szá-
zalékra emelte a beépítés intenzitását 
a város a TRT-ben. 

Ez nagyon fontos azoknak, akik 
itt akarnak építeni, ugyanakkor nem 

olyan szakmai kompromisszum, ami 
túlzónak lenne nevezhető. Lényeges 
változás, hogy korábban a közterü-
letek jelentős mennyiségben és mér-
tékben voltak kiszabályozva. Közte-
rületnek nevezem azt az útszakaszt, 
amit ki kell alakítani ahhoz, hogy egy 
ingatlant építési telekként lehessen 
figyelembe venni. 

Most ilyen adminisztratív akadály 
nincs, vagy kevésbé van, a módosí-
tott rendezési tervben ugyanis egy-
két fontos gerinc-úthálózati elem 
kivételével nem jelöljük ki az utakat. 
A terület nagyobb részén elveket ha-
tároztunk meg. A négy-öt-hat méter 
széles dűlőutcák tengelyétől számítva 
hat méteren belül nem lehet semmi, 
még kerítés sem. Innen további öt 
méterre – tehát a tengelytől számítva 
tizenegy méterre – lehet az épület. Ez 
azért fontos, mert nem kell végigjárni 

a közterületté nyilvánítás, a közterü-
letnek leadás procedúráját. Engert Ja-
kabné önkormányzati képviselő köz-
reműködésével és közbenjárásával a 
Belső-Márihegyben – ahol egyébként 
már elindultak ezek a folyamatok – 
valóban összeálltak az ott élő tulajdo-
nosok. 

Ki is alakították a közterületek je-
lentős részét, a telkek közművesítése 
azonban nem volt zökkenőmentes. 
Ennek ügyében egyeztetések zajlottak 
a város, a tulajdonosok és a közmű-
szolgáltatók részvételével. A TRT mó-
dosításának köszönhetően, de részben 
attól függetlenül is, ezek az akadályok 
gyengülni látszanak. Tulajdonképpen 
csak annak a műszaki feltételrendszer-
nek kell meglennie, ami lehetővé teszi, 
hogy a közmű-üzemeltető a védőtávol-
ságok betartása mellett ki tudja építeni 
a közművezetékét. 

Kerítés, 
ami köze-
lebb hoz
Tavaly óta kerítések és kapuk 
akadályozzák meg az arra 
nem jogosultak áthaladását, 
ottartózkodását a Klauzál 
Gábor téri társasháztömb 
udvarán. Németh Imréné közös 
képviselő elmondta: 2014-ben 
vetődött fel az ötlet, 2015-ben 
pedig megszületett a döntés, 
hogy kérjenek engedélyt az 
önkormányzattól az épület-
tömb közterületnek minősülő 
belső udvarának lezárására. 

– Egy „U” alakú, 19 lépcsőházat 
magába foglaló épületegyüttes-
ről van szó, amely egyfajta átjáró 
volt a Kristály tér és a szomszé-
dos bevásárlóközpont között – 
állapította meg Németh Imréné. 
– Éjszakánként fiatalok hangos-
kodtak itt a padokon, rongálták a 
játszótéri eszközöket. A tiltó táb-
lák ellenére idejártak a környék 
kutyatartói, az ebek számtalan-
szor piszkították tele a homo-

kozót. Befészkelték magukat a 
hajléktalanok is, akik a bokrokat 
használták WC-nek. Autó- és ga-
rázsfeltörések, lopások fordultak 
elő. Mindez érlelte meg a lakókö-
zösségben az elhatározást, hogy 
próbáljuk meg lezárni a tömböt, 
és magunkénak érezni, illetve 
úgy is kezelni. Az engedélyezte-
tés után a kivitelezés mintegy 2,4 
millió forintba került, a lakóknak 
azonban ez nem jelentett külön 
kiadást, a közös költségből fél-
retett pénzből fizettük a fejlesz-
tést. A fogadtatás vegyes volt. A 
környékbeliek, akik átjáróháznak 
tekintették az udvart, és nem vi-
gyáztak a rendre, a tisztaságra, 
kifejezetten tiltakoztak a lezá-
rás ellen. A mi lakóink között is 
vannak kényelmes emberek, akik 
nehezményezték, hogy kapun 
kell bejutniuk a saját lépcsőhá-
zukhoz, garázsukhoz. Az itt élők 
túlnyomó többsége azonban örül 
a kerítésnek, mert most már va-
lóban a sajátunknak érezhetjük, 
és annak megfelelően is gon-
dozhatjuk az udvart. Szeretnénk 
együttműködést kialakítani a vá-
ros főkertészével, akitől szakmai 
segítségre számítunk a terület to-
vábbi szépítéséhez, igazi játszó- 
és közösségi térré alakításához. 
Tervezzük, hogy szervezünk egy 
tavaszi nagytakarítást, rendra-
kást, ami még közelebb hozhatja 
egymáshoz az embereket. Van-
nak elképzelések a későbbiekben 
gyereknapi és sportprogramok 
szervezésére, fitness eszközök 
telepítésére is.

Közösségi tér nyílik a baptista templomban
A Kecskeméti Baptista Gyülekezet széchenyivárosi közösségi háza 
számos programnak, rendezvénynek ad otthont, ezek bárki számára 
nyitottak és nagyon népszerűek is. Hamarosan ifjúsági közösségi 
tér is nyílik náluk – tudtuk meg Mike Sámueltől, a gyülekezet lelki 
vezetőjétől. 

– Közel ötvenen járnak a környékről 
hétfői női tornánkra, amit dr. Somo-
gyi Tihamérné Rita tart, és nagyon 
népszerű a kedd és péntek délutáni 
ruha turink is – mondja Mike Sámu-
el. – Baba-mama klubunk minden 
második kedden várja a kismamákat. 
Annyiban különleges ez a foglalko-
zás, hogy bevontuk a gyülekezethez 
tartozó nagymamákat, sőt más lel-
kes nagyik is csatlakoztak hozzájuk. 
Így míg az anyukák foglalkozásokon 
vesznek részt, csemetéik is a legjobb 
kezekben vannak.

Mintegy ötven gyerek jár Royal 
Rangers cserkészcsapatunkba, 
amelynek Kozma József és Trungel 
Tibor a vezetője, de nyári táboraink 
is nagyon népszerűek. Van családi 
nomád táborunk, gyerek, ifjúsági il-
letve apás-fiús táborunk is, amelyen 
80-100 fő szokott részt venni.

Minden évben rendezünk angol 
tanfolyamot önköltségi áron. Idén 

augusztus 7-től 14-ig tart a képzé-
sünk. Csütörtökön 10 órától idős 
emberek számára tartunk bibliaó-
rát, pénteken 18 órától pedig az 
Isten- keresőkkel beszélgetek, ide 
ateisták, vallásukat nem gyakorló 
emberek is járnak, hogy feltegyék 
kérdéseiket vagy megosszák velünk 
véleményüket. 

Egy éve minden hónap utolsó pén-
tekén vacsorára hívunk mélyszegény-
ségben élő embereket. Ez nem egy 
hagyományos szeretetvendégség. 
Az emberi méltóság vacsorájának 
lényege, hogy együtt étkezünk, be-
szélgetünk a rászorulókkal, ezért ez 
számunkra és a meghívottak számára 
is nagyon különleges esemény.

Február közepén nyílik meg Fa-
ce-ek elnevezésű ifjúsági, terünk, 
amely péntekenként 17-től 20 óráig 
várja majd a fiatalokat. A célunk, hogy 
Istennel való kapcsolatukban találják 
meg az igazi arcukat a tinédzserek. 

Ezt a szolgálatot Bruder Gergő fogja 
koordinálni egy önkéntesekből álló 
csapattal. Gergő valamikor kábító-
szerfüggő, sőt terjesztő is volt. Isten 
a börtönben szólította meg Boros La-
jos által.  Gyülekezetünk teljes szív-
vel befogadta. Mivel nagyon jól ért a 
fiatalokhoz, akik hajlanak is a szavá-
ra, ő vezeti majd közösségi terünket. 

Nyolc éve működik Bárányka Ke-
resztény Óvodánk, ahová nem csak 

a gyülekezetünk tagjainak gyermekei 
járnak. Nagyon népszerűek a szülők 
körében a lelki házasság- és csalá-
dépítő foglalkozások, talán éppen 
azért, mert nem kötelezőek. A mi 
filozófiánk ugyanis az: az evangéliu-
mot nem hatalmi eszközökkel, csakis 
szeretettel lehet képviselni. Végül, 
de nem utolsó sorbanminden Istenre 
éhes ember számára nyitottak vasár-
nap délelőtti istentiszteleteink. 

TOVÁBBI RÉSZLETEK!

A Településrendezési Tervet az ingatlantulajdonosok 
igényeit is figyelembe véve módosították

Németh Imréné 
közös képviselő

Mike Sámuel a Bárányka  
Óvoda apróságai körében
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Elő a bozótvágókkal! – Közösségi kertet alakítanak ki
Évek óta tervezik már az 5. számú választókörzetben, hogy a 
Széchenyi város és a Hollandfalu határán létrehoznak egy közösségi 
kertet. Kialakításának, illetve rendben tartásának megszervezését a 
Széchenyivárosért Egyesület vállalta fel. 

– Ezt természetesen elsősorban 
azok várják már nagyon, akik olyan 
panel- vagy társasházban élnek, 
amelyhez nem tartozik művelhető 
zöldfelület – mondta Szőllősi Balázs, 
az egyesület elnöke. – Próbálunk 
megoldást találni arra, hogy ők is 
kertészkedhessenek egy kicsit, ked-
vükre vethessenek, ültethessenek, 
palántázhassanak különbözőbb nö-
vényeket. 

Engert Jakabné, a körzet önkor-
mányzati képviselője közbenjárására 
tavaly kaptuk meg Kecskemét ön-
kormányzatától a baptista gyüleke-
zet ingatlana melletti telket, hogy 

ott valóra válthassuk az elképzelést. 
Még idén szeretnénk elkeríteni ezt 
az 1500 négyzetméteres területet, 
és elvégezni rajta az előkészítő mun-
kákat. A szomszédok már ennek is 
nagyon örülnek majd, ez ugyanis ed-
dig egy kicsit afféle senki földje volt. 
A gyomos, bozótos telek helyén egy 
rendezett, gondozott ingatlan lesz, 
ahol később terveink szerint mintegy 
50-70 kis parcellát alakítanánk ki. 
Ezeket egy-egy kertészkedni vágyó 
családnak, közösségnek adnánk át, 
akik tetszésük szerint vethetnének 
oda konyhakerti növényeket, vagy 
éppen virágokat. 

Tervezzük, hogy megkeressük 
a szomszédos baptista gyülekezet 
vezetését azzal a kéréssel, hogy leg-
alább a kezdeti időszakban, amíg 
másképp nem tudjuk megoldani, se-
gítsenek nekünk öntözővízhez jutni. 
A kert rendben tartása mindenkép-
pen szükségessé teszi majd a prog-
ramban részt vevők együttműködé-
sét, hiszen biztosan előfordul, hogy 
néhányan egy-két hétig nem tudnak 
kimenni a területre. Ilyenkor a töb-
biek segíthetnek nekik. Abban már 
most biztos vagyok, hogy egyetlen 
parcella sem marad üresen, hiszen 
óriási az érdeklődés. 

Bízom benne, hogy jövőre már az 
első betakarítások, szüretek ideje is 
eljön, ennél is fontosabb azonban az 
a közösségépítő erő, amit a kert ki-
alakítása, gondozása jelenthet.

Minden forintnak helye van, feladatokból nincs hiány
Út-, járda- és parkoló építések, 
felújítások, közvilágítás-fejlesz-
tés, színvonalas közösségépítő 
programok: dióhéjban így foglal-
hatnák össze a Széchenyiváros 
egy részét, illetve a Belső-Mária-
hegyet magába foglaló 5. számú 
választókörzet tavalyi évét. A 
részletekről, valamint az idei 
tervekről, elképzelésekről Engert 
Jakabnét, a körzet önkormányza-
ti képviselőjét kérdeztük.

– Melyek azok a fejlesztések, beru-
házások, amelyek a legfontosabbak 
voltak 2015-ben? 

– Nagy öröm számomra, hogy 
végre megépülhetett az az út, ami-
re már hosszú évek óta vártunk. 
Tavaly ugyanis sikerült befejezni a 
Szent-Györgyi utca aszfaltozását. 
Az első szakasz még 2014-ben ké-
szült el, 2015 decemberében pedig 
a másodikat is átadhattuk – mond-
ta Engert Jakabné. – A beruházást 
teljes egészében az önkormányzat 
finanszírozta, az út mellett ugyanis 
lakóépületek nincsenek, csak egy-
házi és közintézmények. Ezenkívül 
sikerült a közvilágítás fejlesztésében 
is előrelépni. A Tömörkény utcának 
a Nagy László utca torkolatától a 
Domby Lajos utcáig tartó szakaszán 
a közvilágítás nem volt megfele-
lő. Tavalyelőtt megépült itt a járda, 
amely megvilágítására három nape-
lemes lámpatestet helyeztek ki. Ége-
tően nagy probléma a városrészben 
a parkolás, illetve a parkolók rossz 
állapota. Ebben is tudtunk egy kicsit 
előrelépni. A Március 15. utcán még 
2014-ben sikerült elkezdeni a mun-
kát, azt követően pedig tavaly újult 
meg egy hosszabb parkolórész. A 
Tömörkény utca, a Klauzál Gábor tér 
és a Kristály tér torkolatában zúzott 
kővel tudtunk kialakítani, illetve fel-
újítani várakozóhelyeket. A Március 
15. utca Lóverseny utca felőli részé-
nek egy szakaszán a lakóközösségek 
kérésére olyan járdarekonstrukciót 
tudtunk végezni, amely megkönnyíti 
a bejárást a lépcsőházakhoz.

– Hogy értékeli a körzet közösségi 
életét?

– A Széchenyivárosi Napok prog-
ramja évről évre egyre gazdagabb és 
színesebb. A kezdetben egy-két napos 
rendezvénysorozatot egész hetessé 
bővítettük másik két széchenyivárosi 
képviselőtársammal. Így sokkal ak-
tívabb kapcsolat tudott kialakulni a 
városrészben lévő óvodákkal, iskolák-
kal, hiszen ezeket a programokat ve-
lük is együttműködve valósítjuk meg. 
Kiemelném még az események közül 
a gyermekköszöntőt és áldást, mely-
nek évről évre a Szentcsalád Plébánia 
ad otthont. A körzetben működő kö-
zösségek támogatását is igyekeztem 
szem előtt tartani. Az idősügyi prog-

ram keretében a Nyitnikék Nyugdíjas 
Klubot és a Margaréta Otthont tudtam 
támogatni. Fontos számomra, hogy 
sikerült jó kapcsolatot kialakítanom 
a társasházközösségek képviselőivel. 
Rendszeresen meg is keresnek, és 
igyekszem közbenjárni, közreműköd-
ni kéréseik teljesítésében. Jó példa 
erre a Klauzál Gábor téri lakótömb be-
kerítése, amely komoly összefogással 
valósult meg.

– Változás volt 2015-ben a koráb-
biakhoz képest, hogy az addig mű-
ködő részönkormányzati rendszer 
megszűnt. Mit jelentett ez a körzet 
életében?

– Számos olyan embert érintett 
érzékenyen, akik az előző esztendők-
ben aktívan dolgoztak a városrészért, 
részönkormányzati tagokként. Őket 
igyekeztem bevonni a részönkor-
mányzatok utódaként létrehozott ta-
nácsadó testületbe. Ez a forma persze 
más, hiszen a testületnek nincs akko-
ra jogköre, mint a részönkormányzat-
nak volt. A tanácsadó testület – ahogy 
nevében is benne van – javaslatokat 
tesz a rendelkezésünkre álló források 
felhasználására, a fejlesztéseket, be-
ruházásokat érintő végleges döntést 
viszont az illetékes közgyűlési bizott-
ságok hozzák meg. Idén, soros elnök-
ként, február végére, március elejére 
tervezem összehívni a tanácsadó tes-
tületet, és akkor születnek majd meg 

a javaslatok a képviselői keretek fel-
használásáról.

– Milyen konkrét tervekkel indul 
az idei esztendőnek?

– Körzetünkben ötmillió forint 
képviselői keret áll rendelkezésre. 
Ebben az évben is érvényes, hogy az 
összegnek ahhoz a részéhez, amelyet 
fejlesztésre, beruházásra használunk 
fel, az önkormányzat azonos összeget 
rendel hozzá. Így az ilyen célú forrás 
gyakorlatilag megduplázódik. Nagyon 
szeretném, ha a Tömörkény utcában 
folytatni tudnánk a napelemes közvi-

lágítás kiépítését. Tovább kívánunk 
lépni a parkolófelújítások területén 
is, még idén szeretnénk befejezni 
ezt a munkát a Március 15. utcán. A 
Kodolányi és a Radnóti utcák által ha-
tárolt területen lévő társasházközös-
ségeknek játszóterek kialakításában 
az elindításában tervezek segíteni a 
képviselői keretből. Mindezek mellett 
fordítunk majd járdafelújításra is. Ter-
mészetesen vannak olyan feladatok, 
amelyeket nem tudunk képviselői ke-
retből megoldani. A Kristály tér és a 
Klauzál Gábor tér melletti belső útsza-

kaszok rendkívül rossz 
állapotban vannak, de 
hasonló a helyzet a 
Pajzs utcán és a Hanusz 
utcán is. A végső megol-
dás persze az lehet, ha 
majd megépül a Károly 
Róbert körút, amely az 
Arborétumtól az 5-ös 
főút Széchenyiváros 
melletti szakaszáig el-
kerüli a településrészt. 
Ez jelentősen csökken-
tené a belső utak, utcák 
forgalmát, leterhelt-
ségét. Arra is kértem 
az illetékes szakembe-
reket, hogy vizsgálják 
meg: miként lehetne a 
környék közlekedését 
könnyebbé tenni, az itt 

élők nyugalma, biztonsága érdekében 
is. Természetesen ebben az évben is 
szeretnénk megrendezni hagyomá-
nyos közösségi eseményeinket. Ter-
veink szerint idén is egész hetes lesz 
a Széchenyivárosi Napok. Fontosnak 
tartanám, hogy még több lakóközös-
séget tudjunk bevonni a programok-
ba. Örülök annak, hogy 2016-ban 
várhatóan létrehozhatjuk a Széche-
nyivárosért Egyesülettel közösen azt a 
közösségi kertet is, amelyet már évek 
óta tervezünk.

– Fontos területe az 5. számú vá-
lasztókörzetnek a Belső-Máriahegy 
is. Milyen változásokra, előrelépések-
re számíthatnak az ottaniak?

– Évek óta küzdünk azért, hogy a 
terület olyan fejlődési útra léphessen, 
melynek eredményeként egy szép, 
kertvárosi övezetté alakulhat. Vala-
mikor hobbikertek voltak a városnak 
ezen a részén, így ez az átalakulás 
nem egyszerű folyamat. Most végre 
úgy tűnik, hogy belátható időn belül 
megkezdődhet a rendezés első üte-
me, amire a Településrendezési Terv 
módosítása ad majd lehetőséget. Min-
den reményünk megvan arra, hogy 
hamarosan vezetékes ivóvízhez jut-
hatnak az itt élők. Bízom benne, hogy 
ennek – valamint a kormány új ott-
honteremtési programjának is – kö-
szönhetően egyre több lakóház épül 
majd Belső-Máriahegyben.

Engert Jakabné (jobbról), Salacz László  
országgyűlési képviselő és egy széchenyivárosi 

diáklány a Szent-Györgyi utca 2. ütemének  
ünnepélyes átadásán

Idén is folytatódik  
a napelemes közvilágítás 

kiépítése

Szőllősi Balázs  
a most még elhanyagolt telek előtt
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A Kecskeméti Református Gimnázium kimagasló eredményei megkér-
dőjelezhetetlenek. Vannak azonban olyanok, akik a sikerek mögött 
teljesítményorientált szemléletet, leterhelt diákokat látnak. Szenes 
Mártonné Durucz Anna igazgatónővel beszélgettünk a gimnáziummal 
kapcsolatos tévhitekről, valamint sikereik valódi hátteréről.

Pásztor Andrea

– Számomra is meglepő, hogy sokak 
idegenkednek az egyházi iskoláktól. 
Azt gondolhatják, hogy drákói szigor, 
teljesíthetetlen követelmények, a diá-
kok életének túl merev rendszabályo-
zása jellemzi az iskolát, sőt arról is hal-
lottam, hogy valaki biztosan állította, 
nálunk szombaton is van tanítás. Ki kell 
azonban ábrándítanom őket, ennek ke-
vés köze van a valósághoz. A tanulmá-
nyi követelményeket, ahogy minden 
intézményben, úgy nálunk is az emelt 
és közép szintű érettségire, valamint a 
versenyekre való felkészülés határozza 
meg. Tanulóink szeretnek ide járni, ez 
annak is köszönhető, hogy nagyon jó 
a kapcsolatuk a tanáraikkal. A tanár-di-
ák kapcsolat erősítését szolgálja az 
egyik lépcsőfordulónkba kihelyezett 
Forrest Gump-padunk és különböző 
közösségépítő programjaink is. Vidám 
diákélet folyik nálunk. Bár az egyházi 
események részei az iskola életének, 
általában önkéntes a részvétel, hiszen 
a kényszert nem tartjuk hatékony esz-
köznek. Természetesen a legnagyobb 
ünnepeinken a templomban közösen 
veszünk részt.

– Egy egyházi iskolában fontos 
szerepe van a hitoktatásnak. Hogyan 
képzeljük el a gimis hittanórákat?

– A hitoktatás célja nálunk nem csu-
pán bibliai ismeretek megszerzése.  
Ezeken az órákon lehetőségük nyílik 
diákjainknak arra, hogy megbeszéljék 
az őket leginkább érdeklő témákat, 
legyen az az élet értelme, a párkap-
csolat vagy hitbéli kérdések. A heti 
két hittanórán olyan útmutatást pró-
bálunk nyújtani számukra, amely fel-
nőttként is segítheti őket eligazodni 
az élet nagy kérdéseiben. Fontosnak 
tartjuk, hogy felkészült szakembe-
rektől, hiteles forrásból kaphassanak 
választ kérdéseikre, az internet nem 
mindig a leghitelesebb. Akinek szük-
sége van rá, bátran fordulhat lelki 
gondozóinkhoz, illetve mentálhigié-
nés pedagógusainkhoz is. 

– Milyen programok színesítik a 
Refi diákéletét?

– Tantermi foglalkozásainkon túl 
számos programunk van, ami a tanu-
lást szolgálja. Ilyen például egy-egy 
üzemlátogatás, a biológiai terepgya-
korlatok, a kémiai kísérletekkel fűsze-
rezett tudományos előadássorozat. 

A diákéletünk is rendkívül gazdag. 
Tanítási időben és a szünetekben gya-

log-, kerékpár-, barlang- és sítúrákat 
szervezünk. A kulturális napokon a 
legkülönbözőbb műfajokban bizonyít-
hatják tehetségüket diákjaink. Rend-
kívül népszerű az irodalmi teaházunk, 
amelynek keretében saját alkotásaikat 
mutatják be tanulóink hangulatossá 
varázsolt dísztermünkben. 

Nagy gondot fordítunk arra, hogy 
felkészítsük végzőseinket a pályavá-
lasztásra. Nem csak pedagógusaink 
nyújtanak ebben személyre szóló se-
gítséget, de a HELPI is tart foglalko-
zásokat nálunk. Évente kétszer pedig 
régi diákjainkat – egyetemistaként 
vagy már sikeres fiatal munkavállaló-
ként – eljönnek a végzősökhöz, hogy 
kötetlen hangulatban beszélgessenek 
velük „négyszemközt”. 

Egyik hagyományos programunk, 
az Öltözz pirosba! országos akcióhoz 
kapcsolódik, amivel a pécsi Dóri Há-
zat, Magyarország első gyermekhos-
pice-házának működését támogatjuk. 
Ekkor egészségnapot is szervezünk 
diákjaink. Másik jótékonysági rendez-
vényünk az egész iskolát megmozga-
tó főtéri futógála.

– Milyen technikai háttér szolgálja 
a magas színvonalú oktatást?

– Minden tantermünkben, szaktan-
termünkben van projektor, laptop, a 
legtöbben digitális tábla is, az inter-
net pedig minden oktatási helyisé-
günkben elérhető.

– 2015-ben a Diáksport Egyesület 
összesített ponttáblázatán második 
helyen szerepel a Refi a gimnáziu-
mok között a megyében. Csak egy 
olyan intézmény előzi meg, ahol 
sporttagozat is működik. Minek kö-
szönhető ez a siker?

– Büszkék vagyunk rá, hogy diákja-
ink a legkülönbözőbb sportágakban 
jó helyezéseket érnek el, a csapat-
sportokban pedig különösen erősek 
vagyunk. Ez egyrészt annak köszönhe-
tő, hogy az iskolának saját uszodája, 
sportcsarnoka is van, ahol versenyeket 
is lebonyolíthatunk, másrészt gimnázi-
umunk szemlélete is segíti a sportsike-
reket. Mindenben támogatjuk azokat a 
diákokat, akik valamilyen versenyspor-
tot űznek, segítjük őket abban, hogy 
össze tudják egyeztetni tanulmányai-
kat a versenyekkel, illetve a versenyek-
re való felkészüléssel. Több országos, 
illetve nemzetközi versenyen is rangos 
helyezést elérő diákunk van. Nemcsak 
a gyerekek fizikai erőnléte miatt fek-
tetünk nagy hangsúlyt a sportolásra, 

hanem prevenciós eszközként is ha-
tékonynak tartjuk. Azoknak a fiatalok-
nak ugyanis, akik rendszeresen járnak 
edzésre, versenyeken vesznek részt, 
eszükbe sem jut és lehetőségük sincs 
arra, hogy káros szenvedélyekre fecsé-
reljék az idejüket. 

– Jellemzően milyen szakirányo-
kon tanulnak tovább a refis gimna-
zisták?

– Biológia–kémia, matematika- 
informatika, angol és német tago-
zataink vannak, diákjaink azonban 
nemcsak ezekből a tárgyakból indul-
nak jó eséllyel a felvételiken. A reál 
szakirányok mellett a humán, illetve 
a művészeti szakokra is bejutnak. A 
legnépszerűbbek a bölcsész, a mérnö-
ki, a gazdasági, a jogi, az orvosi és az 
egészségtudományi szakok. Felvételi 
arányaink pedig 90 százalék fölöttiek. 

– Hány első osztályt indítanak a 
következő tanévben?

– Két-háromszoros a túljelentke-
zés, ezért csakúgy, mint hosszú évek 
óta mindig, négy első osztályunk lesz 
a következő tanévben is. Ebből három 
négyosztályos, egy pedig hatosztályos 
lesz.

– Megoszlanak a nézetek a hatosz-
tályos gimnáziummal kapcsolatban...

– Úgy gondolom, annak a gyerek-
nek, aki tud és akar is tanulni, és kel-
lőképpen érett is erre, a hatosztályos 
képzés a legideálisabb. Korábban esik 
át az iskolaváltáson, és egy hatéves 
ívben készülhet fel az egyetemi fel-
vételire. Tapasztalataink szerint sok-
kal jobb eredményeket lehet elérni 
ezekkel a gyerekekkel, ami érettségi, 
felvételi és verseny eredményekben is 
egyértelműen megmutatkozik. Hogy 
egy példát említsek, az eddigi 9 ma-
gyar nyelvi OKTV-döntős diákunk kö-
zül 8 hatosztályos képzésben tanult.

– Napjainkban gyakran hangsú-
lyozzák, hogy a diplománál többet ér 
egy jó szakma. Önnek mi a vélemé-
nye erről?

– A számok nem igazolják ezt a 
nézetet. A Nemzeti Foglalkoztatási 
Szolgálat adatai azt mutatják, hogy a 
pályakezdő álláskeresők 39 százaléka 
végzett szakiskolát vagy szakmunkás-
képzőt, 15 százaléka gimnáziumot 
és csak 5 százalék a felsőfokú vég-
zettséggel rendelkezők aránya. Azaz 
már a gimnáziumi érettségivel is jóval 
könnyebb az elhelyezkedés, a diplo-
mások esetében pedig még jobb az 
esély a munkára. Nem beszélve arról, 
hogy a diplomás átlagkereset is lé-
nyegesen magasabb. Éppen ezért, ha 
valakinek nincsen határozott szakmai 
érdeklődése, mindenképp érdemes 
erős, a felsőoktatásra felkészítő gim-
náziumban továbbtanulnia.

Tévhitek és tények a REFIRŐL

A legmodernebb eszközökkel 
felszerelt laboratórium szolgálja  
a biológia és a kémia oktatását
Fotók: Banczik Róbert

TOVÁBBI RÉSZLETEK!
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Szenes Mártonné Durucz Anna 
igazgatónő
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KECSKEMÉT MEGYEI 
JOGÚ VÁROS JEGYZŐJE

A munka törvénykönyvéről szóló 
2012. évi I. törvény alapján

pályázatot hirdet 
GÉPKOCSIVEZETŐ

munkakör
betöltésére.

A pályázati kiírás 
megtekinthető 

a www.kecskemet.hu 
honlapon, 

tájékoztatás kérhető 

a 06 20/553-5750-es 
telefonszámon.

A KIK-FOR Kft. 
nyilvános 

pályázatot hirdet 

3 db önkormányzati lakás 

BÉRLETI JOGÁNAK 
megszerzésére. 

A pályázat benyújtási határideje 
2016. február 15.

Érdeklődni a 

487-522/5-ös 
melléken, vagy a KIK-FOR Kft. 

honlapján – www.kikfor.hu – lehet.

Hogyan érdemes párt választani, meddig várjunk a házasságkötés-
sel, mi a helyzet a konfliktusokkal meg a veszekedéssel, na és mire 
jó a tisztelet? Magyarország 9. éve csatlakozott a Házasság Hete 
mozgalomhoz.

– Kecskeméten harmadik alkalom-
mal rendezzük meg a Házasság 
Hete programsorozatot. Látható-
an egyre több szervezet fog össze 
azért a célért, hogy népszerűsít-
sük a házasságot, az elkötelezett 
szerelmet. Az életben döntéseket 
hozunk. Döntés egy tartós tár-
sas kapcsolat, döntés a házasság 
és ezt vonja maga után a döntés, 

hogy gyermeket vállalva családot 
alapítunk. Kecskemét valamennyi 
lakosához szólva szeretnénk bizo-
nyítani, hogy érdemes vállalni az 
elkötelezettséget – mondta Engert 
Jakabné, a Nők a Nemzet Jövőjéért 
Egyesület elnöke. 

A programsorozat kezdőmomen-
tuma a közös séta, amely a vasútkert-
ből indul február 6-án 16 órakor. Ezt 

követően megáldják a résztvevőket 
az Evangélikus templom előtt. 

Ma Magyarországon egy nő átlag 5 
és félévvel később megy férjhez, mint 
a 60-as években. Európában évek óta 
Magyarországon a legalacsonyabb 
a gyermekvállalási hajlandóság. A 
házasságpárti fiatalok többsége úgy 
gondolja, hogy a szoros kapcsolat 
a gyermekvállalásban teljesedik ki. 
Hogy a szándék és a valóság mennyi-
re távol áll egymástól, azt az is mutat-
ja, hogy ennek ellenére ma a gyerme-
kek 40%-a házasságon kívül születik. 
A házasságvédő mozgalmak nem a 

válás intézményét kritizálják, hanem 
a jól működő házasságot és a család 
értékét hangsúlyozzák. Ezért indult 
útjára a Házasság Hete kezdeménye-
zés is, amelyet 1996 óta rendeznek 
meg ma már 4 kontinens 21 országá-
ban. Hazánkban 2008 óta tartják meg 
februárban.  Éljen a házasság, csak jól 
kell csinálni!

Szemereyné Pataki Klaudia üd-
vözölte, hogy ilyen széleskörű lett a 
programsorozat néhány év alatt. Eb-
ből is látszik, hogy mindenki össze-
fog azokért az értékekért, amelyeket 
egy házasság hordoz. 

– Nem állunk rosszul, számok 
tekintetében. 2013-ban 526-an há-
zasodtak, 2014-ben 545-en, tavaly 
pedig 610-en, tehát évről évre emel-
kedik a házasulandók száma. A ma-
gyar nyelv szépsége, hogy a Családi 
Otthonteremtési Kedvezmény kez-
dőbetűiből éppen a házasság egyik 
legszebb pillanatát, a csókot (CSOK) 
sikerül kiemelni – mondta. 

– Én is egy nagyon jó házasság-
ban élek, azt gondolom, hogy ennél 
nincs is fontosabb, hogy az ember 
hazaérve számíthat a házastársára, 
családjára.

Programok:
Az eljegyzési gyűrűtől a menyasszonyi fátyo-

lig – Helyszín: Katona József Könyvtár, időpont: 
2016. 2. 2.–2016. 2. 13. 10.00–19.00

Vakrandi a családokkal – Helyszín: Katona 
József Könyvtár, időpont: 2016. 2. 2.–2016. 2. 
13. 10.00–19.00

Kecskeméti programok – Helyszín: Több 
helyszínen, időpont: 2016. 2. 6.–2016. 2. 14. 
Egész napos

Szerelmi Kalandtúra – Helyszín: Több helyszí-
nen, időpont: 2016. 2. 6.–2016. 4. 6. Egész napos

Séta a családokért – Helyszín: Több helyszí-
nen, időpont: 2016. 2. 6. 16.00–19.00

Családok megáldása – Helyszín: Kecskeméti 
Evangélikus templom, időpont: 2016. 2. 6. 16.30

Orgonahangverseny – Helyszín: Kecskeméti 
Református Templom, időpont: 2016. 2. 6. 17.00

Polgármesteri köszöntő és kiállítás megnyi-
tó – Helyszín: Katona József Könyvtár, időpont: 
2016. 2. 6. 17.00

Családi programok – Helyszín: Katona József 
Könyvtár, időpont: 2016. 2. 6. 17.30–19.00

Csillagok csókja – Beszélgetés gyerekekkel 
a családról – Helyszín: Katona József Könyvtár, 
időpont: 2016. 2. 7.–2016. 2. 10. Egész napos

Határokon átnyúló házasságkötés – időpont: 
2016. 2. 7.–2016. 2. 14. Egész napos

Életfa-Családfa – Kézműveskedő családi dél-
után – Helyszín: Bozsó Gyűjtemény, időpont: 
2016. 2. 7. 14.00–17.00

Házasság Hete nyereményjáték a Kecskemé-
ti Fürdőben – Helyszín: Kecskeméti Fürdő, idő-
pont: 2016. 2. 8.–2016. 2. 12. Egész napos

„Szenvedély és döntés” – fórumbeszélgetés 
a házasság előtt állóknak – Helyszín: Kecskemé-
ti Református Újkollégium Díszterme, időpont: 
2016. 2. 8. 17.00

A szombathelyi Mesebolt Bábszínház ven-
dégjátéka – Helyszín: Ciróka Bábszínház, idő-
pont: 2016. 2. 8. 18.00

Hit, munka, házasság – előadás és csoportbe-
szélgetés – Helyszín: Kecskeméti Református Új-
kollégium Díszterme, időpont: 2016. 2. 9. 17.00

Természetes úton a családtervezés felé 
– Helyszín: Katona József Könyvtár, időpont: 
2016. 2. 10. 17.00

Újratervezés című film vetítése – Helyszín: 
Kecskeméti Református Újkollégium Díszterme, 
időpont: 2016. 2. 10. 17.00

„Két karodban” – beszélgetés a nagycsaládo-
sok életéről – Helyszín: Katona József Könyvtár, 
időpont: 2016. 2. 11. Egész napos

Szerel – mesék – Helyszín: Hírős Agóra Ott-
hon Mozi, időpont: 2016. 2. 11. 18.00

Flashmob – Helyszín: Piaccsarnok, időpont: 
2016. 2. 13. 09.30

Öntsd ki a szíved! – tárgyalkotó műhely-
foglalkoztatás – Helyszín: Hírős Agóra Otthon 
Mozi, időpont: 2016. 2. 13. 14.00

Szerelem Íze Vacsoraest – Helyszín: Arany-
homok**** Szálloda, Időpont: 2016. 2. 13. 17.30

Házaspárok megáldása – Helyszín: Több 
helyszínen, időpont: 2016. 2. 14.

Szórakoztató vetélkedő házaspároknak – 
Helyszín: Kecskeméti Fürdő, időpont: 2016. 2. 
14. 11.00–15.00

Éljen a házasság,
csak jól kell csinálni!

TOVÁBBI RÉSZLETEK!
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Huszonnégy karáthos élmény
KARÁTH KATA LONDONI BLOGJA

Az ég szürke. Esik az eső. Téglaházak rengetegére néz az ablakom. 
Minden, ahogy a nagykönyvben meg van írva. Már több mint négy 
hónapja élek Londonban, de még mindig eszembe jut néha, hogyan 
is kezdődött ez az egész.

Az egész úgy kezdődött, hogy ke-
ményen megdolgoztam a célért, 
mely végül egyetlen apró eleme lett 
annak, amit ma már úgy nevezek: 
életem értelme. Tízéves korom óta 
zoológusnak készültem, hogy meg-
menthessem a Föld összes állatát. 
Madártáborok, versenyek, biológia 
tagozatos gimnázium, állatkerti 
munka és egy alapszakos diploma 
jelezte, ahogy menetelek a tudóssá 
válás útján. Ám mire idáig elértem 
utam során, egyre több dolog érde-
kelt. Beleszerettem az utazásba, a 
nyelvekbe és a történetekbe. 

Világossá vált, hogy nem leszek 
képes egész életemet csak egy faj-
nak vagy egy speciális területnek 
szentelni. Ha én mentem a bálná-
kat, ki fogja menteni a hiúzokat? 
Viszont, ha én mentem a hiúzokat, 
ki fogja menteni az elefántokat? És 
így tovább, és így tovább. 

Egy olyan karriert kellett talál-
nom, amelyben összeolvad minden 

szenvedélyem és tehetségem. Így 
lettem tudományos újságíró. 

Bár Magyarországon még nem na-
gyon ismert ez a szakma, külföldön 
– főleg a nyugati országokban és az 
Egyesült Államokban – már évek óta 
űzik. Tulajdonképpen az a lényeg, 
hogy olyan újságírókat képezzenek, 
akiknek van tudományos hátterük. 
Ezáltal nem csak könnyebben érthe-
tőek a tudományos hírek, de annak 
az esélye is csökken, hogy valami 
helytelenül kerüljön a köztudatba. 

Mivel az angol inkább világnyelv, 
mint a magyar, a tudományos pub-
likációk is előbbi nyelven íródnak 
és terjednek, úgy döntöttem, a saját 
határaimat egy másik ország határa-
in belül feszegetem. Így találtam rá 
a Londoni City University-re, mely 
intézmény világszínvonalú képzést 
nyújt az újságírás terén. Ez sajnos 
az árában is meglátszik. Maradjunk 
annyiban, hogy elég sok nulla van a 
végső összegben. 

Tehát végre úgy tűnt, hogy meg-
találtam a nekem való utat. Még 
ha az egy harmincórás buszozás 
után kezdődik is. Minimum „4-es” 
tudományos alapdiploma. Megvan! 
Egy karakter referenciára egy volt 
tanáromtól Megvan! Két különböző 
gyakorlati referenciára, amely bizo-
nyítja a tudomány és az újságírás 
iránti elszántságot. Megvan! Nagyon 
magas szintű angol nyelvvizsga. 
Megvan! Motivációs levél arról, hogy 
miért akarok újságírónak tanulni és 
miért pont ezen az egyetemen. Ez is 
kész van! És én is kész vagyok. Az 
izgatott várakozástól.

Egyet már akkor is tudtam: egy jó 
újságírónak „üldöznie” kell a szer-
kesztőjét vagy a forrását a válaszért, 
ha szükséges. Mégse lehet örökké 
várni… Másfél-két héttel a beadás 
után ment a levél, két napon belül 
jött a válasz. Mikor érnék rá egy 
online interjúra? Bármikor.  Életem-
ben még nem izgultam annyira. Egy 
tökéletesre sikerült interjú végén 
elnyertem egy helyet a kurzusra, 
amelyre mindössze 12 embert vesz-
nek fel.

Így kezdődött. És hogyan 
folytatódott? Azt is elmesélem majd.

Lapunk 
archívumából
Hofi Gézát a ROVKI-ban 
gyógyították
Hofi Géza 1990 júniusában infarktust 
kapott, és csak 1991. április 1-jén tért 
vissza a színpadra. Felépülését a Hon-
véd Kórház orvosainak és a Kecske-
méti Repülőorvosi Vizsgáló és Kutató 
Intézet igazgató főorvosának, Remes 
Péternek és csapatának köszönhette. 
„Egyszer csak beteg lesz az ember és 
azon kapja magát, mennyi barátja van, 
aki akar és tud segíteni. Észrevétlenül 
itt találtam magam Kecskeméten, ahol 
csodálatosan jól érzem magam. Ez most 
nem púder. Rám kell nézni.” A Kecske-
méti Lapok újságírója, Frigyesy Ágnes 
kérdésére a jókedvét soha el nem ve-
szítő művész örömmel számolt be ar-
ról, hogy betegsége nehezén már túl 
jutott. „Az intenzíven, ha jól emlékszem, 
ott is röhögtünk. Ez ad erőt. Tudja, ha 
az embernek nincs egészsége, akkor sok 
minden nincs. És ha egy pici fényét látja 
annak, hogy visszatér, azonnal megjele-
nik a jókedv is.” A cikk végén Hofi egy 
poént is elsütött: „Azt mondja a par-
lamentben a főnök: bejelentéssel élek, a 
magyar katonai delegáció megérkezett 
Szaúd-Arábiába. Úgyhogy most már biz-
tonságban vannak.”
(KL, 1991. február 1.) 

Áll a bál
Az utolsó jogászbált tartották meg 
Kecskeméten. „1941. február 1: utolsó 
Jogászbál. Forró, keserű, de az előkészü-
let heveben várakozó és izgalomteljes 
hullámok borítják el szívünket. Nagy-
apáink, kecskeméti jogászok, ugyan-
annak a földnek szülöttei, amely a mi 
vérünket is táplálta és erősíti még most 
is, ők rendezték az első jogászbálat. Mi 
az utolsót. […] Most azonban súlyos 
és megoldásra váró feladat előtt áll a 
jogakadémiai ifjúság. A 2., 3., és 4-ik 
évfolyam megszűnik. Hova mennek ez 
évfolyamoknak hallgatói? […] Hozzá-
tok fordulunk öregek és hagyományok: 
nyujtsatok segítséget. Adjatok erőt ah-
hoz, hogy Jogakadémiánk átvészelje a 
nehéz időket.” 
(KL, 1941. február 2.)

175 éve, 1841. 
január 28-án 
született Újhá-
zi Ede színész, 
jellemkomikus, 
a realista szín-
játszás egyik 
úttörője. Szülei 
akarata ellené-
re 1864–65 fordulóján mint kardalos 
beállt Szigeti Imre társulatába, ahol 
1866 teléig játszott, majd 1868 au-
gusztusáig Fehérváry Antalhoz szer-
ződött. Tőle Latabár Endre hívta át 
Kassára. Két kassai téli évad után a 
Nemzeti Színház Tóth József helyére 
próbajátékra hívta, és 1870. április 
1-jén szerződtették. 1914 januárjá-
ig, nyugdíjba meneteléig a Nemzeti 
Színházban játszott. A kecskeméti 
teátrum három napig tartó megnyitó 
ünnepségsorozatának első előadásán, 
1896. október 14-én – mint a Nemzeti 
Színház művésze – is fellépett: Tiborc 
szerepében láthatta őt a nagyérdemű. 

175 éve, 
1841. február 
5-én szüle-
tett Lechner 
Gyula szob-
rász, festő, 
iparművész, 
tanár és író. 
A gimnáziu-
mot és a jogi egyetemet Budapesten 
végezte, majd 1864-től gyakorló ügy-
védként dolgozott. 1874-től szobrá-
szattal, illetve terrakotta-gyártással 
kezdett foglalkozni, és részt vett a 
magyar királyi operaház, a városlige-
ti jégcsarnok, a budaörsi templom, 
az államvasúti nyugdíjintézeti palota 
és Kecskemét pesti házának díszítési 
munkálataiban. A hírös város 1874-
ben vehette át az elkészült épületet. A 
korabeli lapok többnyire elismerő sza-
vakkal emlékeztek meg az esemény-
ről, a Pesti Napló is csak abba kötött 
bele, hogy némileg túlzás tán a kapu-
bejárat feletti két oroszlánon díszelgő 
S.P.Q.K. (Senatus Populusque Kecske-
métiensis) felirat. Jó, hogy ezt leírták, 
mert legalább az emlékük megmaradt, 
a két oroszlán ugyanis ma már nincs 
a helyén.

A város 
krónikáiból

Énekelt 
vesperás
Az ökumenikus imahéthez kapcso-
lódóan a kecskeméti piarista temp-
lomban január 25-én ünnepélyes 
vesperást tartottak. A szervezők, 
a Kecskeméti Liturgikus Kör tagjai 
a görög és a protestáns liturgikus 
hagyomány szöveg- és dallamkin-
cséből is merítve állították össze 
az alkalom énekeit.

2011 óta, azaz immár ötödik 
éve szervez ünnepélyes, énekelt 
vesperást az ökumenikus imahetet 
követő hétfő este a Kecskeméti 
Liturgikus Kör. A korábbi évekhez 
hasonlóan az idei alkalomra is vár-
ták a testvéregyházak híveit, épp 
ezért az énekek összeállításakor 
arra is tekintettel voltak, hogy 
a közös imádságban például az 
evangélikus és a református közös-
ségből érkezők is részt vesznek. 
Igei üzenetében Kis János evangé-
likus lelkész az imádság fontossá-
gát hangsúlyozta. Luther Mártont 
idézte, aki, amikor életének legak-
tívabb szakaszában volt, azt mond-
ta: „Ma rengeteg dolgom lesz, ezért 
háromórás imádsággal kezdem a na-
pot.” – Napjaink rohanó világában, 
sajnos, nincs időnk elcsendesedni, 
Istennel beszélgetni – beszélt ko-
runk „betegségéről” Kis János, aki 
örömmel tekintett vissza az öku-
menikus estékre is. 

Evangélium harmonikaszóval
Egy elfeledett hangszer szólalt meg vasárnap este a Kecskeméti Baptista Imaházban. Ré-
vész Milán a harmonika hangjain keresztül – vetített videók és fotók segítségével – az élet 
legnagyobb kérdéseit vetette föl. Saját szerzeményeivel és vizuális anyagával igyekezett 
közelebb hozni a Biblia üzenetét, az evangéliumot a megjelentekhez.

– Mikor vetted először kézbe a harmonikát?
– 19 éves koromban, az érettségi előtt az egyik 

osztálytársam hozott be magával két kis harmoni-
kát az iskolába. Akkor fogtam először harmonikát 
a kezemben, és rögtön feltűnt, hogy micsoda han-
gulatot lehet teremteni ezzel a hangszerrel. Ott, 
középiskolásként határoztam el, hogy mindenfé-
leképpen megtanulok rajta játszani!

– Egyedül „fedezted” föl ezt a különleges hang-
szert vagy segítőd is akadt?

– Többen is segítségemre voltak. Először nagy-
apám régi mentős kollégáját, a Vácott élő Borbély 
Józsefet kerestem föl, mert tudtam róla, hogy 
ügyesen harmonikázik. Nagy szeretettel fogadott 
és elvállalta, hogy foglalkozik velem. Nagyon tet-
szett a játéka, élveztem azokat a régi zenéket, 
amiket nagy szívvel és átéléssel játszott. Ahogy 
technikailag is haladtam előre, tovább vitt elő-
ször Pál Lajos tanár úrhoz Püspökhatvanba, majd 
Zátrok Gábor előadóművészhez Budapestre. Igye-
keztem tőlük is elsajátítani ennek a hangszernek 
a fortélyait. 

– Kecskemétre honnan kaptad a meghívást?

– A meghívást a helyi baptista gyülekezet lel-
kipásztorán, Mike Sámuelen keresztül kaptam, 

akivel még egy tavalyi koncertemen ismerkedtem 
meg közelebbről. Nagy öröm volt számomra itt, 
Kecskeméten is együtt szolgálni vele!

– Melyik korosztály felé szólnak a harmonikán 
megszólaltatott dallamok?

– Azt tapasztalom, hogy már a kisgyermekei-
met is lekötik, úgyhogy bátran mondhatom, az 
ötéveseknél idősebbek közül mindenkit meg-

érinthetnek. Az idősebbekhez talán közelebb áll 
ez a hangszer, hiszen korábban is találkozhattak 
már vele, de napjainkban a fiatalok körében is 
egyre népszerűbb.

– Mi a célod ezekkel az estekkel?

– Ezeken az esteken egy-egy lelkész gondolatai, 
az evangélium lényege hangzik el, ám ezt meg-
előzően az élet, a halál, az idő, a társas kapcsola-
tok problémáit vetem fel a számaimmal. A képek 
és a videók is életünk nagy kérdéseiről szólnak. 
Célom az, hogy először felkeltsem a figyelmet a 
hallgatókban, gondolatokat ébresszek bennük, 
melyek a szívükig is eljutnak, előkészítve ezzel 
a lelkükben a talajt a hulló igemagoknak. Az én 
feladatom és felelősségem, hogy a rám bízottakat 
közvetítsem mások felé. Aztán, hogy az elhang-
zott üzenettel ki mit kezd…, ez már mindenkinek 
a saját döntése és felelőssége! Varga Géza

Karáth Kata
24 éves, születési hely: Du-
naújváros. Jelenlegi lakhely: Flat 
47, Cheverell house, Prit chards 
road, London, E2 9BN, UK. City 
University London: Northampton 
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A hétköznapokban nehéz 
elképzelni, hogy fogja magát 
az ember és a nyugati civilizá-
ciónak hátat fordítva kezdi el 
űzni a hivatását, ami még adott 
feltételek mellett sem könnyű. 
Dr. Kishonti Rolland épp ezt tet-
te. Tizenegy éve, hogy elindult 
Kecskemétről és Kamerunig meg 
sem állt. Január közepén itthon 
járt, többek között azért, hogy 
átvegye a „Keresztény Közéle-
tért” emlékérmet.

Puha Éva

– Honnan jött az elhatározás, hogy 
egy másik kontinensen gyógyítson 
betegeket? 

– A 80-as évek közepén találkoz-
tam Magyarországon a fokoláré 
lelkiséggel és mozgalommal. Nagy 
Károly atyának volt itt Kecskeméten 
egy fiatalokból álló hittancsoportja. 
A fő vezérfonal az volt, hogy minden 
hónapban választottunk egy evangé-
liumi mondatot, és megnéztük, hogy 
azt hogyan lehet életre hívni. Annyi-
ra magával ragadott ez a típusú élet, 
hogy teljesen elköteleződtem a foko-
láré mozgalom iránt. Innentől kezdve 
magától értetődő a küldetésem. A 
kórház, ahol jelenleg tevékenykedem, 
a fokoláré mozgalom kórháza Kame-
runban, 1968 óta működik. Az ott dol-
gozók jelentős része szintén a mozga-
lom elkötelezett tagja, így innen jött 
a felkérés. 2005-ben kerestek egy 
sebészt. Először csak néhány hónapra 
mentem ki, hiszen nem tudtam előre, 
hogy mire is számíthatok. 

– A hivatás és a hitvallás itt szoro-
san egymásra talált ezek szerint?

– Így igaz. Azt gondolom, másho-
gyan ezt nem is lehetne csinálni. Nem 
lehet a kettőt elválasztani. 

– Nyugaton nehéz elképzelni egy 
ilyen kórházat. Nagyjából a filmek-
ben látott állapotok elevenednek 
meg lelki szemeink előtt. Mi által fej-
lődik a kórház? 

– Elsősorban a gondviselés által, 
ami nagyon sok formában kifejező-
dik. Először is a kórház nagyon szé-
les körben ismert a mozgalmon és a 
katolikus egyházon belül. Rendszere-
sen jönnek meglátogatni a kórházat a 
világ különböző pontjáról. Látogatni, 
érdeklődni vagy adományt hozni. So-
kan felajánlják, hogy önkéntesként 
határozott időre eljönnek a munkán-
kat segíteni. Az anyagiakat illetően 
szintén sok felajánlás érkezik, hiszen 
egy-egy ilyen látogatás, nagyon meg-
érinti az embereket. Például március-
ban régi álmunk fog valóra válni azzal, 
hogy kapunk egy mentőautót. 

– Ennek hiányában hogyan lehe-
tett megoldani eddig a betegszállí-
tást? 

– Helyi módszerekkel, nagyon 
nehezen. Nem is lett volna módunk 
venni saját kocsit, hiszen egy ilyen 
mentőautó elég komoly összeg, 
ezért a felét egy olasz szenátor fizet-

te ki, aki egyszer járt nálunk, mert 
hallott a kórházról. Annyira meg-
érintette, amit látott nálunk, hogy 
úgy döntött, segít nekünk. A sok 
támogatásnak köszönhetően tehát a 
kórház felszereltsége jóval felülmúlja 
az afrikai átlagszintet, a kórház maga 
nagyon tiszta és a higiénés állapotok 
is jók. Ez még mindig elmarad a nyu-
gati kórházakétól, de nagyban meg-
könnyíti a munkánkat. 

– A drámák nyilván mindennapo-
sak. Ki tud emelni olyat, ami különö-
sen megviselte?

– Igen, Afrikában sajnos sűrűn 
fordulnak elő emberi testet és főleg 
lelket próbáló esetek, ezt nem le-
het megszokni. Ezért fontos, hogy 
a kórház egy közösséget alkosson 
és együtt oldjuk meg ezeket, együtt 
legyünk túl a nehézségeken. Épp az 
elutazásom előtt történt egy tragédia. 
Egy muzulmán családdal esett meg, 
ahol a legkisebb gyermek 20 hónapos 
volt. Az ottani házaknál szabad tűzön 
főznek. Ahogy játszottak a testvére-
ivel, a kicsi beleesett az üstben fővő 
vízbe és a testfelületének több mint 
70 százaléka megégett. Ez önmagá-
ban egy lehetetlen helyzet – pláne az 
ottani viszonyok között – hiszen har-
mad-, negyedfokú égési sérülések bo-
rították mindenét. Ennek ellenére jól 
indult a kezelés, mindent megtettünk 
és hosszú időn keresztült úgy tűnt, 
hogy van remény. Másfél hónap után 
azonban elvesztettük. A családdal 
való kommunikáció végig nehéz volt, 
mert nem beszéltünk közös nyelvet. A 
szülők és a testvérek is egész idő alatt 
hihetetlen méltósággal viselték a tra-
gédiát, amiből látszott, hogy a családi 
kohézió rettentően erős. 

– Hány fős a személyzet és ezzel a 
létszámmal egyszerre hány beteget 
tudnak ellátni? 

– Nálunk soha nincsen telt ház, 
körülbelül 85 aktív ágy van. Ami na-
gyobb probléma, hogy sok a kompli-

kált eset, mert a helyi vajákosok még 
mindig a hagyományos módszerekkel 
próbálnak kezelni esetenként bor-
zasztóan súlyos problémákat is. Így 
sokszor már nagyon rossz állapotban 
kerülnek hozzánk a betegek. Ezek az 
esetek sűrűn kombinálódnak a helyi 
fertőzésekkel, a tuberkulózissal vagy 
az AIDS-szel, emiatt a kezelés is na-
gyon összetett. 

– Mennyire nyitottak a helyiek a 
nyugati orvoslással szemben? Lénye-
gesen kevesebb bizalmat szavaznak 
önöknek, mint a helyi alternatív gyó-
gymódoknak? 

– Nem is annyira bizalom, inkább 
kultúra kérdése ez. A keresztény-
ség ott még nagyon fiatal, így attól 
is függ, hova mennek először, hogy 
mennyire keresztény a család. Mivel 
katolikus kórház vagyunk, így döntő-
en azok fordulnak hozzánk, ahol már 
keresztény a család. A hagyományos 
gondolkozás és vallás mentén hala-
dók azonban előnyben részesítik az 
autentikus alternatív gyógymódokat. 

– A dolgozók szervezete mennyire 
védett a sűrűn előforduló vírusok, 
fertőzések ellen? 

– A fertőzések nagy részére ma már 
van védőoltás, ez persze nem mindig 
jelent 100 százalékos védettséget. A 
malária ellen például van védőoltás, 
azonban ha valaki huzamosabb ide-
ig kinn él, a malária elkerülhetetlen, 
meg kell szokni. A kórházon belül 
a fertőző betegeket izoláljuk, tehát 
ez önmagában komoly védettséget 
jelent. A kulcs egyébként az otthoni 
higiénés viszonyokban, az ételek és 
az ivóvíz minőségében van. A tiszta 
vízért nagyon sokat dolgozunk. Nem-
rég járt nálunk egy német szakértői 
csoport, akik azon dolgoznak, hogy 
meg tudjuk teremteni annak a lehető-
ségét, hogy a kórházon belül minden 
csapból ivóvíz minőségű víz folyjék. 
Ez egy óriási projekt, ami rövid időn 
belül megvalósul. 

A drámát nem lehet megszokni

Névjegy
Dr. Kishonti Rolland 1969-ben született Kecskeméten. 1987-ben érett-
ségizett a Katona József Gimnáziumban. A futballt szerető tehetséges 
diák az orvosi pályát választotta. Felkészítő tanára és egyben osztályfő-
nöke Vetéssy Katalin tanárnő volt. A Szegedi Orvostudományi Egyetemen 
1993-ban diplomázott . Az egyetem elvégzése után a Magyarországi Re-
formátus Egyházhoz visszakerült Bethesda Gyermekkórház gyermekse-
bészetén kezdett dolgozni. 2001-ben szakvizsgázott gyermeksebészet-
ből. Közben a Fokoláré lelkiségi mozgalom belső tagjává vált. Az általuk 
Kamerunban, Fontemben létesített kórházban dolgozik 2005-től, és azó-
ta is szívvel-lélekkel azt a tágabb közösséget szolgálja gyógyító és nevelő 
tevékenységével.

Együtt kell élni vele

Dr. Kishonti Rolland gyermeksebész a „Keresztény Közéletért” emlékérem idei  
kitüntetettjei között (balról a második). Mellette balról dr. Velkey György  

igazgató-főorvos, a Magyar Kórházszövetség elnöke, jobbján dr. Szajki Károly, a 
Bács-Kiskun Megyei Kórház főorvosa és a jobb szélen  

dr. Ábrahám György bajai háziorvos
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2016. február 4., csütörtök
07:00  Hírös Hírek ism., 07:30  Váro-
son kívül – magazin műsor ism., 08:00  
Hírös Hírek ism, 08:30  Egészséges 
Bács-Kiskunért – decemberi magazin 
ism., 09:00  KÉPÚJSÁG, 17:00  Váro-
son kívül – magazin műsor ism., 17:30  
Creative Chef Nagy Eszterrel – gasztro 
műsor ism. (Győr+Tv.), 18:00 Sze-
meszter – januári magazin ism. (SZTE 
Szeged), 18:30 Fejezetek Magyarország 
közlekedéstörténetéből 6. – ismeretter-
jesztő sorozat ism. (Triál Média Kft.), 
19:00 Hírös Hírek – a hír igaz!, 19:25 
Természet hírei, 19:30  Közélet – ma-
gazinműsor, 20:10  Hírös Hírek ism., 
20:30  Balatoni utazás 9. – ismeret-
terjesztő filmsorozat ism. (Trial Média 
Kft.), 21:00 KÉPÚJSÁG, 23:00 Hírös 
Hírek ism., 23:30  Közélet – magazin 
műsor ism., 00:00 – 7.00 KÉPÚJSÁG 
– benne óránként a Hírös Hírek ismét-
lése 

2016. február 5., péntek          
07:00 Hírös Hírek ism., 07:30  Köz-
élet – magazin műsor ism., 08:00  Hí-
rös Hírek ism., 08:30  Balatoni utazás 
9. – ismeretterjesztő filmsorozat ism. 
(Trial Média Kft.), 09:00 KÉPÚJSÁG, 
17:00 Közélet – magazin műsor ism., 
17:30  Épí-Tech – januári magazin ism. 
(Veszprém Tv.), 18:00 Női arcok – női 
élethelyzetek: Szabó Csilla ism., 19:00  
Hírös Hírek – a hír igaz!, 19:20  Mozdulj 
ki! programajánló, 19:30  Múzsa – kul-
turális magazin, 20:00  Piacoló, 20:10  
Hírös Hírek ism., 20:30  Rockmagazin: 
Bikini ism. (Trió Tv. Kiskunfélegyháza), 
21:00 KÉPÚJSÁG, 23:00  Hírös Hírek 
ism., 23:30 Múzsa – kulturális magazin 
ism., 00:00  – 7:00 KÉPÚJSÁG– benne 
óránként a Hírös Hírek ismétlése

2016. február 6., szombat
07:00  Hírös Hírek ism., 07:30  Múzsa 
– kulturális magazin ism., 08:00  Hírös 
Hírek ism., 08.30  Városon kívül – ma-
gazin műsor ism., 09:00  KÉPÚJSÁG, 
17:00  Summerfest – Táncpanoráma 
3. 2. rész ism. (Halom Tv. Százhalom-
batta), 18:40 Természet hírei – Termé-
szetvédelmi Körkép 157. ism., 19:00  
Forgószínpad – januári kulturális maga-
zin ism. (VTv. Szeged), 19:30 A HÉT – 
válogatás a Hírös Hírekből, 20:00 Lakás 
Talk Show Hernádival – Lovász László 
műsora, 21:00 KÉPÚJSÁG, 23:00 A 
HÉT – válogatás a Hírös Hírekből, 23:30 
Női arcok – női élethelyzetek: Gál Kinga 
ism., 00:00  – 7:00 KÉPÚJSÁG

2016. február 7., vasárnap
07:00  A HÉT – válogatás Hírös Hírek-
ből, 07:30 Közélet – magazin műsor 
ism., 08:00  A HÉT – válogatás Hírös 
Hírekből, 08:30  Múzsa – kulturális ma-
gazin ism., 09:00  KÉPÚJSÁG, 17:00  
Városon kívül – magazin műsor ism., 
17:30  Szószék, 18:00  Summerfest 
– Táncpanoráma 4. 1. rész ism. (Ha-
lom Tv. Százhalombatta), 19:30 A HÉT 

– válogatás Hírös Hírekből, 20:00 Kar-
cok: Danyi Judit ism., 20:30  Kedvenc 
– januári kisállat magazin ism., 21:00  
KÉPÚJSÁG, 23:00  A HÉT – válogatás 
Hírös Hírekből, 23:30  Természetvéde-
lem határok nélkül 71. magazin műsor 
ism., 00:06  – 7:00 KÉPÚJSÁG

2016. február 8., hétfő 
07:00  A HÉT – válogatás a Hí-
rös Hírekből, 07:40 Creative Chef 
Nagy Eszterrel – gasztro műsor ism. 
(Győr+Tv.), 08:00 A HÉT – válogatás 
a Hírös Hírekből, 08:30 Szószék ism., 
09:00  KÉPÚJSÁG, 17:00  Szószék 
ism., 17:30 Rockmagazin: Tősrock 1. 
rész ism. (Trió Tv. Kiskunfélegyháza), 
18:00 Fejezetek Magyarország közle-
kedéstörténetéből 7. –ismeretterjesztő 
sorozat ism. (Triál Média Kft.), 18:30  
Me(s)ztelen – Gogol: Egy őrült naplója 
ism., 19:00  Hírös Hírek – a hír igaz, 
19:30  Szomszéd vár – turisztikai ma-
gazin  (VTv. Szeged), 20:10 Hírös Hírek 
ism., 20:30  Természetvédelem határok 
nélkül 71. magazin műsor ism., 21:00  
KÉPÚJSÁG, 23:00  Hírös Hírek ism., 
23:30  Szomszéd vár – turisztikai ma-
gazin ism. (VTv. Szeged), 00:00 – 7.00 
KÉPÚJSÁG – benne óránként a Hírös 
Hírek ismétlése

2016. február 9., kedd
07:00  Hírös Hírek ism., 07:30  Szom-
széd vár – turisztikai magazin ism.  (VTv. 
Szeged), 08:00  Hírös Hírek ism., 08:30  
Rockmagazin: Tősrock 1. rész ism. (Trió 
Tv. Kiskunfélegyháza), 09:00 KÉPÚJ-
SÁG, 17:00 Fehérvár – KTE Duna Aszfalt 
bajnoki kosárlabda mérkőzés, 19:00 Hí-
rös Hírek – a hír igaz, 19:20 Természet 
hírei, 19:30 Sportmagazin, 20:10  Hírös 
Hírek ism., 20:30  Üzleti Negyed – janu-
ári gazdasági magazin (Veszprém Tv), 
21:00  KÉPÚJSÁG, 23:00  Hírös Hírek 
ism., 23:30  Sportmagazin ism., 00:00 
– 7:00 KÉPÚJSÁG – benne óránként a 
Hírös Hírek ismétlése

2016. február 10., szerda 
07:00  Hírös Hírek ism., 07:30  
Sportmagazin ism., 08:00  Hírös Hírek 
ism., 08:30  Üzleti Negyed – januári 
gazdasági magazin ism. (Veszprém Tv), 
09:07 KÉPÚJSÁG, 17:00 Sportmagazin 
ism., 17:30 Lakás Talk Show Hernádi-
val – Lovász Laci műsora ism., 18:30 
Természet hírei – Természetvédelmi 
Körkép 157. ism., 19:00 Hírös Hírek – 
a hír igaz!, 19:30 Városon kívül – ma-
gazin műsor, 20:10 Hírös Hírek ism., 
20:30 Fejezetek Magyarország közle-
kedéstörténetéből 7. ismeretterjesztő 
filmsorozat (Trial Média Kft.), 21:00  
KÉPÚJSÁG, 23:00 Hírös Hírek ism., 
23:30  Városon kívül – magazin műsor 
ism., 00:00 – 7.00 KÉPÚJSÁG– benne 
óránként a Hírös Hírek ismétlése
A KTV a műsorváltoztatás  

jogát fenntartja!
A KTV telefonszáma:  

+3676 570 440

A Kecskeméti Televízió műsora 
2016. február 4–10. 
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Elveszett kutyáját keresse a

Telefon: 06-20/577-56-17
ebrendesz@menhely.eu

Ebrendészeti telepén!

Menhely az Állatokért 
Alapítvány

Örökbefogadás:
Telefon: 06-70/33-19-333

www.menhely.eu
   info@menhely.eu

„Eltáncolt” fotográfiák
A kortárs tánc és a 
vizuális művészet 
különös találkozá-
sának lehettek tanúi 
a Balett + sorozat 
január 29-ei bemuta-
tójának nézői. Barta 
Dóra, a Kecskemét 
City Balett vezetője 
a rendhagyó előa-
dássorozat második 
produkciójának 
létrehozásához a 
Magyar Fotográfiai 
Múzeum munkatár-
sait kérte fel alkotó-
társnak.  

– Hogyan választot-
ták ki az est vizuális 
anyagát? – kérdeztük 
Barta Dóra Harangozó 
Gyula-díjas, Érdemes 
Művész koreográfus-
tól.

– A Magyar Fo-
tográfiai Múzeum 
vezetője, Baki Pé-
ter lehetővé tette a 
táncművészeink szá-
mára, hogy megismer-
kedjenek a múzeum 
archívumának rendkí-
vül gazdag anyagával. 
A döntés ugyanis ez-
úttal a táncosok kezé-
ben volt: korszaktól, 
stílustól függetlenül 
kiválaszthattak egy-
egy alkotást, amelyet 
különösen fontosnak 
éreztek, s amelyről 
úgy gondolták, a kor-
társ táncművészet 
eszközeivel meg tud-
ják fogalmazni a meg-
ragadott pillanat mö-
gött rejlő világot. Én 
magam is nagyon kíváncsi voltam, 
milyen képekre voksolnak, s úgy ér-
zem, remekül választottak. 

– Rendhagyó módon készültek a 
koreográfiák is?

– Az est kulcsa a pólusváltás. En-
nek megfelelően a művészek nem 
csak az alkotások kiválasztásához, 
de a koreográfiák megalkotásához is 
szabad kezet kaptak. Ez egy nagyon 
fontos lehetőség számukra, hiszen 
kreatív alkotó énjüket is megmutat-
hatják. Számomra egyetlen feladat 

maradt: valamiféle egységbe formál-
ni az egymástól sok szempontból 
különböző hat etűdöt. 

– Mi teremt kapcsolatot a részek 
között?

– Maguk a művészek. A művészek 
energiája, szellemisége, tehetsége a 
legfontosabb kohéziós erő.

– A Balett+ első előadása Csík 
Jánossal és az Esszencia zenekarral 
közös produkció volt. Milyen visz-
szajelzéseket kaptak?

– Nagyon pozitív volt a fogadta-

tás! A közönség visszajelzése beiga-
zolta, hogy a különböző művészeti 
ágakat képviselő, kvalitásos alko-
tók együttműködéséből izgalmas, 
érdekes produkciók születhetnek. 
Az előadás több meghívást kapott: 
Szombathelyen a Szent Márton em-
lékév nyitóelőadásaként mutathat-
tuk be, felléptünk a Nemzeti Szín-
házban az Esszencia vendégeként, 
de a Nemzeti Táncszínház is jelezte 
fogadókészségét.

 Rákász Judit

Kenyérsütés a nyílt napon

Csütörtök délelőttönként nyílt nap-
ra várják a gyerekeket és szüleiket 
a kecskeméti Csillagbölcső Waldorf 
Óvodába. Az érdeklődők megismer-
kedhetnek a Waldorf-óvoda minden-

napjaival, a 100-100 négyzetméteres 
csoportszobákkal, és találkozhatnak 
az óvónőkkel. A belépés ingyenes. 
A részvételi szándékot kérjük, jelez-
zék a 76/954-970 (8.00-16.00) vagy 

a 20/422-7745 telefonon. További 
információ: http://csillagbolcso.hu/ 
és https://www.facebook.com/csillag-
bolcsokecskemet/?ref=hl.
 RJ
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Rákóczi út 30-34. 

Kecskemét, felújított főutcáján, 
a Rákóczi úton, 216 m2 alapterületű, 

80 m2 használható pincével, kiszolgáló 
helyiségeket is magába foglaló, portálos 
kialakítású, többfunkciós tevékenységre 
alkalmas üzlethelyiség kiadó.

Kossuth tér 6-7.

Városközpontban forgalmas helyen, 
a Lordok Passage-ban, 60 m2 alapterületű, 
körben portálos, kiszolgáló helyiségeket is 

magába foglaló 
üzlethelyiség kiadó.

Arany J. u. 6.

A város főterének közelében, 
177 m2 alapterületű, portálos kialakítású, 

jó parkolási lehetőséggel, patinás társasház 
földszintjén üzlethelyiség kiadó.

Rákóczi út 4. 
(volt Szigma áruház)

Kecskemét felújított főutcáján, a Rákóczi 
úton, 647 m2 + 170 m2 pince alapterü-
letű, kiszolgáló helyiségeket is magába 
foglaló, portálos kialakítású, impozáns, 
többfunkciós tevékenységre alkalmas 

üzlethelyiség kiadó.

ÉRDEKLŐDNI: 06-30/3-717-258

A kultúra, a zene, az éneklés 
szeretete gyermekkora óta élete 
talán legfontosabb része. Az első 
vidéki ének-zene tagozatos álta-
lános iskola tanulója volt, azután 
ő maga is énektanár lett. Pályája 
első éveiben Kiskunfélegyházán 
tanított, majd az úttörőmozga-
lomban vállalt aktív szerepet. 
1979 óta Kecskeméten él. A helyi 
televíziózás hőskorában, az 1980-
as évek második felében műsor-
vezetőként vagy riporterként 
a kecskemétiek nap mint nap 
találkozhattak vele. 1993-ban a 
KTV főszerkesztője lett. A muzsi-
kától azonban televíziósként sem 
szakadt el. Az 1980-as években a 
Bányai Júlia Gimnázium kórusve-
zetője volt, de napjainkban is két 
zenei együttes munkáját irányítja 
és tárogató-játékában is gyakran 
lehet gyönyörködni.

– Közel tíz évig irányította a Kecske-
méti Televízió munkáját. 2002-ben 
miért állt fel, miért váltott pályát?

– 2002 tavaszán, az országgyűlési 
választások után szocialista-liberális 
koalíciós kormány alakult. Tudtam, 
hogy a néhány hónappal későbbi hely-
hatósági voksolásokon Kecskeméten 
a jobboldal fog győzni, s biztos vol-
tam abban, hogy ez a kettősség hatal-
mas feszültségeket okoz majd. Május 
végén régi jó ismerősöm – kapcsola-
tunk még félegyházi tanári munkám 
idejére datálódik –, Palásti József föl-
hívott telefonon, érdeklődött a KTV 
helyzete felől. Őszintén beszéltünk, 
elmondtam neki, hogy növekvő politi-
kai küzdelmekre számítok. Ezt hallva 
Jóska saját üzleti gondjait is megosz-
totta velem, és hívott, hogy a Fornetti 
egyik romániai leányvállalatának pi-
acbővítésében segítsek neki. Tudta, 
hogy vezetésem alatt a televízió gaz-
daságilag megerősödött, költségveté-
sünket megtízszereztük, s beszéltünk 
már korábban arról is, hogy Erdélyben 
is komoly kapcsolatokkal rendelke-
zem. Arra biztatott, hogy vegyem át 
a romániai cég vezetését, építsek ki 
franchise-hálózatot Moldvában, Bu-
karestben és a tengerparton. A cél a 
cég éves eredményének megduplázá-
sa volt. Kérésére igent mondtam, és 
a következő két évben a Székelyud-
varhely melletti, agyagfalvi központú 
vállalkozás élén dolgoztam. 

– Több mint harminc éven ke-
resztül munkája a kultúra valamely 
területéhez kötődött. Nem érezte 

idegenül magát egy cég gazdasági 
irányítójaként?

– Kinti munkám során is elsősor-
ban a pedagógusi tudásomra volt 
szükség. Emberekkel dolgoztam ott 
is. Olyan kétnyelvű kollégákat kellett 
kiválasztanom, akik egyrészt hittek a 
franchise-ban, másrészt a partnerek-
kel is megfelelőképpen tudtak bánni. 
Régi kapcsolataimat is mozgósíta-
nom kellett. Amikor például a hiva-
talokkal vívott küzdelemben külső 
segítségre szorultunk, korábbi tanár 
ismerőseimet – akik közül időközben 
többen szenátorok lettek – magunk 
mögött tudhattuk. Izgalmas két év 
volt, forgalmunkat meghétszereztük. 
Többet is el tudtunk volna érni, de 
ehhez előbb bővíteni kellett a temes-
vári gyárat.

– A céges ügyek intézése közben 
nem hiányzott a tanítás, a muzsiká-
lás?

– Nem, mert a zenéléstől ott sem 
szakadtam el teljesen. Három ház-
nyira tőlem lakott egy tehetséges 
klarinétos fiú, Székely István. Tanárt 
kerestek mellé. Elvállaltam, és én ké-

szítettem föl a nagyváradi egyetem 
fölvételijére. Pista ma már ott tanít. 
Munkámnak hamar híre ment, s mi-
vel csak havonta jöttem haza, szom-
batonként társadalmi munkában a 
környék lakodalmi szaxofonosaival 
foglalkoztam. A gyergyói és a csíki 
medencében alig akad olyan szaxo-
fonos, akivel ne találkoztam volna. Jó 
érzés, hogy segíthettem nekik!

– Erdélyből hazatérve hol folytatta 
a munkáját?

– Maradtam a Fornettinél, különbö-
ző tisztségekben marketing és kom-
munikációs munkát végeztem. Bein-
dítottuk a Fornetti Helyi Híradót és 
a cég időszaki kiadványát, a Fornetti 
Infót is én szerkesztettem. Elsősor-
ban a társaság magyar sajtóban való 
megjelenéseiért feleltem, de a román, 
bolgár, ukrán és szlovák időszaki kiad-
ványok kiadását is felügyeltem. S bár 
2012-ben nyugdíjba mentem, a For-
netti Infót még ma is én szerkesztem, 
a különböző sajtóanyagok készítésé-
ben az új tulajdonos is számít rám.

– Nyugdíjasként van-e szabad 
perce?

– Életemben a zenélés ismét fősze-
rephez jutott, így azóta sincs időm 
unatkozni. A tárogatóval, a magyarok 
kultikus hangszerével már gyermekko-
romban megismerkedtem. Az utóbbi 
10 évben egyre többet foglalkozom 
vele. Ebben közrejátszott az is, hogy 
megismerkedtem Gregus Pál bajai 
ezermesterrel, aki elkészítette a 19. 
század végén megreformált tárogató 
teljes családjának másolatát. Baráta-
immal így létre tudtuk hozni a Gregus 
Tárogató Kvartettet. Két szoprán és 
egy-egy alt, illetve tenor tárogatóból 
álló együttesünk egyedülálló a világon. 
Az évek alatt tagjaiban változott együt-
tessel sokat játszunk együtt, a gyakori 
meghívásoknak megpróbálunk ele-
get tenni. Számomra külön feladatot 
jelent, hogy nem csak tagja vagyok a 
kvartettnek, de a műveket is én hang-
szerelem. Egyébként egyedül is sok 
helyen tárogatózom, és Körtvélyessy 
Zsolt MTV-n is bemutatott műsorában 
is gyakran vállalok „háttér” szerepet. 
Emellett két zenei együttessel is dol-
gozom: a kórházi dolgozókból álló 
női kar és a Kereki Nótások munkáját 

két éve irányítom. Utóbbiakkal számos 
fellépésünk volt – nyugdíjas Ki mit 
tud?-ot is nyertünk –, míg a lányokkal, 
asszonyokkal tavasszal szeretnénk ki-
lépni a kórház falai közül.

– Hogyan tovább, mit tervez a kö-
vetkező évekre?

– A közélettől tudatosan távol tar-
tom magam. Érdekesek az emberek. 
Amíg „fontos” pozíciókban dolgoztam, 
rengetegszer csörgött a telefonom. Ma 
már csak a fellépések, a próbák miatt 
szólal meg a mobilom. Persze maradt 
néhány jó barát, akikkel rendszeresen 
összejárunk, segítünk egymásnak, ha 
kell, fát vágunk, bútort készítünk, fő-
zünk. Fiamék építkeznek, ott is elkél 
a segítség. Örömömre jól összetart a 
család, ez is ad programot bőven. Vá-
rom, hogy legyen már unokám, érkez-
téig a „harmadik gyerekkel”, Gerzson 
kutyámmal játszom. Jelenlegi hobbijai-
mat is folytatni szeretném: zene-közel-
ben szeretnék maradni életem hátrale-
vő részében is! Varga Géza

NÉVJEGY
Szabó Sándor pedagógus, a Kecs-
keméti Televízió korábbi főszer-
kesztője Dunapatajon született 
1950. április 10-én. Református 
középparaszti családból származik, 
nagyapja testvére, Szabó Pál évtize-
dekig Dunapataj bírója volt. Szülő-
helyén, Dunapatajon az első vidéki 
ének-zene tagozatos általános isko-
lába járt, azután Szegeden folytatta 
tanulmányait: előbb a Tömörkény 
István Gimnázium klarinét szakát, 
majd a Juhász Gyula Tanárképző 
Főiskola magyar–ének-zene szakát 
végezte el. Később a Kossuth Lajos 
Tudományegyetem pedagógia sza-
kán is diplomázott. 1971-től Kiskun-
félegyházán dolgozott. 1979-ben 
áthívták Kecskemétre megyei úttö-
rőtitkárnak, azóta a hírös városban 
él. 1985-től a Bács-Kiskun Megyei 
Tanács osztályvezető-helyettese volt. 
1987-től szerkesztőként, míg 1993-
tól főszerkesztőként a Kecskeméti 
Televízióban dolgozott. Irányítása 
idején álltak át a napi műsorok ké-
szítésére. A tanítástól televíziósként 
sem szakadt el, 1981 és 1989 kö-
zött a Bányai Júlia Gimnázium óra-
adó tanára és kórusvezetője volt. Az 
iskola énekkarával az Éneklő Ifjúság 
sorozaton több ízben arany minősí-
tést kaptak, illetve elnyerték az Év 
Kórusa címet is. 2002-ben váltott 
és nyugdíjba vonulásáig a Fornetti 
Kft. kommunikációs vezetője volt. 
A KÓTA és a Rákóczi Tárogató 
Egyesület tagja, a Gregus Tárogató 
Kvartett alapító tagja. Több mint 
25 évig játszott a Katona József 
Színház zenekarában is. Tároga-
tó-játékát napjainkban is gyakran 
lehet hallani, városi, megyei és or-
szágos rendezvényekre rendszeresen 
kap meghívást.

A Gregus Tárogató Kvartett

Székely István ballagásán 2003-banSZABÓ SÁNDOR

MI 
VAN 
VELE?

Közéleti személyiségek, akikről régen hallottunk…

Palásti Józseffel a Kecskeméti Televízió 
riportereként
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Sportnap 
díjátadóval
A kecskeméti sport ünnepe volt január 23-a. A Kecskeméti Sport-
egyesületek Szövetsége, együttműködve Kecskemét közgyűlésének 
Városstratégiai és Pénzügyi Bizottsága Sport Munkacsoportjával, 
egész napos programsorozatot szervezett. Délelőtt kispályás labdarú-
gó kupát rendeztek, délután a városházán köszöntötték sportéletünk 
kiválóságait. Este a huszadik sportbált tartották meg a Három Gúnár 
Rendezvényházban. A rendezvény keretében adták át az Év Sportolója 
díjakat is tizenegy kategóriában. 

A régi hagyományokat felelevenítve 
kispályás focikupával indult a Sport-
nap. A trófeát a sportvezetők csapata 
nyerte, megelőzve a képviselők és a 
médiamunkások együttesét. Délután 
az elmúlt évben kiemelkedő ered-
ményt elért sportolókat és felkészítői-
ket köszöntötték a városháza díszter-
mében. A nap fénypontja a huszadik 
kecskeméti sportbál volt, melynek ke-
retében tizenegy kategóriában ismét 
átadták az Év Sportolója díjakat. 

Az utánpótlás leány kategória 
győztese Kasza-Kovács Klára, a KTE 
Súlyemelő Club sportolója lett, aki 
egy éve felnőtt kategóriában vehette 
át az elismerést. 

– Meglepett a díj, mert nem a 2015-
ös évem volt a legsikeresebb. Ugyan-
akkor kétségtelen, hogy tavaly sok 
versenyen indultam a saját korosztá-
lyomban is, nemcsak a felnőtteknél. 
A junior Európa-bajnokságon nyújtott 
teljesítményem volt a legjobb. A Litvá-
niában ősszel megrendezett verseny-
re már beérett az egész esztendőben 
végzett munka. A felkészülésemet az 
is befolyásolta, hogy 2015-ben érett-
ségiztem, és egy tantárgyat őszre 
kellett halasztanom. Szerencsére vé-
gül abból is sikeresen vizsgáztam, így 
azóta teljes erőmmel a súlyemelésre 
tudok koncentrálni. Most a felnőtt 
Európa-bajnokságra való felkészülés 
a legnagyobb feladat. Amennyiben a 
magyar csapat ezen a versenyen a leg-
jobb hat között végez, akkor egyikünk 
részt vehet a riói olimpián. 

Az utánpótlás fiú kategória győz-
tese László Szilárd, a Kecskeméti 
Sport Club Ökölvívók Egyesülete és a 
Kecskeméti Sportiskola versenyzője 
lett. Az Év Utánpótlás Csapata díjat 
a Kecskeméti Röplabda Club ifjúsági 
fiúcsapata érdemelte ki. A felnőtt női 
kategória győztese Burián Kata úszó, 

a BÁCSVÍZ Kecskeméti Vízmű Sport 
Club sportolója lett.

Burián Kata érdeklődésünkre el-
mondta: kilenc éve kezdett úszni, és 
Budapesten edzett egészen 2015-ig, 
amikor a BÁCSVÍZ-KVSC-hez kerültem 
Kecskemétre. 

– Nagy változás volt ez az életem-
ben, de úgy érzem, hogy megérte, 
és eddig sikerült elérnem a kitűzött 
célokat. Ebben nagyon nagy szerepe 
van edzőmnek, Törös Károlynak, aki 
nemcsak sportszakmailag adott sokat 
nekem, hanem emberileg is. Tartotta 
bennem a lelket a nehezebb idősza-
kokban, nélküle nem érhettem volna 
el azokat az eredményeket, amelye-
kért ezt az elismerést nekem ítélték 
oda. Törös Károly ugyanakkor azt is 
mindig hangsúlyozza, hogy mindez 
csak a kezdet volt, és még nagyon sok 
lehetőség áll előttem. Áprilisban lesz 
a magyar bajnokság, ahol nagyon sze-
retném megúszni azt az eredményt, 
amivel tagja lehetek az olimpiai csa-
patnak. Ha ott nem sikerül, akkor 
még az Európa-bajnokságon lehet rá 
lehetőség. 

A legjobb felnőtt férfi versenyzőnek 
járó díjat Földházi Dávid úszó, a BÁ-
CSVÍZ Kecskeméti Vízmű Sport Club 
sportolója vehette át.

Földházi Dávid lapunknak elárulta: 
2015-ből a rövidpályás Európa-baj-
nokságon elért hatodik hely emléke-
zetes számára. 

– A cél a döntőbe jutás volt, ami 
szerencsére sikerült, ráadásul egy 
olyan idővel, ami a világranglistán az 
ötödik pillanatnyilag. Most gőzerővel 
készülünk a hosszúpályás versenyek-
re. Szerénytelenség nélkül mondha-
tom, hogy szinte 99 százalékban ér-
zem magamban azt az időt, ami a riói 
kvalifikációhoz szükséges. Fejben már 
nem is erre koncentrálok, hanem arra, 

hogy egy olimpiai döntőn mit tudok 
majd nyújtani. Amikor öt esztendeje 
több évi vízilabdázás után visszajöt-
tem úszni, sokan azt mondták, hogy 
már nincs esélyem ebben a sport-
ágban. Kifejezetten motivált, hogy 
bebizonyítsam az ellenkezőjét, ami 
szerencsére sikerült is. Ebben sokat 
segített Törös Károly edző, igazából ő 
ébresztett föl. Ezzel a lendülettel sze-
retném folytatni, és a lehető legjobb 
eredményeket elérni – jelentette ki 
Földházi Dávid.

A felnőtt csapat kategória győztese 
a KTE Kosárlabda Klub felnőtt férfi 
kosárlabdacsapata lett, amely törté-
netének legjobb szezonját zárta: a 
bajnokságban és a Magyar Kupában is 
ezüstérmes lett 2015-ben. Az év fogya-
tékkal élő sportolója díjat Boronkay 
Péter triatlonistának, a Kecskeméti 
Mozgáskorlátozottak Sportegyesület 
– Bátorfi Team versenyzőjének ítél-
ték oda. Az év szenior sportolójának 
Sipos Csabát, a KTE Birkózó Szakosz-
tálya versenyzőjét választották. 

– Jól alakult az elmúlt év, hiszen a 
magyar bajnokságot kötött- és szabad-
fogásban is sikerült megnyernem, így 
elindulhattam az athéni vébén. Örülök 
a bronzéremnek, ugyanakkor maradt 
hiányérzet bennem, mert nagyon ke-
vésen múlt a döntőbe jutásom. Idén is 
szeretnék hasonló vagy még jobb ered-
ményeket elérni. Ehhez első lépésként 
nyolc kilót kell fogynom, de az nem 
jelent problémát. A gondom inkább 
az, hogy nem sokat tudok Tihanics Ti-
bor vezetőedzővel a KTE-nél készülni, 
mivel Tiszakécskén gyerekeket edzek, 
és mindemellett van egy vállalkozásom 
is, ahol dolgozom. A tavalyi vébére egy 
hónap alatt készültem fel, idén sze-
retnék több időt szánni erre. A fiam is 
birkózik, szeretnék jó példát mutatni 
neki. Persze az is fontos, hogy a velem 
dolgozó gyerekek büszkék legyenek az 
edzőjükre, és ők is akarjanak komoly 
célokat kitűzni maguk elé – mondta 
Sipos Csaba.

A rendezvényen megosztva két Év 
Edzője díjat adtak át. Egyéni sport-
ágakban Törös Károly, a BÁCSVÍZ 
Kecskeméti Vízmű Sport Club veze-
tőedzője, csapatsportágakban Stojan 
Ivkovic, a KTE-Duna Aszfalt Kosárlab-
da Klub felnőtt férfi kosárlabdacsapa-
tának 2015-ben eltávozott szakmai 
igazgatója kapta ezt az elismerést. 
Az csapatsportág egyéni különdíja-
sává Keller Ivánt, a Mercedes-Benz 
Gyár Kosárlabda Akadémia játékosát 
választották. Az év médiája kategória 
győztese az idén 20 éves Gong Rádió 
kollektívája lett. Sipiczki Sándor

TIZENEGY KATEGÓRIÁBAN ADTAK ÁT ELISMERÉSEKET

Sipos Csaba birkózónak 
Bogasov István, a Sport Munkacsoport 
vezetője adta át a díjat

Burián Kata úszónak 
Ceglédi Attila adta át a díjat 

a Raking Kft. nevében

Kasza-  
Kovács Klára, 
súlyemelő, 
az utánpótlás 
leány kategória 
győztese

Földházi Dávid úszónak Leviczky Cirill, 
a Városstratégiai és Pénzügyi Bizottság 
elnöke adta át a díjat
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TOVÁBBI RÉSZLETEK!
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FELELŐSSÉGET VÁLLALUNK MUNKATÁRSAINKÉRT, TÁRSADALMI ÉS TERMÉSZETI KÖRNYEZETÜNKÉRT
SEGÍTJÜK KECSKEMÉT SPORTÉLETÉNEK FEJLŐDÉSÉT

A sportrovat támogatója: Phoenix Mecano Kecskemét Kft. • www.phoenix-mecano.hu

Ötödik alkalommal rendezték meg január 30–31-én a Kecskeméti 
Fürdőben az Aranyhomok Kupa Úszóversenyt, melyen 23 egyesület 
233 versenyzője lépett rajtkőre.

A csapatversenyt a BÁCSVÍZ-KVSC-KE-
SI nyerte 70 arany, 52 ezüst és 30 

bronzéremmel. Második helyen vég-
zett a Székesfehérvári Delfin SE, mely-

nek úszói 34 arany, 17 ezüst és 8 bron-
zérmet gyűjtöttek be. Harmadik lett a 
Budapesti Honvéd SE csapata 15 győ-
zelemmel, 5 ezüst és 7 bronzéremmel. 
A BÁCSVÍZ-KVSC sportolói közül ki-
emelkedő teljesítményt nyújtott Föld-

házi Dávid, Burián Kata, Ilyés Laura 
Vanda, Pajor Franciska, Burai Boglár-
ka, Mészáros Dániel, Magony Joshua, 
Fazekas Bence, Lajter Szabolcs, Ga-
rajszki Máté, Márhoffer Soma, Papp 
Kata, Ölvödi Petra és Bogdán Luca. A 

fiatalokat Törös Károly, Poczó Elemér 
és Bálint Zoltán edzők készítették fel. 
A KESI fiatal úszói is rendkívül sikere-
sen szerepeltek, közülük a legeredmé-
nyesebb Mozsárik Levente, Czeglédi 
Zselyke, Sipos L. Adél volt. Sipi

Meggyőzően menetel a KRC

A legvérmesebb szurkolók reményeit is felülmúlva szerepel a 2015-
2016-os bajnokságban és a Magyar Kupában a Kecskeméti Röplabda 
Club ősszel alaposan átalakult együttese. A fiatal gárda bejutott a 
kupadöntőbe, és jó úton halad afelé, hogy a bajnokságban is a legfé-
nyesebb éremért küzdhessen.

Az előző szezonban válsághelyzetbe 
került klubot 2015 tavaszán még a 
megszűnés veszélye fenyegette. A kecs-
keméti élvonalbeli röplabda mellett ki-
állók azonban segítő kezet nyújtottak, 
és végül a bajnokságban és a kupában 
is ezüstéremmel sikerült zárni. Ősszel 
Gyurkó Sándor személyében régi-új 
edzővel kezdte meg a munkát a meg-
fiatalított keret. A vezetés ekkor helye-
zésre vonatkozó célokat még nem is 
tűzött ki, a legfontosabb feladatnak a 
tisztes helytállást jelölték meg. Ahogy 
azonban teltek a hónapok, kiderült: az 
ifjak nemcsak éhesek a sikerre, de ké-
pesek is arra. Az alapszakaszban eddig 
csak a bajnoki címvédő Kaposvár és a 
Dág tudott nyerni a KRC ellen, amely 
január 23-i, kazincbarcikai győzelmével 
stabilizálta helyét a tabella második he-
lyén. Ennél is jobb a helyzet a Magyar 
Kupában, ott ugyanis veretlenül me-
netelve jutott a fináléba a kecskeméti 
alakulat. Az elődöntőben előbb Dágon, 
majd a január 27-i visszavágón is ma-

gabiztos, 3:0 arányú győzelemmel biz-
tosították részvételüket a február 11-i, 
érdi döntőbe, ahol az örök vetélytárs, a 
Kaposvár lesz az ellenfelük.

– Nem gondoltuk volna tavaly au-
gusztusban, hogy február elején ilyen 
eredményekkel büszkélkedhetünk 
majd – mondta Gyurkó Sándor ve-
zetőedző. – Annak ellenére, hogy a 
csapat játékával nem mindig vagyok 
elégedett, mégis ott vagyunk a kupa-
döntőben, és ennek lehet örülni. A Ka-
zincbarcika legyőzése után most már a 
bajnokságban is a saját kezünkben van 
a sorsunk. Biztos vagyok benne, hogy 
az érdi kupadöntőn lényegesen fel-
fűtöttebb állapotban lesznek a fiúk, a 
hozzáállással biztosan nem lesz gond. 
Remélem, hogy addigra Pesti Marcel is 
meggyógyul és számíthatok rá. A teher 
nem rajtunk lesz, hanem a címvédő Ka-
posváron, de ha már ott leszünk, azért 
nem öltözünk át, hogy az ezüstérem-
mel megelégedjünk, mindenképpen az 
aranyért fogunk hajtani.  Sipi

Harrissal erősített a KTE-Duna Aszfalt
Személyi változást hozott január második fele a KTE-Duna Aszfalt 
férfi kosárlabda csapatánál. A klub vezetése úgy döntött, hogy 
elköszön Lawrence Alexandertől, az amerikai játékos ugyanis nem 
tudott jelentős szerepet kiharcolni magának az együttesben. A 
vezetőség ugyanakkor szerződést kötött Eugene Harris-szel, aki 
irányítóként biztatóan mutatkozott be a kecskeméti színekben.

Továbbra is felemásan szerepel a 
KTE-Duna Aszfalt a bajnokság alap-
szakaszában. A Falco elleni, bra-
vúrosnak számító győzelem után 
kikaptak a mezőny utolsó harmadá-
ban tanyázó Szeged vendégeként. 
A rájátszásba kerülés reményének 
életben tartásáért így ismét egy 
élcsapat, a Körmend ellen kellett 
nyerni január 30-án, a Messzi István 
Sportcsarnokban. Ezen a találkozón 
mutatkozott be a kecskeméti közön-
ségnek Eugene Harris, akit Lawrence 
Alexander helyére igazolt a klub. A 

29 éves irányító Lengyelországból 
érkezett, ahonnan a klubja pénzügyi 
nehézségei miatt tudott elszerződ-
ni. Harris már évek óta Európában 
kosárlabdázik, a 2014–15-ös baj-
nokságban például az ukrán Szuper 
Ligában szerepelt, itt a szezon végén 
beválasztották a bajnokság legjobb 
légiós ötösébe. Előtte ugyancsak be-
választották a macedón bajnokság 
legjobb légiós ötösébe, sőt ő lett az 
év legjobb külföldi kosarasa. A Kör-
mend elleni találkozón a többiekhez 
hasonlóan ő is hatalmas lendülettel 

vetette magát a játékba. Djeraszi-
movics és Ivosev összesen 45 pontot 
szerzett, ez nagyban hozzájárult ah-
hoz, hogy a KTE-Duna Aszfalt végül 
86–74-re győzött.

– Jól felkészültünk a mérkőzés-
re, végig nyugodtak voltunk, kont-
roll alatt tartottuk a mérkőzést. 
Jól védekeztünk, a 74 kapott pont 
nagyon jó. Megyünk tovább, lassan 
beépül az új játékosunk, Eugene 
Harris is, még meg kell értenie a 
mi játékunkat, kell még idő neki, 
de nagyon jól haladunk – értékelt 
a találkozó után Borisz Maljkovics, 
a KTE edzője.

A KTE-Duna Aszfalt legközelebb 
február 6-án játszik bajnokit. A fela-
dat nem könnyű, a mieink ugyanis a 
tabella 3. helyén álló Alba Fehérvár 
vendégei lesznek. Sipiczki Sándor

A BÁCSVÍZ-KVSC nyerte az Aranyhomok Kupát

Eugene Harris (balról) jól mutatkozott 
be a hazai közönség előtt
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OTTHON 
MOZI 

FEBR. 28−
I PROG−
RAMJA

SZÍNÉSZ 
ALA−
KÍTJA

RÓMAI 
101−ES

SZAVA−
ZATGYÛJ−
TÕ LÁDA

NÉVELÕ

URÁN

KÓSZÁL, 
KASMA−

TOL

ÉL ÉS ...; 
JÓL 

MEGY A 
SORA

VONALAS 
RAJZZAL 

DÍSZÍ−
TETT 

(TOJÁS)

IZOMBAN 
REJLIK!

SZÉN

EURÓPAI 
BERUH. 
ALAP, R.

NAGYON 
KEVÉS, 

CSEKÉLY

TONNA

RÓMAI 
1100

EGYKORI 
SZOM−

BATHELYI 
HOTEL

LAGZI 
UTÁNI 
INTIM 

EGYÜTT−
LÉT

NÉMA 
ADÁS!

SEHERE−
ZÁDÉ 
MESE−

SZÁMA!

MUNKA−
DARAB! SAJOG Készítette: 

GYIME

I
OXIGÉN

IGAZI 
VÉG!

KENYA 
FÕVÁ−
ROSA

7 NAPI

MÁSZKÁL

KOTTÁN: 
KÖNY−

NYEDÉN

LÁGY ÉR−
LELÉSÛ 

FRANCIA 
SAJT

FINIS

IZRAEL 
SPORT−

JELE

KIK JE−
LENTKEZ−
ZENEK A 
PROG−

RAMRA?

UGYAN−
CSAK

ITTRIUM

MUTATÓ−
SZÓ

ÉN, LA−
TINUL

ÜRES 
JELLEM!

TÁGAS 
MÉLYSÉG

LENGYEL  
MINISZ−

TER−
ELNÖK V. 
(DONALD)

AZ EGYIK 
SZÜLÕ

SZIMPLA, 
ÁTLAGOS

BÓR

RANG−
JELZÕ 

ELÕTAG
AZ ELSÕ 
MÁSSAL−
HANGZÓ

NAPSZAK

DÉL−AFR. 
LILIOM−

FAJTA

NEWTON

MAGAD

KÁRPÁTI 
...; KARD−

VÍVÓ

IGAZ−
GATÓ, 

RÖV.

VÍZPARTI 
NÖVÉNY

GYAKOR−
LOTT

NYOM−
TATÁS

UTCA, 
NÉMET 
RÖVIDÍ−
TÉSSEL

SIVÍT 
(SAS)

CSISZO−
LÓANYAG

SILBAK

HÍZÓ 
LIBÁT 
ETET

BAGOLY−
HANG

KUNYHÓT 
BEFED

NAGY−
TÕKE 

KÖZEPE!

BÁZIS

DEHOGY!

MIKRO 
EZREDE

RAPPER

REAL−
TIME 

CLOCK

KANNÁ−
BÓL TÖLT

TROMBI−
TAHANG

NORTH

A MASH 
RENDE−

ZÕJE
ORSZÁ−
GOS LO−

GISZTIKAI 
KÖZ−

PONT, R.

FED, 
BORÍT

KÉN

NÁTRIUM

MÚLT IDÕ 
JELE

4 KIS SE−
GÍTSÉG: 

RZA, ISIS, 
TUSK, 

AGEVOLE
M K

Keresztrejtvényünk megfejtői között kisorsolunk  
két főre szóló belépőt a ballószögi Aranykor Wellness  
és Termálfürdőbe, valamint 5.000 Ft-os virágcsokor 
vásárlási utalványt.
A megfejtéseket február 11-ig várjuk  
az info@hiros.hu e-mail-címre, vagy postán  
a Kecskeméti Televízió címére:  
6000 Kecskemét, Szabadság tér 2.

Ki ad ja a Kecskeméti Lapok Kft.  
megbízásából  

a Kecskeméti Televízió  
Hírszolgáltató Divíziója

Főszerkesztő: 
Bán János

SZER KESZ TÕ SÉG  
ÉS KI ADÓ HI VA TAL:

6000 Kecs ke mét, Szabadság tér 2.
Telefon: 76/570–440  

E-mail: szerk@kecskemetilapok.hu
ISSN 0865–3194

NYOMDAI ELŐKÉSZÍTÉS:  
Euro Bioinvest Kft.

NYOMTATÁS: Lapcom Zrt. Szeged
Kéz ira to kat nem õr zünk meg  

és nem kül dünk vis  sza. 

A legifjabb  
kecskemétiek

Farkas Dávid Zsolt anyja neve: 
Nagy Gabriella Dóra – 
Kecskemét, Acsai Alex Attila / 
Rádi Erzsébet – Jakabszállás, 
Pápai Laura / Fehér Ibolya – 
Bócsa, Kovács Petra / Góbor 

Mónika – Kecskemét, Konfár Dorina / Borda 
Kitti – Kecskemét, Horváth Patrik / Ocskó Erika 
– Kiskőrös, Csuka Flóra / Birtalan Sára – 
Kiskőrös, Juhász-Pintér Noémi Hanna / Juhász-
Pintér Evelin – Lajosmizse, Lőrincz Zoltán / 
Lőrincz Katalin – Lajosmizse, Tóth Árpád 
Richárd / Vörös Szilvia – Tiszakécske, Hajagos 
Elizabet Linett / Deák Anita – Lakitelek, Dandi 
Miron / Pintér Zsuzsa – Nagykőrös, Mendi Dávid 
Alexander / Mikulesz Hajnalka – Kunszentmiklós, 
Balog Aliz Janka / Balog Edina – Városföld, 
Szakálas Benett Marcell / Szekeres Viola 
Mónika – Kecskemét, Illés Zoé / Hajagos Lilla – 
Kecskemét, Szél Dóra / Fejes Erzsébet – Tázlár, 
Hegedűs Zoltán / Kiss Szilvia – Kecskemét, 
Dávid Ádám / Radulescu Ramona – Lajosmizse, 
Kaszás Patrik / Miklós Mónika – Kecskemét, 
Csaplár Hermina / Dózsa Nikolett Erzsébet – 
Fülöpháza, Bárdi Katica Napsugár / Bárdi 
Andrea – Kerekegyháza, Lédeczi Aliz / Tóth 
Mónika – Kerekegyháza, Lovas Ákos / Torma 
Andrea – Kunbaja, Góbor Balázs / Gonda 
Viktória – Kecskemét, Fodor Ninetta Szilvia / 
Fodor Szilvia – Kiskunfélegyháza, Kollár Zalán / 
Veres-Balog Edina Éva – Kecskemét, Horogszegi 
Mónika Gina / Abonyi Mónika – Fülöpszállás, 
Jakab Jázmin / Nagy Elisabeth – Helvécia, 
Ballabás Botond / Vaska-Potharn Henriett – 
Szank, Szabadi Henrietta / Pere Mónika – 
Kecskemét, Bóni László / Polgár Mária – Izsák, 
Kéri Mira / Furdan Brigitta – Kecskemét, 
Kerepesi Flórián Imre / Csontos Margit – 
Kiskunfélegyháza, Fülöp Krisztián / Makula 
Vivien – Kerekegyháza, Mátyás Gergő / Patik 
Zsuzsa – Nyárlőrinc, Tóth Natasa / Ilonka 
Henrietta – Kunbaracs, Szőnyi Bence József / 
Antal Szilvia – Kecskemét, Tóth Gréti / Nyilas 
Erzsébet Mónika – Kecskemét, Baranyi Maja 
Fruzsina / Baranyi Evelin Patrícia – Kecskemét, 
Aradi Zsombor / dr. Tigyi Alexandra – 
Kecskemét, Benke Dániel / Bagdi Hajnalka – 
Békéscsaba, Tekes Alexandra / Dudás Ágnes – 
Nagykőrös, Juhász Hanna Gizella / Csonka 
Vivien Mónika – Fülöpszállás, Hein Vanessza 
Molli / Görbe Kitti – Kecskemét, Török Molli / 
Budavári Dóra – Városföld, Halász Áron / Balog 
Brigitta – Kecskemét, Boczek Bori / Kellemes 
Zsuzsanna – Kunpeszér, Szamek Klára / 
Horváth Andrea – Soltszentimre, Nagy Wiktoria 
/ Stachura Agnieszka Malgorzata – Kecskemét, 
Kovács Luca / Csepregi Kitti – Szalkszentmárton, 
Jenei Ádám és Jenei Zsolt / Hanyecz Tímea – 
Nyársapát, Lukács Noel Ottó / Radics Klaudia 

Orsolya – Tass, Pécsi Dorina / Tanú Mariann – 
Kecskemét, Kobela Ildikó / Ürmös Ildikó Katalin 
– Kecskemét, Magony Benett Ottó / Boda 
Bernadett – Kiskunfélegyháza, Fazekas Zsanett 
/ Trungel Erika – Kecskemét, Pekár Milán / 
Scheidt Tímea Nóra – Kecskemét, Homoki-
Szabó Milán Dániel / Homoki-Szabó Beatrix – 
Kiskunfélegyháza, Hidasi Bence Márk / Pancza 
Ildikó – Ágasegyháza, Kovács Hanna Melodi / 
Kányási Andrea – Kiskunfélegyháza, Tulipán 
Zoé Viktória / Ajtai Viktória – Kiskunfélegyháza, 
Bálint Réka / Tóth Viktória – Kecskemét, Kozák 
Jázmin és Kozák Zoé / Balogh Ingrid – 
Kecskemét, Szabadi Henrietta / Pere Mónika – 
Kecskemét, Czigány Péter / Loboda Gyöngyi – 
Lajosmizse, Terbe Zoltán / Lázár Melinda Éva 
– Kecskemét, Sárosi Imre / Karazsia Gabriella 
– Szentkirály, Dudar Panni / Kalocsai Rita – 
Kecskemét, Ács Balázs / Pálfi Brigitta – Izsák, 
Juhász Gábor / Sándor Margit Melinda – 
Lajosmizse, Harangi Jázmin Zselyke / Nagy 
Emese – Kecskemét, Bordács Maja / Pászti 
Katalin – Nyárlőrinc, Szécsi Péter László / 
Körözsi Éva – Kunszentmiklós, Kardos Zétény / 
Harkai Tünde – Kecskemét, Csinger Noel / 
Négyesi Brigitta Alexandra – Lakitelek, 
Kolompár Máté / Lantos Tímea – 
Kiskunfélegyháza, Bús Dániel / Tóth Erika – 
Orgovány, Hegedűs Izabella / Pollák Beáta – 
Harta, Tóth Izabella / Fekete Barbara 
– Kiskunfélegyháza, Bogdán Róbert János / 
Trifont Szimonetta – Kecskemét, Kullai Levente 
Noel / Szurok Kitti Marianna – Orgovány, Gajdos 
Jázmin / Gajdos Klaudia – Szank, Rózsa Hanna 
Martina / Bene Ilona Martina – Városföld, Sinka 
Ramóna Fruzsina / Sinka Adrienn – Tiszakécske, 
Mohácsi Zoltán / Horváth Ágnes – Kerekegyháza, 
Varga Zsombor Sándor / Czene Nikolett – 
Szolnok, Radics Levente Tivadar / Papp Edit – 
Tiszasas, Török Emese / Czinege Orsolya – 
Lakitelek, Kirchner Sára / Harmati Lilla – Solt

Házasságot 
kötöttek
Kelemen István és Temesvári 
Tímea, Sulcz Kálmán László / 
Horváth Lilla

Halottaink
Szalkai-Szabó Imréné Kallai 
Julianna 1936. – Tiszaalpár, 
Csereklyei László 1946. – 
Tiszaalpár, Szalai Ferencné Balogh 
Piroska Mária 1936. – Kecskemét, 
Pap Sándor 1945. – Kecskemét, 

Stelzner Andrea Ilona (Horváth Andrea Ilona) 
1973. – Kecskemét, Varjú Pál Antalné Bálint 
Jolán 1919. – Kecskemét, Ferenczy József 
Gáborné Gubacsi Julianna Gizella 1927. – 
Szabadszállás, Gáspár János 1940. – 
Szabadszállás, Gyenezs Ferencné Nagy Jolán 

Irma 1935. – Szabadszállás, Kis Sándorné 
Bozó Mária Magdolna 1928. – Kecskemét, 
Somogyi Józsefné dr. Palásti Ilona 1944. – 
Kecskemét, Szabadi János 1945. – Kecskemét, 
Csősz Károlyné Jóboru Piroska 1949. – 
Szabadszállás, Markella Tamás 1935. – 
Homokmégy, Jáki Tóth Péter János 1949. – 
Fülöpszállás, Lovas Ferencné Zámbori Rozália 
1931. – Kecskemét, Makádi Pál János 1933. 
– Kecskemét, Horváth Sándor 1955. – 
Kecskemét, Decsi Zoltánné Palócz Ida Gabriella 
1946. – Lajosmizse, Széchenyi Simon Antal 
1930. – Kecskemét, Farkas Csilla 1974. – 
Orgovány, Balázs István 1932. – Jánoshalma, 
Szabó József 1945. – Lakitelek, Almási Béláné 
Sándor Etel 1925. – Kecskemét, Hudák Olivér 
János 1928. – Kecskemét, Kiss Sándor 
Józsefné Kelő Katalin Mária 1949. – 
Kecskemét, Viktor Benedek Sándorné Nagy 
Erzsébet 1932. – Kecskemét, Rácz Ignáczné 
Pintér Rozália 1941. – Szabadszállás, Molnár 
Csaba 1967. – Kecskemét, dr. Kovács László 
1933. – Kecskemét, Kocsis Gyuláné Nagy 
Mária 1941. – Tápiószentmárton, Varga 
Ferencné Vörös Margit 1929. – Kalocsa, Vágó 
László 1927. – Kecskemét, Hetényi Józsefné 
Rózsa Erzsébet Katalin 1943. – Kecskemét, 
Kiss László 1933. – Kerekegyháza, Szurmai 
Zoltán 1928. – Miskolc, Káldi Ferenc 1958. – 
Jakabszállás, Kornóczi Péter 1984. 
– Homokmégy

ANYAKÖNYVI HÍREK
Az előző lapszámunkban megjelent rejtvény megfejtése:

Boeing Boeing
Zayzon Zsolt, Dobó Enikő, Nagy Viktor

NYERTESEK: 
Kétszemélyes belépőt nyert 

a ballószögi Aranykor Wellness és Termálfürdőbe:  
Kelemen Anita (kelani71@...)

Belépőjegyet nyert a Boeing, Boeing c. színházi előadásra:
Toókos György (Kecskemét, Nyíri út) 

Kérjük a nyerteseket, hogy a 76/570-440-es telefonszámon  
egyeztessenek időpontot a nyereményük átvételéhez.

Kecskemét város 
közigazgatási 

területén 
külterületi ingatlanok 

mezőgazdasági
művelés céljára 

haszonbérbe 
adók.

Az ingatlanok listája 
a www.kikfor.hu 

honlapon 
tekinthető meg.

HASZONBÉRLET

Tájékoztatjuk a lakosságot, hogy  
a Szent László körúti Kecskeméti Zöldség-gyümölcs 

Nagybani Piac reggel 7 órától tart nyitva.

Tájékoztatjuk az érdeklődőket, hogy Kecskeméten, a Szent 
László körúti vásártéren – a gokartpálya melletti területen – 
Veterán Autó- és Motor Alkatrész Börzét tartunk: február 13-án, 
március 5-én, április 16-án, május 14-én, július 9-én, augusz-
tus 13-án, szeptember 10-én, október 08-án, november 12-én.

Tájékoztatjuk az érdeklődőket, hogy Kecskeméten, a Szent 
László körúti vásártéren – a gokartpálya melletti területen – 
Kisállatvásárt tartunk: március 26-án, április 23-án, május 
21-én, június  25-én, július 23-án, augusztus 27-én, szeptem-
ber 24-én, október 22-én. Információ: Czinege István 30/903-
7245.  Állatorvosi igazolás kötelező!

Minden érdeklõdõt tisztelettel várunk.  
Intézmény és Piacfenntartó Szervezet

NAGYBANI PIAC

VETERÁN AUTÓ-MOTOR BÖRZE

KISÁLLATVÁSÁR
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MOZI
OTTHON MOZI
Kecskemét, Kossuth tér 4.
Steve Jobs (12) – 02.04, 02.06-07. 
18h, színes, magyarul beszélő, ame-
rikai életrajzi film 123’
Saul fia (16) – 02.06-07. 16h 
színes, magyar filmdráma 107’
A dán lány (16) – 02.06., 02.08-09 
18h, színes, magyarul beszélő, ame-
rikai-angol életrajzi dráma 120’
Brooklyn (12) – 02.11-13. 18h
színes, feliratos, ír-angol-kanadai 
romantikus film 111’
A műsorváltozás jogát fenntartjuk!

SZÍNHÁZ
KATONA JÓZSEF SZÍNHÁZ
Kecskemét, Katona József tér 5.
Isten pénze – musical
02.04. 17h Petőfi Sándor-bérlet
02.07. 15h Vízváry Mariska-bérlet
Boeing, Boeing – vígjáték
02.05. 19h Blaha Lujza-bérlet
02.06. 15h bérletszünet
02.06. 19h Radó Vilmos-bérlet
02.09. 19h Gózon Gula-bérlet
KELEMEN LÁSZLÓ KAMARASZÍN-
HÁZ
Kecskemét, Rákóczi út 15.
A megvádolt – történelmi dráma 
02.05. 19h 
Tied a világ! – zenés társasjáték 
02.07. 19.30
Carmen – táncelőadás 02.09., 10. 
19h 

KÖNNYŰZENE
OTTHON MOZI
Kecskemét, Kossuth tér 4.
Nicole Taylor szoprán operaéne-
kes – spirituálék operai stílusban – 
02.05. 18h, a díjtalan belépőjegyek 
átvehetők a Hírös Agóra Kulturális 
Központ információs pultjánál mun-
kanapokon 8 és 19 óra között
TECHNIKA HÁZA
Kecskemét, Rákóczi út 2. 
Deák Bill Gyula – 02.06. 20h, belé-
pő: 2500 Ft
Siska Finucci + dj Arre turné – 
02.12. 20h, jegyek elővételben: 990 
Ft, a helyszínen: 1300 Ft

GYERMEK
BÁCS-KISKUN MEGYEI KATONA JÓ-
ZSEF KÖNYVTÁR
Kecskemét, Piaristák tere 8. 
Babahancurka – mondókázó déle-
lőtt babáknak, mamáknak – 02.04., 
02.11. 10.15h és 11h, 01.23. 10.30h
A foglalkozásokra telefonon (76-
500-550) vagy a könyvtár honlapján 
lehet jelentkezni (www.bacstudas-
tar.hu).
Mackó brummog – játékos mese-
délelőtt óvodásoknak 02.06. 11h
CIRÓKA BÁBSZÍNHÁZ
Kecskemét, Budai utca 15.
Az égigérő mesefa első virága: 
medve ének – 02.04-05., 10h, 
02.07. 9.30h, 02.08-12. 10h Kiste-
rem
Moha és páfrány – 02.04-05. 10 és 
14h, 02.09-12. 10 és 14h Nagyterem 
Kutyafül, macskakő, egérút – Já-
szai Mari Színház vendégelőadása 
02.07. 10.30h Nagyterem
Baltasar Espinosa utolsó üdülése és 
üdvözülése – Mesebolt Bábszínház 
vendégelőadása – 02.08. 18h Nagy-
terem
HÍRÖS AGÓRA – IFJÚSÁGI OTTHON
Kecskemét, Kossuth tér 4.
Nyakigláb, csupaháj, málészáj – 
02.06. 16h
Bábjáték, dalok, mondókák, bábké-
szítés, játékvár foglalkozás
A foglalkozást 3 éves kortól ajánl-

ják. Díja 550 Ft gyermekeknek, 800 
Ft felnőtteknek.
Az állatok farsangja – tükörtermi 
családi hangverseny – 02.13 16h
A klasszikus zenei foglalkozásokat 
táncbemutatók és kézműves fog-
lalkozások egészítik ki. Belépődíj: 
650 Ft gyermekeknek, 1300 Ft fel-
nőtteknek.
SZÓRAKATÉNUSZ JÁTÉKMÚZEUM 
ÉS MŰHELY
Kecskemét, Gáspár András u. 11.
Farsang farka – kézművesség, csö-
rögefánk sütés 02.06. 16h, a foglal-
kozás ára 450 Ft.

KIÁLLÍTÁS
BÁCS-KISKUN MEGYEI KATONA JÓ-
ZSEF KÖNYVTÁR
Kecskemét, Piaristák tere 8. 
Kecskemét a török hódoltság ide-
jén – dokumentumok a Beszélő 
köntös koráról a Helyismereti gyűj-
teményben – 02.02-02.29.
CIFRAPALOTA
Kecskemét, Rákóczi út 1.
„A beszélő köntös” nyomában – 
„Boldog lehetsz immár, Kecskemét, 
Megkaptad a szultán ködmenyét.” – 
időszaki kiállítás 02.26-ig
HÍRÖS AGÓRA KULTURÁLIS ÉS IFJÚ-
SÁGI KÖZPONT
Kecskemét, Deák Ferenc tér 1.
A hónap alkotója: Molnár Attila 
grafikusművész 02.01-29.
A 38 éves, kecskeméti születésű 
művészt gyermekkora óta foglal-
koztatja a képzőművészet és a 
grafika. Alkotásaiban apró elemek-
ből komponál áttetsző, változé-
kony rajzszövedékeket. A tárlat a 
kulturális központ II. és IV. emeleti 
panoráma társalgójában látogat-
ható nyitva tartási idő alatt 
Creator Spiritus VI. – szakrális kép-
zőművészeti kiállítás 02.04-23. na-
ponta 10 és 18 óra között
Kiállító alkotók: Aknay János, Bala-
nyi Károly, Balanyi Zoltán, Bardócz 
Lajos, Budaházi Tibor, Damó István, 
Földi Péter, Gulyás Géza, Gyalai 
Béla, Hollósy Katalin, Kalmárné Ho-

róczi Margit, Lakatos Pál Sándor, 
Szabó Pál, Zsolczai Balázs.
HÍRÖS AGÓRA – IFJÚSÁGI OTTHON
Kecskemét, Kossuth tér 4.
Diákgaléria – Fényjátékok 
A IX. Kecskemét Fringe művészeti 
fesztivál kiemelkedő résztvevője, 
Hodován Mária most további mun-
káit is megmutatja a közönségnek 
02.05-ig 9-18h között.
MAGYAR FOTOGRÁFIAI MÚZEUM
Beszédes képek – válogatás – Be-
szédes Sándor (1831-1889) kiállítá-
sa 02.28-ig.
NÉPI IPARMŰVÉSZETI GYŰJTE-
MÉNY
Kecskemét, Serfőző u. 19.
Gyermekvilág – a Duna-Tisza közi 
Népművészeti Egyesület kiállítása 
03.10-ig.
SZÓRAKATÉNUSZ JÁTÉKMÚZEUM 
ÉS MŰHELY
Kecskemét, Gáspár András u. 11.
Marbushka Játék Manufaktúra, 
ahol a játékok születnek 02.13-ig 
10-16h
TUDOMÁNY ÉS TECHNIKA HÁZA
Kecskemét, Rákóczi út 2.
30 éve összeszőve – Barcsikné Ter-
csi Ibolya szövő népi iparművész és 
népi játszóházvezető alkotásaiból 
rendezett tárlat 02.26-ig látogat-
ható.

MINDENMÁS
HÁZASSÁG HETE – az elkötelezett 
szerelem ünnepe 02.06-14.
02.06. Szerelmi Kalandtú-
ra indul! 15-95 éves korig. 
A párok útlevelet kapnak, melynek 
izgalmas, kapcsolatépítő feladata-
it az általuk szabadon választott 
időpontokban teljesíthetik 2016. 
február 6. és április 6. között. Az 
útlevél átvehető a programok hely-

színein és a Parázs Központban. 
(Kecskemét, Lestár tér 2.) Bővebb 
információ és jelentkezés: www.
parazskozpont.hu.
02.06. 16h Séta a családokért (Sze-
relmi Kalandtúra-program)
Útvonal: Vasútkert – Rákóczi út – 
Evangélikus templom – Katona Jó-
zsef Könyvtár. 
02.06. 16.30h Családok megáldása 
az Evangélikus templom előtt
02.06. 17h Polgármesteri köszöntő 
a Katona József Könyvtárban
Érzelem! Érték! Szerelem! című rajz-
pályázat kiállításának megnyitója
02.06. 17h Orgonahangverseny a 
Református templomban
02.06. 17.30-19h Családi progra-
mok és szeretetvendégség a könyv-
tári kávézóban (tea, forró csoki és 
kávé, sütemény)
Szeretetlak (Szerelmi Ka-
landtúra-program) a Ka-
tona József Könyvtárban 
Kapcsolaterősítő szenvedély- és 
döntéspróba.

02.02-13. 10-19h Vakrandi a csalá-
dokkal! (Szerelmi Kalandtúra-prog-
ram a Katona József Könyvtárban). 
Becsomagolt könyvek aján-
lása szerelem, családalapí-
tás, házasság témakörben.  
02.02-13. 10-19h Az eljegyzési 
gyűrűtől a menyasszonyi fátyo-
lig a Katona József Könyvtárban. 
Dokumentumajánlás az udvarlás, 
házasság, család témakörben: 
könyvek, filmek, zenei anyagok.  
02.07-10. Csillagok csók-
ja a Katona József Könyvtár-
ban és fiókkönyvtáraiban. 
Beszélgetés gyerekekkel a családról.  
02.07-14. Határokon át-
nyúló házasságkötés a Ka-
tona József Könyvtárban. 
Kvízjáték az európai népek há-
zasságkötési szokásairól a www.
bacstudastar.hu weboldalon.  
02.08-12. Házasság Hete nyere-
ményjáték a Kecskeméti Fürdőben.
02.07. 14-17h Életfa-család-
fa (Szerelmi Kalandtúra-prog-
ram) a Bozsó Gyűjteményben. 
A vállalkozó kedvű résztvevők 
színes, hazavihető életfát, csa-
ládfát készíthetnek papírból 
Hájas Réka művésztanár segítségé-
vel. 
02.08. 17h Szenvedély és döntés – 

fórumbeszélgetés a házasság előtt 
állóknak a Kecskeméti Református 
Újkollégium Dísztermében
02.08. 18h Baltasar Espinosa utol-
só üdülése és üdvözülése – a szom-
bathelyi Mesebolt Bábszínház ven-
dégjátéka a Ciróka Bábszínházban. 
Passiójáték Jorge Luis Borges Márk 
evangéliuma című elbeszélése nyo-
mán (Szerelmi Kalandtúra-program)
02.09. 14.30h Szavalóverseny kö-
zépiskolásoknak a Katona József 
Gimnáziumban.
Téma: a világirodalom legszebb – a 
hitveshez szóló – költeményei
02.09. 17h Hit, munka, házasság 
– előadás és csoportbeszélgetés 
minden korosztálynak a Kecskemé-
ti Református Újkollégium Díszter-
mében
02.10. 17h Természetes úton a csa-
ládtervezés felé – beszélgetés és 
közös gondolkodás a Természetes 
és Biztonságos című kiadványról a 
Katona József Könyvtárban.
02.10. 17h Újratervezés című film 
vetítése Kecskeméti Református Új-
kollégium Dísztermében
02.11 17h Két karodban… 
(Szerelmi Kalandtúra-program) 
a Katona József Könyvtárban 
A nagycsaládosok örömei, gondjai. 
A beszélgetést vezeti: Fekete Lász-
ló, a KINCS Kecskeméti Nagycsalá-
dosok Egyesületének elnöke
02.11. 18h Szerel–mesék (Sze-
relmi Kalandtúra-program) a 
Hírös Agóra Otthon Moziban 
Romantikus filmvetítés a Házasság 
hete programsorozathoz kapcso-
lódóan 
02.13. 9.30h Flashmob a piacon 
(Szerelmi Kalandtúra-program) 
Pár perces vidám, romantikus ak-
ció mindazoknak a pároknak, akik 
vallják, hogy a házasság jó dolog, 
életre szóló szeretetszövetség, így 
érdemes tenni érte. 
02.13. 14h Öntsd ki a szíved! (Sze-
relmi Kalandtúra-program) Hírös 
Agóra Ifjúsági Otthonban tárgyal-
kotó műhelyfoglalkozás szerelme-
seknek
02.13. 17.30h Szerelem Íze Vacso-
raest (Szerelmi Kalandtúra-prog-
ram)
Elegáns gyertyafényes vacsora elő-
zetesen regisztrált pároknak. 
02.14. 11-15h Szórakoztató vetél-
kedő házaspároknak a Kecskeméti 
Fürdőben
02.14. Házaspárok megáldása 
Nagytemplom (Főtér) 10.30 
Szentcsalád plébánia (Széchenyivá-
ros) 10.00, 18.00
Piarista templom (Piaristák tere) 
5.45, 6.30, 7.30, 8.30, 9.45, 12.00, 
18.30
Evangélikus templom (Arany János 
u.) 10.00
Barátok temploma (Főtér) 9.30, 
17.30
Református templom (Főtér) 17.30

PROGRAMAJÁNLÓ  FEBRUÁR 4–10.
TOVÁBBI PROGRAMOK!

Kelemen László Kamaraszínház
február 9-én és 10-én kedden és szerdán 19 órakor

Carmen – táncelőadás

Engedje meg, hogy felhívjuk a figyelmét a Kecskeméti Városfejlesztő Kft. által üze-
meltetett, s egyre népszerűbb termékre, a Kecskemét Kártyára.

Kecskemét Megyei Jogú Város Önkormányzatának döntése értelmében 2011. 
január 1. napjától bevezetésre került a Kecskemét Kártya kedvezményrendszer. El-
sődleges célja, a városi lakosok és döntéshozók igényeire, javaslataira építve, hogy 
az elfogadóhelyi partnerhálózat révén a települési fogyasztás- és gazdaságélénkítés 
egyik eszköze legyen.

A kártya névre szóló, intelligens érintésmentes chipkártya, használata igényléshez 
és kártyadíj megfizetéséhez kötött, a kártya birtokosai – felmutatást és érvényesítést 
követően – azonnali kedvezményes vásárlásra, szolgáltatás igénybevételére jogosul-
tak a kecskeméti elfogadóhelyeken. 

A kártya éves bruttó díja: 2.000 Ft (kecskeméti lakhelyhez nem kötött, évenként 
megújítható, annak díja 1.500 Ft). Közel 17.000 kártyabirtokos élvezi a kedvezmé-
nyeket. A kártyabirtokos Kecskemét 211 elfogadóhelyén, jellemzően 5-20% közötti 
kedvezményben részesülhet.

Kedvezmények többek között: uszoda/strand: 20%, parkolás: 10%, éttermek/ká-
vézók: 10%, gyógyszertár: 5%, közösségi közlekedés: 5%, wellness/fitness: 5-20%, 
mozi/színház: 5-10%, virág: 10%, fogászat: 10%, látszerész: 10-20%, bútor: 5-10%, 
ruházat/cipő: 10%.
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Tavaszváró 
nótaest  
Fejős Jenővel 
és barátaival

Március 5-én, szombaton ismét a Hírös Agóra 
Kulturális és Ifjúsági Központ színháztermében 
találkozhatnak a magyarnóta szerelmesei. 
A jegyeket február 1-től árusítják a 14 és 19 
órakor kezdődő előadásokra. Fejős Jenő ezüst-
koszorús nótaénekes, a program fő szervezője 
és rendezője elmondta: műsoruk címadójául 
azért választották az Öreg cigány muzsikálgat 
című gyönyörű nótát – amelyet korábban Gaál 
Gabriella adott elő rendszeresen –, mert mosta-
nában ritkán lehet hallani. 

– A szereplők valameny-
nyien színpadra léptek 
már az Agórában. Elfo-
gadta meghívásunkat a 
három karcagi szakács,  
Kolostyák Gyula, Drá-
gán Lajos és Monzinger 
Ferenc is. Eddig kétszer 
tapsolhattak a magyar 
nótát és a gasztronó-
miát ötvöző produkció-
juknak a kecskemétiek, 
akik nagyon várják az 
újabbat is – jelentette 
ki Fejős Jenő, aki ezút-
tal nótaszövegíróként is 
bemutatkozik.   

A tavaszváró mű-
sorban Fejős Jenő és a 
három karcagi szakács 
mellett fellép Csala Ju-
dit, Farkas Rozika és 
Szabó Eszter is. Kísér 
Sárközi Béla és cigány-

zenekara. A korábbi 
nagy sikerre való tekin-
tettel az esti előadáson 
ismét színpadra lép a 
Kecskemét Táncegyüt-
tes is. A műsorvezető 
pedig ezúttal is Pölös Já-
nos lesz. Fejős Jenő egy 
bejelentéssel is készül 
az estre: aláírásgyűj-
tést indít a 2014-ben 
hungarikummá minősí-
tett magyarnótáért. Azt 
kéri, hogy ismét kötele-
ző legyen a műfajban az 
énekesek és a zenészek 
vizsgáztatása. Szeretné 
továbbá, ha 2018-ban, 
az első „Nyílik a rózsa” 
nótaénekes verseny 50. 
évfordulója alkalmából 
országhatárokon átnyú-
ló megmérettetést ren-
dezne a Duna TV. 

Kecskemét egy heggyel 
 lenne tökéletes

Hihetetlen éve volt Fricz Botondnak. Járt Kínában junior világbajnokságon, Olaszországban 
nem hivatalos vb-n harmadik, Svájcban hivatalos Európa-kupán 11. lett. És ez nem is min-
den, a magyar szövetség az év snowboardosának választotta freestyle-kategóriában.

– Nem ismert az ország a freestyle-kategóri-
ában szerzett év snowboardosa cím?…

– A snowboardosok körében ismert voltam. 
De a tavalyi eredményeim szélesebb körben 
is ismertté tettek. Elég jó évem volt, sok ver-
senyt nyertem.

– Milyen eredmények voltak ezek?
– A legtöbb osztrák, de volt Olaszország-

ban is. Eddig általában szponzorok által tá-
mogatott komoly, de nem hivatalos versenye-
ken szerepeltem és értem el eredményeket. 

A davosi Európa-kupa 11. hely volt az első, 
amivel a hivatalos FIS (Fédération In-

ternationale de Ski – Nemzetközi 
Síszövetség – a szerk.) ranglis-
tán is pontokat szerzetem. Az 
ilyen pontokkal lehet aztán 
jelöltséget szerezni a kü-
lönböző rangos világverse-
nyekre.

– Mi az eddigi legna-
gyobb eredményed?

– A World Rookie Tour 
nem hivatalos világver-
senyen, Olaszországban 

egy harmadik hely. Most 
már ezeknek a szerveze-
teknek is vannak olyan 

versenyeik, amelyekre 
adnak FIS-pontokat. Mert 

akinek álma az olimpiai sze-
replés, annak FIS-pontokat kell 
gyűjtenie. Ilyen volt például Sha-
un White is, aki szabadelvű snow-
boardos, még is olimpiát nyert.

– Hogy kezdődött az egész? 
Kecskemét nem az a „lanovkás–
feketepályás” hely…

– Hároméves koromtól síel-
tem, majd 7 évesen wake-
boardozni kezdtem itt, a sza-
badidőközpontban –  egy év 
múlva Törökországban már 

wakeboard-világbajnok lettem 
„Mini Boys” kategóriában. A 
wakeboard-edzőm, Jelisztratov 
Szergej snowboardot is oktatott, 
így a nyári deszkás szezon után 
egyenes út vezetett a téli deszká-
zás felé. Végül a snowboard mel-

lett döntöttem, ebben éreztem a 
legnagyobb perspektívát.

– Elvégezted az általános is-
kolát itt, Kecskeméten, és ak-
kor már annyira ment, hogy 
kiköltöztél egy osztrák isko-
lába?

– Először hetedikben köl-
töztünk ki anyával két évre 

Ausztriába, ott fejeztem be az 
általános iskolát, tanultam a nyel-

vet, és ekkor már a Magyar Snowbo-
ard Szövetség biztosított egy edzőt 
is, Rigler Miklóst, vele készültem 
arra az iskolára, amit ott választot-
tunk. Azóta kint élek egyedül egy 
kollégiumban…

– Milyen suliba jársz most ott?
– Ausztria egyik leghíresebb 

snowboard sportiskolájába. Suli 
után van egy háromórás edzé-

sem, gyakorlatok, gumiasztal, 
konditerem, erősítünk, egyen-

súly stb. Februárban nincs suli, hanem egész hó-
napban versenyekre járok, edzek, havon vagyok.

– Akkor ez az iskola a sportra koncentrál – 
és a közismereti tárgyak?

– Matek, kémia, fizika, biológia, közgazda-
ság, politika… Igazából ez egy gazdasági isko-
la, csak sporttagozattal. De járnak oda normál 
diákok is. A sportolóknak az egyébként három 
éves szakiskola négyéves, a sport miatt. Több 
profilja van, amelyikre én járok, az annyira nem 
nehéz, oda jár a legtöbb külföldi, aki még csak 
tanulja a németet.

– Sokba kerül egy ilyen külföldi tanulás?
– Maga az iskola az nem. Ha az unión belül 

megyünk iskolába akkor az oktatás ingyenes. 
Bejutni felvételivel lehet a suliba egy tudásfel-
mérővel és snowboard-vizsgát is tenni kell. A 
kollégium az a költség, amit a család vállal. A 
koli olyan mint egy hotel, külön dietetikus fog-
lalkozik a sportolókkal, az étkezés az edzés-
tervhez van igazítva. 

– Hogy szólnak a tervek: ekkor leszek világ-
bajnok, ekkor olimpiai bajnok?

– Az nincs megtervezve, hogy mikor, de sze-
retnék világbajnokságot nyerni, és szeretnék 
kijutni az olimpiára is. És szeretném befejezni 
ezt a sulit, leérettségizni, kint élni.

– Mi kell ahhoz, hogy ezek teljesüljenek?
– Sok edzés, motiváltság, önbizalom…
– De a technikai tudás terén… Nagyobbat 

kell még ugrani?
– A technikát még tovább kell fejleszteni, 

tovább kell tudni forogni, technikásabban kivi-
telezni a gyakorlatokat. Stabilan most minden 
irányban kettő fordulatot tudok megcsinálni a 
levegőben. Egy Európa-kupán azért két és fél 
fordulatot produkálni kell.

– Akkor tulajdonképpen egy fél fordulat hi-
ányzik?

– Háááát igen, ez egyszerűen hangzik, de 
nem az. Annyira gyorsan forog az ember, hogy 
nehéz pontosan kijönni belőle, hogy mindig 
tudja, hogy hol tart.

– A többiek között a suliban milyennek szá-
mítasz?

– Az én kategóriámban jónak. Az Európa-ku-
pán is rengeteg osztrák volt mögöttem. Ausztri-
ából én voltam a második legjobb. Elfogadnak, 
sőt úgy érzem, kimondottan kedvelnek.

– Meddig tart egy snowboardos karrier ál-
talában?

– Harminc év körül fájnak az ízületek, nem 
olyan már a reflex, a fordulékonyság sem, meg 
a fiatalok addigra már olyanokat tudnak, amivel 
az idősebb nem tud versenyezni.

– Mekkorát repülsz egy jobb ugrásnál?
– Huszonvalahány métert repültem Davos-

ban. Magasság szempontjából pedig a 4-5 mé-
tert súrolom.

– Nem félted a tested? Egyszer Berki Krisz-
tián tornász olimpiai bajnok mondta, hogy a 
csuklója állandóan fáj…

– A térdem fáj néha, de meg vannak a mód-
szerek, amivel úgy kell bemelegíteni, hogy ne 
legyen baj. Néha bukok, törésem még ugyan 
nem volt, de zúzódások igen.

– Gondolsz arra, hogy mi lesz utána?
– Fogalmam sincs, most snowboardozom, és 

nem érdekel semmi más…
– Nem hiányzik Kecskemét?
– De, a barátok és a család. Viszont Ausztri-

ában is nagyon jó élni. Kecskemét egy heggyel 
tökéletes lenne… Vandlik János

TOVÁBBI RÉSZLETEK!
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Lélekfodrászat
Világsikerű mű, az Acélmagnóliák próbái kezdődtek 
meg január 28-án a kecskeméti Katona József Szín-
házban. A darab rendezője Cseke Péter, színpadra 
lép: Csapó Virág, Danyi Judit, Dobó Enikő, Hajdú Me-
linda, Marcz Fruzsina és Sára Bernadette. A történet 
helyszíne egy fodrászüzlet, ahova hat hölgy jár rend-
szeresen. Egyiküket elhagyta a férje, a másik elvált, a 
harmadik özvegy, de az sem kevésbé magányos, aki 
még a férjével él. És van köztük egy, akinek a lánya 
férjhez megy, gyereket szül és meghal. Hétköznapi 
esetek… A bemutató előadás március 4-én lesz a 
Ruszt Stúdió Színházban.

 R. J.


